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Позиціювання партій

Партия регионов – и не левая и не правая, а «партия социальной 
ориентации», заявил заместитель председателя Партии регионов 
Владимир Рыбак.

«Чем отличается наша партия? Есть либеральные взгляды, есть 
левые, есть правые. А мы – партия социальной ориентации. Нам надо 
сегодня решить главный вопрос – чтобы люди достойно жили и могли 
решать свои житейские вопросы», – ответил Рыбак на вопрос во время 
интернет-конфереции.

В связи с этими задачами Партия регионов постоянно «рассматри-
вает и совершенствует» свою программу.

«На съезд, который будет через три месяца, мы вынесем программу 
партии. Она будет направлена на решение тех проблем, которые есть 
в нашем государстве. Но самое главное – какие бы реформы ни про-
водились, мы должны за реформами видеть конкретного человека. 
Потому что есть сторонники либеральных взглядов, шоковой тера-
пии и т.д. – но это все не нужно. Мы должны, прежде всего, сегодня 
создать благоприятные условия жизни для людей в Украине. А не 
говорить: вы еще потерпите 20 лет, а мы вам потом поможем. Нет, 
надо развивать страну и решать эти вопросы сегодня», – цитирует 
Рыбака пресс-служба Партии регионов (Замглавы Партии регио-
нов Рыбак раскрыл идеологическую ориентацию партии // Зер-
кало недели. Украина (http://news.zn.ua/POLITICS/zamglavy_partii_
regionov_rybak_raskryl_ideologicheskuyu_orientatsiyu_partii-100412.
html). – 2012. – 12.04).

***
Власть заинтересована в том, чтобы провести парламентские 

выборы-2012 открыто и демократично. Об этом заявил народный депу-
тат Украины, член фракции Партии регионов в Верховной Раде, Первый 
заместитель Председателя Партии регионов Владимир Рыбак во 
время Интернет-конференции на сайте Партии регионов на тему «Партия 
регионов накануне парламентской избирательной кампании-2012: обнов-
ление кадрового состава ПР и роль партии в модернизации Украины».

«Мы однозначно ориентируем все партийные организации на 
то, что мы в состоянии организовать честные, прозрачные выборы и 
показать всему миру, что у нас выборы прошли в демократичной и 
спокойной обстановке», – отметил В. Рыбак.
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«Мы хотим пригласить наблюдателей из любых международных 
организаций и любых стран, чтобы они сами убедились в том, что 
выборы прозрачны и проходят с соблюдением всех международных 
норм», – подчеркнул он.

«Главная задача, которую мы ставим сейчас перед всеми нашими 
партийными организациями, – провести выборы законно и честно. 
И никто не должен поставить под сомнение их итоги. Мы к этому 
готовы и обеспечим именно такой избирательный процесс», – резю-
мировал Владимир Рыбак (Владимир Рыбак: Мы ориентируем все 
партийные организации на проведение честных и прозрачных 
выборов // Официальный сайт Партии регионов (http://www.partyo-
fregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10156). – 2012. – 13.04).

***
Олигархи открыто финансируют националистические орга-

низации с целью отобрать голоса у коммунистов. Об этом в ходе 
встречи со студентами ДНУ им. Олеся Гончара в Днепропетровске 
заявил первый секретарь ЦК КПУ, народный депутат Украины 
Петр Симоненко.

По его словам, тревожным сигналом является факт финансиро-
вания олигархами профашистских организаций таких, как ВО «Сво-
бода». «Прошлогодние события в Англии дают нам основания с трево-
гой относится к тому, что в Украине крупные олигархи поддерживают 
профашистские организации типа «Свободы». Они полностью изме-
нили свою риторику, ведь никто из них не говорит о национализме, 
а все разговоры иду только о программе Компартии. Националисты 
всегда работали на олигархов. Сегодня для них открыта ниша, их 
открыто финансирует капитал для того, чтобы отбирать голоса у ком-
мунистов», – сказал он.

Петр Симоненко также призвал жителей Украины к вниматель-
ности и не поддаваться на различные провокации со стороны наци-
оналистических объединений (Симоненко пожаловался, что у него 
отбирают голоса // Галицькі контракти (http://kontrakty.ua/arti-
cle/46266). – 2012. – 9.04).

***
Менять необходимо не только Уголовно-процессуальный кодекс, 

но и всю систему правоохранительных органов. Такое мнение выразил 
лидер КПУ Петр Симоненко. 
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В частности, комментируя, рассмотрение Верховной Радой новой 
редакции УПК лидер коммунистов подчеркнул, что сегодня надо 
ставить вопрос о том, как вернуть доверие простого населения к 
правоохранительным органам.

«У нас сегодня такая ситуация, когда СБУ находится в руках 
одних олигархов, судебная система в других руках, прокуратура – в 
третьих руках. Поэтому какую часть законодательной базы УПК мы 
бы ни меняли – это не изменит целой системы», – сказал он.

Политик подчеркнул, что говоря о каких-либо изменениях в дан-
ном кодексе, нужно применять словосочетание «кардинальные изме-
нения».

«Люди сегодня не верят в то, что судебная система примет реше-
ния в их пользу. В том, что правоохранительные органы стоят на сто-
роне интересов простых людей. И вот именно эту ситуацию и нужно 
менять», – убежден П. Симоненко (Вместе с УПК необходимо поме-
нять всю систему правоохранительных органов — Симоненко // 
ГолосUA (http://www.golosua.com/ru/main/article/politika/20120411_
vmeste-s-upk-neobhodimo-pomenyat-vsyu-sistemu-pravoohranitelnyih-
organov-simonenko). – 2012. – 11.04).

***
Коммунистическая партия Украины призывает правительство 

отменить проведение медицинской реформы и повысить финансирова-
ние государством системы здравоохранения до 10 % ВВП. Об этом во 
время встречи с представителями региональных СМИ заявил Первый 
секретарь ЦК Коммунистической партии Украины, председатель 
фракции коммунистов в Верховной Раде Петр Симоненко.

Лидер украинских коммунистов во время встречи с журналистами 
подчеркнул, что детально проанализировал всю информацию, каса-
ющуюся медицинской реформы. В частности, очень много данных 
было получено во время рабочих поездок в области, где пилотные 
проекты уже начали работу.

«В Центральный Комитет партии и во фракцию поступает много-
численное количество писем, причем в первую очередь из тех облас-
тей и городов, где эта реформа осуществляется в качестве пилотного 
проекта. Речь идет о Киеве, Виннице, Днепропетровске, Донецке. Я 
побывал в двух таких областях – Днепропетровской и Винницкой 
– для того, чтобы в ходе беседы с людьми ознакомиться с первыми 
итогами этой так называемой реформы, а также с целью выработать 
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новые подходы для защиты наших граждан от произвола, который тво-
рят чиновники у нас в стране. Наши товарищи и в том числе мой кол-
лега – Гайдаев Юрий Александрович, который в свое время был мини-
стром здравоохранения и пять лет возглавлял больницу скорой помощи 
в Киеве, выезжал со мной для того, чтобы более конкретно и професси-
онально изучить все эти проблемы», – сообщил Петр Симоненко.

Председатель фракции КПУ напомнил, что система здравоохра-
нения, реформируемая сейчас правительством, была запущена еще во 
времена СССР и доказала свою эффективность.

Первый секретарь ЦК Компартии Украины также разъяснил пред-
ставителям СМИ основные принципы результативности советской 
системы здравоохранения. По его словам, принципы состояли в том, 
что она давала возможность внедрять профилактическую систему 
здравоохранения, что позволяло выявлять на ранней стадии те или 
иные заболевания; участковые и диспансерные методы медицинского 
обслуживания – это и максимальная доступность, и высокое качество.

К сожалению, сегодня эта система не совершенствуется, а разру-
шается. «Если говорить о том, что разрушается, мы должны учесть, 
что система, созданная Семашко, позволила создать медицинские 
учреждения от села (ФАПы) до высшего уровня (республиканские 
лечебные центры), и, безусловно, – районные и городские больницы», 
– добавил народный депутат.

Петр Симоненко рассказал о ряде фактов, подтверждающих анти-
народность проводимой реформы – закрытие больниц и тубдиспансе-
ров, массовое сокращение персонала и коек в медучреждения, низкий 
уровень подготовки семейных врачей и их недостаточное количество.

«Для того, чтобы покрыть Украину сетью семейных врачей, 
которые являются универсальными (т.е. должны уметь все, но поне-
многу), необходимо 25–30 тыс. медиков. У нас сегодня насчитывается 
20 тыс. врачей, из них 10 тыс. семейных. Квалифицированных же – 
15 %. Кроме того, правительство поощряет дальнейшее падение каче-
ства медобслуживания, поощряя семейных врачей премиями. К при-
меру, за то, что семейный врач не отправит пациента к профиль-
ному специалисту – 25 % зарплаты. Это называется критериями 
эффективности», – отметил лидер украинских коммунистов.

По мнению Петра Симоненко, система здравоохранения нужда-
ется в реформировании, но не в реформировании такого рода: «Нужно 
сохранить материальную базу советской системы здравоохранения и 
совершенствовать ее дальше. Наука и техника не стоят на месте. Нужно 
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купить новое оборудование, которое увеличило бы эффективность 
диагностики. Но нивелировать те достижения, которые у нас были, 
нельзя. Ведь если посчитать, то при одинаковых объеме и качестве 
предоставляемых медицинских услуг страховые децентрализованные 
модели здравоохранения стоят дороже бюджетной системы в пять раз. 
За счет чего она дороже? Потому что между потребителем и тем, кто 
предоставляет медицинские услуги, есть страховики и масса других 
посредников, которые поднимают цены».

«Проще говоря, медицинская реформа, которую проводит прави-
тельство, загонит людей в могилу. Поэтому Компартия Украины тре-
бует остановить медицинскую реформу, прекратить ставить опыты 
над судьбами людей. Мы настаиваем на том, чтобы на систему здра-
воохранения выделялось 5 % ВВП», – подытожил Первый секретарь 
ЦК Компартии Украины (Петр Симоненко: Медицинская реформа 
загоняет людей в могилу // Компартія України (http://www.kpu.ua/
petr-simonenko-medicinskaya-reforma-zagonyaet-lyudej-v-mogilu/). – 
2012. – 12.04).

***
На думку лідера комуністичної партії Петра Симоненка, у 

найближчому майбутньому Україна має три моделі подальшого 
соціально-економічного розвитку: повноцінна участь у Євроазійській 
інтеграції, приєднання до Європейського союзу або розвиток на влас-
ній підставі. 

«Модель розвитку на так званій власній підставі не передбачає 
вступу до будь-яких політичних союзів. Це спроба вижити само-
стійно. Ми вже можемо признати, що час цієї моделі упущений, його 
практично і не було», – заявив Петро Симоненко під час конференції 
«Ризики економічної дезінтеграції та пошук нових форматів взаємодії 
між Україною та Євразійським Союзом».

На думку лідера комуністів, на сьогоднішній день у країні зберіга-
ються глибокі стратегічні диспропорції та превалювання експортно-
орієнтованих галузей промисловості. А це, у свою чергу, передбачає 
високу ступінь залежності на зовнішньому ринку. Петро Симоненко 
також озвучив власні шляхи виходу, із ситуації, яка склалася, за цим 
сценарієм:

«Без налагодження промислово-інвестиційної кооперації, а також 
зростання технічної кооперації з партнерами ми приречені втрачати 
один сегмент промисловості за іншим», – сказав Симоненко.
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Друга модель розвитку, приєднання до Європейського Союзу, 
схожа за сценарієм на модель розвитку власними силами і, певною 
мірою, передбачає занепад української економіки та погіршення рівня 
життя українського суспільства. На думку Петра Симоненка, у разі 
вступу до ЄС, Україна випробує надсильний шок.

«На сьогоднішний день жодних преференцій чи компенсацій 
при створенні зон вільної торгівля з ЄС не передбачено», – говорить 
Петро Тимошенко.

На вступі до Європейського Союзу наполягають малий та середній 
бізнес, який буде змушений підлаштовуватися майже під 80 тис. євро-
пейських стандартів та не зможе конкурувати із великими західними 
компаніями. Тому Петро Симоненко зауважив: «Робити як вигідно, так 
чинить Євросоюз, так має, на наш погляд, робити і Україна».

«Вигідна» для України, на думку лідера комуністів, співпраця із 
Митним Союзом та Євразійська інтеграція країни. Він також відзна-
чив, що у разі вступу до Митного Союзу і участі у єдиному економіч-
ному просторі, зростання експорту тільки у Російську Федерацію збіль-
шиться на мільярди доларів, а також з’явиться можливість транзитного 
розвитку потенціалу країни і оптимізація науково-технічного співро-
бітництва (Петро Симоненко озвучив моделі подальшого соціально-
економічного розвитку України // Інформаційне агентство «Регіо-
нальні Новини» (http://regionews.com.ua/node/40066). – 2012. – 12.04).

***
Компартия внесла в Верховную Раду на рассмотрение законопро-

ект № 10062 «Об обеспечении доступа к достижениям культуры и 
искусства и недопущении их коммерциализации».

«Запрет отчуждения или изъятия из государственной или комму-
нальной собственности объектов культурного назначения даст воз-
можность предотвратить необратимые кризисные явления в сфере 
культуры и способствовать сохранению культурных ценностей укра-
инского общества», – такое заявление сделал лидер КПУ Петр Симо-
ненко с парламентской трибуны 10 апреля 2012 г.

Первый секретарь ЦК КПУ обратил внимание депутатов на акту-
альную для страны проблему: культурные учреждения сегодня стали 
совершенно недоступны для украинских граждан. Причина тому 
– высокая стоимость посещения мероприятий, которые проводятся 
в этих учреждениях, а так же отсутствие у детей перспективы зани-
маться в кружках художественной самодеятельности, и многое другое.
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Именно для того, чтобы исправить эту ситуацию, коммунисты 
направили в сессионный зал парламента свой законопроект.

«Он предполагает изменения, направленные на предотвращение 
перепрофилирования и отчуждения объектов культурного назначе-
ния, которые представляют значительную культурную ценность для 
украинского общества», – объяснил с трибуны Петр Симоненко.

Законом предполагается введение моратория на коммерциали-
зацию объектов культурного назначения. Речь идет, среди прочего, 
о запрете на отчуждение или изъятие из государственной или ком-
мунальной собственности объектов культурного назначения, в том 
числе объектов незавершенного строительства. Запрещает документ 
и перепрофилирование еще строящихся объектов – проще говоря, 
законопроект не позволит сделать из музея кафешку или маленькую 
элитную гостиницу…

Кроме этого, закон коммунистов предусматривает создание еди-
ного государственного реестра учреждений культуры. Он позволит 
систематизировать имеющиеся данные по количеству таких учреж-
дений.

«Фракция Компартии Украины предлагает внести в повестку дня 
и рассмотреть этот проект, тем самым защитив все то, что мы должны 
передать будущим поколениям граждан Украины», – подытожил свое 
выступление лидер КПУ.

Для граждан страны показательной должна стать то, что 
буржуазные партии отказались голосовать за внесение этого законо-
проекта в повестку дня, подтвердив свою намерения повальной при-
ватизации всего, на чем можно заработать деньги (Петр Симоненко: 
Музеи и другие культурные достояния Украины должны принад-
лежать народу // Компартія України (http://www.kpu.ua/petr-sim-
onenko-muzei-i-drugie-kulturnye-dostoyaniya-ukrainy-dolzhny-pri-
nadlezhat-narodu/). – 2012. – 12.04).

***
Компартия ведет борьбу против принятия нового Жилищного 

кодекса. Об этом заявил лидер Компартии Украины Петр Симо-
ненко.

«Коммунистическая партия через свою фракцию в парламенте 
ведет борьбу против принятия нового Жилищного кодекса. Именно 
этот проект окончательно уничтожит возможность наших граждан 
воспользоваться конституционной нормой о том, что мы имеем право 
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на жилье. Мы сегодня решительно выступаем против той реформы 
жилищно-коммунального хозяйства, которая приведет к росту тари-
фов (и уже привела) на воду, на электроэнергию, на газ, на отводы 
воды и вывоз мусора. Мы сегодня выступаем против того, чтобы 
коммунальные предприятия приватизировались или передавались в 
концессию бизнесу. Ежегодно фракция Компартии ведет борьбу за 
то, чтобы в бюджете Украины выделялось больше средств на разви-
тие молодежного жилищного комплекса. И именно благодаря пози-
ции нашей фракции эта программа еще хоть как-то финансиру-
ется. Ежегодно мы ведем борьбу за то, чтобы в бюджете Украины 
выделялось больше средств для предоставления кредитов молодым 
семьям на покупку квартиры или постройку собственного домовла-
дения. Мы ведем сегодня борьбу за то, чтобы платежи за жилищно-
коммунальные услуги не превышали 10 % совокупного дохода 
семьи», – рассказал Петр Симоненко (Компартия ведет борьбу про-
тив принятия нового Жилищного кодекса // Компартія України 
(http://www.kpu.ua/kompartiya-vedet-borbu-protiv-prinyatiya-novogo-
zhilishhnogo-kodeksa/). – 2012. – 13.04)

***
Задача модернизации КПУ – обеспечить приток молодых сил в пар-

тию. Об этом заявил лидер Компартии Украины Петр Симоненко.
«На 42-м съезде Компартии я выступил с инициативой модер-

низации партии. Должен признать, что в среде своих же товарищей 
я слышал критические упреки по вопросу модернизации партии. 
Сегодня этих упреков нет, и все признали, что моя позиция была пра-
вильной. Задача модернизации партии – обеспечить приток новых 
молодых сил в партию, это современное теоретическое обоснование 
всех процессов, которые сопровождают Украину, это, безусловно, 
учет тех изменений, которые произошли реально в нашей экономике 
– то есть многообразие форм собственности. Все это было положено в 
основу программы модернизации, и мы имеем сегодня определенные 
положительные результаты», – отметил Петр Симоненко.

«К примеру, в прошлом, 2011 г., в партию мы приняли более 
11 тыс. новых членов. Из них 40 % – это молодые люди. У нас сегодня 
уже создаются студенческие партийные организации. Мы создали 
Партийную школу, в которой с отрывом от производства обучаются 
молодые люди, и только молодые люди, которые после ее оконча-
ния идут на профессиональную работу в партию. Это новые лидеры 
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в населенных пунктах, райцентрах, городах и областях. Это продви-
жение молодых людей в депутаты советов различного уровня. Это 
выработка молодежной политики, которую необходимо проводить. 
Это программа патриотического воспитания молодежи. Это Анти-
кризисная программа, которую КПУ предложила Украине для выхода 
из кризиса. Поэтому наши усилия направлены на то, чтобы сформи-
ровать плеяду новых молодых перспективных политических лиде-
ров, которые в ближайшее время сформируют основной руководя-
щий костяк Компартии. Мы также не сомневаемся, что на выборах в 
октябре Компартия наберет значительно больше, чем на предыдущих 
выборах», – рассказал Петр Симоненко (Петр Симоненко: Задача 
модернизации КПУ – обеспечить приток молодых сил в партию 
// Компартія України (http://www.kpu.ua/petr-simonenko-zadacha-
modernizacii-kpu-–-obespechit-pritok-novyx-molodyx-sil-v-partiyu/). – 
2012. – 13.04).

***
Лидер Коммунистической партии Украины, глава фракции 

коммунистов в парламенте Петр Симоненко выступил с инициати-
вой лишить депутатов Верховной Рады их зарплаты в законодатель-
ном собрании. По мнению главы КПУ, таким образом можно будет 
«отказаться от профессионального парламента» уже после выборов в 
Раду осенью текущего года.

«Мы предлагаем, чтобы все депутаты, которые будут избраны в 
октябре нынешнего года, продолжали получать заработную плату в 
той же кассе, в которой они получали ее до избрания народными депу-
татами», – заявил Симоненко. Помимо этого, лидер коммунистов счи-
тает, что для выполнения депутатских обязанностей парламентариям 
достаточно приезжать в Киев у командировки на 2 недели зимой, вес-
ной, летом и осенью.

Все остальное время, пояснил Симоненко, народные избранники 
должны работать дома с проектами законов, проводить консульта-
ции с депутатами местных советов, профсоюзными организациями и 
простыми гражданами. «Это, прежде всего, народного депутата дей-
ствительно сделает народным, он будет жить среди своих избирателей, 
а не на киевских холмах, он будет ходить по своей родной земле, видеть, 
как живут люди, что их волнует, а самое главное – он будет черпать 
все то, что ему необходимо для определения позиции в парламенте во 
время голосования за те или иные законы», – подчеркнул коммунист.



12

Позиціювання партій

Пользой от такого нововведения он также назвал оптимиза-
цию расходов государства, которому не придется тратиться на меди-
цинское обследование, санаторно-курортное лечение, строитель-
ство жилья для депутатов, а также на содержание автотранспорта и 
другие расходы (Коммунисты предложили перевести Верховную 
Раду на любительскую основу // «Lenta.ru» (http://www.lenta.ru/
news/2012/04/13/madness/). – 2012. – 13.04).

***
Народная партия Украины, лидером которой является спикер 

украинского парламента Владимир Литвин, не намерена вливаться 
в правящую Партию регионов для участия в предстоящих парламент-
ских выборах. Об этом заявил В. Литвин 

«Не рассматриваем (вопрос о слиянии). С Партией регионов мы и 
так сотрудничаем», – сказал Литвин, отвечая на вопрос о том, ведутся 
ли переговоры о слиянии с партией власти.

По его словам, кандидаты в депутаты от Народной партии будут 
баллотироваться, как по партийному списку, так и по мажоритарке.

«Я предлагаю своим коллегам – «старым бойцам», в том числе 
депутатам Рады, принимать участие в выборах по мажоритарным 
округам, чтобы выяснить уровень доверия и поддержки людей. А что 
касается партийного списка, опять-таки, предлагаю, чтобы молодые 
партийцы составили его основу», – отметил спикер.

При этом сам Литвин планирует идти на выборы по мажоритар-
ному округу (Мусич С. Партия Литвина не намерена вливаться в 
правящую Партию регионов // РИА Новости – Украина (http://www.
rian.com.ua/politics/20120412/79029579.html). – 2012. – 12.04).

***
Бывший член КПУ, лидер Компартии рабочих и селян, 

народный депутат Леонид Грач утверждает, что коммунисты при-
нимают участие в приватизационных процессах, несмотря на то, что 
это не соответствует их идеологии. 

По словам Грача, члены Компартии существуют благодаря 
«левым» заработкам. «Ну, праведным же не могут! Помимо этого, вы 
содержите сотни человек в штате. Есть так называемая придуманная 
Высшая партийная школа, которая разве что может научить молодых 
людей, что слово «коммунист» пишется с двумя «м». Так там дают 
пару тысяч зарплаты, которую платят здесь, в центре, по переводам. 
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Одни сплошные ребусы, в том числе, связанные с личным благосос-
тоянием того же Симоненко с его «маетками». Речь идет о падении, 
цинизме, торговле идеей как таковой. Оппортунизм сейчас – это как 
оплаченная услуга, чтобы оправдать все уступки, которые делается 
перед капиталом», – заявил он.

Грач также утверждает, что политические заявления КПУ проти-
воречат идеям коммунизма. «Как можно было кричать многие годы, 
что коммунисты против института президентства, а затем призывать 
во втором туре голосовать за представителя большого капитала? Как 
можно было кричать в 2006-м году, что надо в обязательном порядке 
провести конституционную реформу, а через несколько лет проголо-
совать за возвращение президентско-парламентской формы и превра-
щения парламента в орган при АП? Как можно было голосовать за 
правовую реформу, за Налоговый кодекс? Если ты коммунист, то не 
мог это сделать, а если ты это сделал, то не коммунист», – подытожил 
политик (Коммунисты зарабатывают на приватизации? // ГЛАВ-
КОМ (http://glavcom.ua/news/76441.html). – 2012. – 12.04).

***
Наша Украина обвиняет власть в попытках уничтожить 

украиноязычный кинопрокат иностранных фильмов
Партия Наша Украина заявляет, что 5 апреля налоговики без-

основательно изъяли производственную технику и парализовали 
работу ведущей украинской студии кинодубляжа Le Doyen, кото-
рая обеспечивает почти 60 % дублирования фильмов на украинском 
языке, сообщает пресс-служба партии.

«Действия на уничтожение украиноязычного проката свиде-
тельствуют, что нынешним правительством руководят интересы не 
Украины, а русского мира и российского бизнеса. Власть начала раз-
гром украиноязычного дублирования фильмов», – заявили в Нашей 
Украине.

Авторы сообщения также напомнили, что 1 февраля правитель-
ство приняло постановление № 168, которое позволило показывать в 
Украине фильмы озвученные или дублированные за границей.

«Это постановление является прямым лоббированием инте-
ресов иностранных, в первую очередь российских, прокатчиков 
в Украине. На практике оно приведет к полной русификации наци-
онального кинопроката. Решение правительства не только нару-
шает конституционные права украинских граждан, но и уничтожает 
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отечественный бизнес в сфере кинодублирования, лишает рабочих 
мест и ухудшает социальное положение сотен украинских актеров, 
технических работников и их семей», – говорится в заявлении.

В связи с этим в партии призывают все оппозиционные силы 
совместно выступить в защиту украинской киноиндустрии. Авторы 
сообщения считают, что одним из первых решений демократичес-
кого большинства в новом парламенте должны стать изменения в 
закон «О кинематографии», предусматривающие, что фильмы, 
которые демонстрируются в Украине, должны дублироваться 
исключительно в Украине.

Le Doyen – первая и единственная в Украине студия записи, обра-
ботки и сведения звука в формате Dolby Digital. В числе ее работ зна-
чится дублирование таких фильмов, как «Больше чем секс», «Как 
украсть Небоскреб», «Пираты Карибского моря: На странных берегах», 
«Девушка с татуировкой дракона», «Кот в сапогах», «Ранго» и дру-
гие (Наша Украина: Власть начала разгром украинского дубляжа // 
Четверта Влада (http://4vlada.net/partii-lidery/nasha-ukraina-vlast-
nachala-razgrom-ukrainskogo-dublyazha). – 2012. – 10.04).

***
«Наша Украина» присоединилась к соглашению Комитата сопро-

тивления диктатуре и не намерена самостоятельно участвовать в 
выборах.

Как сообщает пресс-служба партии, соответствующий подпись 
под документом поставил председатель политсовета партии «Наша 
Украина» Валентин Наливайченко.

«Наша Украина» является неотъемлемой и действенной частью 
объединенной оппозиции. Сегодня мы продемонстрировали готов-
ность действовать и идти вперед ради успеха украинского дела», – 
заявил Наливайченко.

«Наша Украина» была создана как площадка для объединения 
украинских патриотов, мы последовательно выступали за единство 
патриотических сил. Такая позиция отражена в решениях съездов и 
политических советов партии. Сегодня мы выполняем эти решения», 
– подчеркнул политик.

«Убежден, что только объединенная оппозиция победит режим 
коррупционеров и украинофобов», – подытожил Наливайченко 
(Наша Украина присоединилась к объединенной оппозиции // Вер-
сии.com (http://www.versii.com/news/253348/). – 2012. – 10.04).
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***
«Варварське знесення трьох старовинних будівель на Андріїв-

ському узвозі для побудови бізнес-центру є очевидним доказом того, 
що подальше правління містом голови КМДА Олександра Попова 
загрожує Києву знищенням самобутності», – заявив голова цен-
трального виконкому партії «Наша Україна» Сергій Бондарчук.

«Зруйнування історичних пам’яток на Андріївському узвозі, мину-
лорічне знищення будинку архітектора Казанського, продовження 
скандальної забудови поруч з пам’яткою культури світового значення 
Собором Святої Софії є незаперечними фактами, які доводять: для 
Попова бізнес-інтереси олігархів з Партії регіонів та чиновників з Бан-
кової і Грушевського є важливішими від вимог київської громади збе-
регти історичну та культурну спадщину міста», – каже політик.

На його переконання, вандалізм на Андріївському узвозі – це від-
повідь на питання, чого реально варті обіцянки нинішнього псевдо-
мера. Кияни не повинні дозволити себе обманути передвиборчим 
шоу та дешевим підкупам градоначальника, який уже віддав Київ на 
поталу людям, що не поважають ні нашого древнього міста, ні київ-
ської громади.

«Попов має відповісти за знищення культурних пам’яток, вирубу-
вання зелених зон, незаконні забудови в Києві та дерибан київського 
бюджету. Нові вибори мера Києва – це можливість для киян вигнати 
його з мерії та притягнути до відповідальності», – вважає Бондарчук 
(Бондарчук: Правління Попова загрожує Києву знищенням само-
бутності // Центральний інформаційний сервер «Наша Україна» 
(http://www.razom.org.ua/news/14089/). – 2012. – 10.04).

***
Новий Кримінально-процесуальний кодекс України (КПК), внесе-

ний Президентом Януковичем, не забезпечує належного захисту прав 
громадян та не відповідає європейським принципам кримінального 
правосуддя, – заявляє політична партія «Наша Україна».

Позитивні моменти нового КПК, які декларує влада, повністю 
перекреслюються його базовими підходами, які зберігають відверту 
нерівноправність сторін судового процесу. А це дає можливість пере-
творити кримінальне розслідування і судовий процес на несправед-
ливу розправу над обвинуваченим.

В новому кодексі знайшли місце такі рецидиви тоталітарного 
минулого як: домінування у судовому процесі сторони звинувачення 
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при обмеженні ролі адвокатів; збільшення залежності слідства від 
прокуратури; широке коло підстав для попереднього ув’язнення підо-
зрюваних, а також інститут «народних засідателів» радянських часів 
замість запровадження повноцінного суду присяжних.

Це означає, що новий КПК не зможе запобігти повторенню гру-
бих зловживань правоохоронних органів і суддів, які мали місце при 
розгляді кримінальних справ як проти опозиційних лідерів, так і зви-
чайних громадян. Як, зокрема, це відбулося під час судового процесу 
проти Юрія Луценка, коли суддя викликав 150 свідків на вимогу зви-
нувачення, але відмовив у виклику 16 свідкам з боку захисту.

Парламентська більшість проігнорувала більшість пропозицій опо-
зиційних фракцій та Ради Європи до проекту нового кодексу, зокрема 
щодо підвищення ролі захисту в судовому процесі. При розгляді в дру-
гому читанні поправки опозиційних депутатів були відкинуті суто за 
політичною ознакою – навіть попри те, що вони отримали попередню 
підтримку фахівців під час розгляду у профільному комітеті.

«Наша Україна» переконана, що до процесуальних норм нового 
КПК мають бути включені реальні запобіжники від свавілля влади та 
механізми захисту для простих громадян. Спільне завдання для демо-
кратичних сил у новому парламенті – внести зміни в президентський 
варіант КПК, які реально наблизять його до європейських стандартів 
правосуддя («Наша Україна»: Новий КПК не забезпечує належного 
захисту громадян // Центральний інформаційний сервер «Наша 
Україна» (http://www.razom.org.ua/news/14096/). – 2012. – 12.04).

***
«Виконання популістських передвиборчих обіцянок влади відбу-

вається не внаслідок обіцяного зростання економіки, а за рахунок зви-
чайних українців». Так голова політради партії «Наша Україна» 
Валентин Наливайченко прокоментував наміри уряду ще в цьому 
році стягнути до державного бюджету додаткових 7 млрд грн.

«Фактично, це є оголошенням нової фіскальної війни проти укра-
їнців, яка призведе виключно до зростання цін», – наголосив політик.

«Вже зараз митниця не пропускає через кордон товари та облад-
нання, намагаючись отримати вдвічі більше коштів за рахунок штуч-
ного завищення митних платежів. Як наслідок, робота багатьох 
вітчизняних підприємств просто зупинилися», – каже Наливайченко.

Голова політради «Нашої України» стверджує, що «у результаті 
прийняття таких змін подорожчає все: від деяких видів продуктів до 
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будівельних матеріалів та побутової техніки. При цьому зростання 
собівартості вітчизняної продукції призведе до втрати її конкуренто-
спроможності як на внутрішньому, так і на зовнішніх ринках.

Подорожчання товарів витягне з кишень громадян значно більше 
коштів, ніж вони отримають у вигляді подачок від влади. А страте-
гічні втрати для країни будуть ще більшими – зупинення виробни-
цтва, скорочення тисяч робочих місць та зменшення реальних надхо-
джень до бюджету та Пенсійного фонду».

Наливайченко переконаний, що «опозиція у новому парламенті 
має створити такі законодавчі умови для українських підприємців, за 
яких наповнення бюджету відбуватиметься не за рахунок фіскальних 
репресій, а шляхом стимулювання вітчизняного виробництва» (Влада 
реалізує популістські ініціативи за рахунок громадян // Централь-
ний інформаційний сервер «Наша Україна» (http://www.razom.org.
ua/news/14095/). – 2012. – 12.04).

***
Нова редакція провладного законопроекту «Про зайнятість насе-

лення» суттєво погіршить ситуацію з працевлаштуванням молоді, адже 
в документі узаконюється скорочення робочих місць для молоді та 
інвалідів удвічі. Про це заявив член Бюро політичної партії «Фронт 
Змін», керівник Юридичного департаменту партії Павло Петренко.

«Попри заяви чинної влади про те, що проект закону про зайня-
тість нібито стане «ударом по безробіттю», насправді він боляче вда-
рить якраз по соціально незахищених верствах населення – молоді та 
інвалідах. Наскільки зросте рівень безробіття у разі прийняття даного 
законопроекту – передбачити важко. Проте вже нині можна стверджу-
вати, що ці цифри жахатимуть. Оскільки вже сьогоднішня статистика 
примушує замислитись. Так, нині понад 20 % молодих фахівців не 
можуть знайти роботу, а майже половина випускників вузів змушені 
працювати не за спеціальністю», – наголосив керівник Юридичного 
департаменту.

За його словами, замість того, щоби негайно здійснювати заходи 
для розв’язання критичної ситуації із безробіттям, чинна влада під 
приводом виділення коштів на соціальні ініціативи продовжує збіль-
шувати власне фінансування.

«Цього тижня у парламенті був зареєстрований провладний зако-
нопроект, який передбачає збільшення доходів та витрат цьогоріч-
ного Держбюджету на 33 млрд грн. Регіонали заявили, що завдяки цій 
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ініціативі з’являться кошти на соціальні проекти. Проте насправді у 
даному законопроекті «зашили» чергове збільшення фінансування 
чинної влади. Так, лише на лікування та авіаперельоти вищих посадо-
вих осіб планується додатково виділити 30 млн грн. Тоді як на фінан-
сування роботи профтехучилищ виділять лише 500 тис. грн. Ця сума 
– фактично, вартість одного перельоту Україною чинного президента. 
Замість того, щоб витрачати кошти на втілення соціальних ініціатив, 
нинішня влада просто викидає їх у повітря задля власного надком-
фортного існування», – наголосив Павло Петренко (Павло Петренко: 
«Чверть випускників вузів – безробітні» // Фронт Змін. Ініціатива 
Арсенія Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/9742-pavlo-
petrenko-ponad-20-molodih-fahivtsiv-bezrobitni-a-majzhe-polovina-
vipusknikiv-vuziv-pratsjujut-ne-za-spetsialnistju.html). – 2012. – 11.04).

***
Змінюючи закон про вибори через Конституційний Суд, влада 

прагне дезорієнтувати опозицію, заявив член ради партії «Фронт 
Змін» Андрій Пишний. 

«Прийнятий Закон про вибори був певним пактом щодо можли-
вості проведення законних демократичних виборів в Україні. Сьо-
годні, влада, чітко зрозумівши, що проведення таких виборів для неї 
не є вигідним, просто почала торпедувати власний закон», – наголо-
сив Андрій Пишний.

Він наголосив, що першочерговим завданням для влади зараз є 
зачистка політичного простору, щоб почувати себе в абсолютно ком-
фортних умовах напередодні політичних виборів 2012 р. і мати мож-
ливість провести вибори із потрібним їй результатом. Тому влада 
намагається дезорієнтувати опозицію через зміни виборчого закону. 
За його словами. заради цього влада не нехтує найбруднішими засо-
бами тиску: «Генеральна прокуратура виступає в якості контрпропа-
ганди партії влади. За допомогою якої, вкидається негатив у відно-
шенні опозиції, щоб  закласти сумніви у голови громадян», – зазна-
чив Андрій Пишний.

«Одночасно із розглядом справи Тимошенко, відбулося пору-
шення кримінальної справи у відношенні Турчинова, який сьогодні 
веде велику координаційну роботу в напрямку об’єднання опозиції», 
– додав Андрій Пишний.

Абсурдність ситуації з законом про вибори також у тому, що 
до Конституційного Суду звернулися ті ж депутати, які й голосу-
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вали за цей закон. «Така послідовність дій депутатів іще раз свід-
чить, що депутати не є самостійними – вони пішаки, які виконують 
накази «згори», – підкреслив політик (Андрій Пишний: «Влада нама-
гається зачистити політичний простір напередодні виборів» // 
Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/
media/news/none/9743-andrij-pishnij-vlada-namagaetsja-zachistiti-
politichnij-prostir-naperedodni-viboriv.html). – 2012. – 11.04).

***
Лідер партії «Фронт Змін» Арсеній Яценюк вніс до ВР аль-

тернативний урядовому проект змін до держбюджету. Він дозволяє 
реально збільшити витрати на соціальні програми та профінансувати 
програми енергозбереження та реновації житлового фонду.

Проект закону «Про внесення змін до Закону України «Про Дер-
жавний бюджет України на 2012 рік» (щодо збільшення соціальних 
виплат) зареєстровано у парламенті 12 квітня під № 10317-2.

У пояснювальній записці до законопроекту Арсенія Яценюка наго-
лошено, що 9 квітня Кабінет Міністрів подав до Верховної Ради проект 
Закону України «Про внесення змін до Закону України «Про Держав-
ний бюджет України на 2012 рік» (щодо вирішення соціальних питань).

Зважаючи на незадовільне соціальне становище в Україні, лідер 
«Фронту Змін» вважає необґрунтованим та неприпустимим виді-
лення додаткових бюджетних коштів на обслуговування держапарату.

Саме тому Арсеній Яценюк пропонує всі додатково спрямовані 
до бюджету кошти – понад 33 млрд грн – спрямувати на соціальні 
виплати для населення.

Зокрема, понад 3 млрд грн додатково отримає галузь охорони 
здоров’я. По мільярду гривень додатково виділено на виплату дер-
жавної соціальної допомоги на дітей-сиріт та дітей, позбавлених бать-
ківського піклування; забезпечення житлом інвалідів війни, грома-
дян, які постраждали внаслідок Чорнобильської катастрофи, виплату 
допомоги сім›ям з дітьми, малозабезпеченим сім’ям, інвалідам з 
дитинства, дітям-інвалідам та тимчасової державної допомоги дітям; 
заходи із соціальної, трудової та професійної реабілітації інвалідів.

Також по півмільярда гривень додатково передбачено на галузь 
освіти та щорічну разову грошову допомогу ветеранам війни та жерт-
вам нацистських переслідувань.

Законопроектом передбачається виділити по мільярду гривень 
на надання роботодавцям дотацій для забезпечення молоді першим 
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робочим місцем, одноразову виплату матерям-героїням, одноразову 
матеріальну допомогу інвалідам і непрацюючим малозабезпеченим 
особам, та на соціальний захист громадян, які постраждали внаслідок 
Чорнобильської катастрофи.

Варто зазначити, що на вказані напрямки урядовим законопроек-
том не передбачалось взагалі жодних коштів.

Окремим законопроектом (№ 334) лідер «Фронту Змін» про-
понує скасувати списання заборгованості підприємств паливно-
енергетичного комплексу на загальну суму 24 млрд грн і напра-
вити ці кошти на соціальні виплати. 9 млрд із цих коштів передба-
чено спрямувати на підтримку місцевих програм енергозбереження 
та реновації житлового фонду та ще 9 млрд грн – на субвенції місце-
вим бюджетам для зниження комунальних тарифів для населення на 
період реконструкції (Арсеній Яценюк вимагає не прикривати соці-
альними ініціативами чергове збільшення витрат на владу. Він 
вніс свої зміни до держбюджету // Фронт Змін. Ініціатива Арсе-
нія Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/9769-template.
html). – 2012. – 12.04).

***
Партия «Всеукраинское объединение «Свобода» расценивает 

обыски на предприятиях кинематографической отрасли как свиде-
тельство вытеснения из проката украинского языка.

В заявлении партии отмечается, что «правительство Азарова-
Тигипко-Табачника» еще 1 февраля внесло изменения в Положение о 
государственном удостоверении на право распространения и демон-
страции фильмов, которые были опубликованы и вступили в силу 
лишь с середины марта. В ВО «Свобода» отмечают, что суть изме-
нений заключается в удалении из положения нормы, которая требо-
вала обязательного дублирования или озвучивания фильма на укра-
инском языке.

«Учитывая того, что производители иностранных (в первую оче-
редь американских) фильмов не желают дважды финансировать пере-
вод своих лент на русский язык, такая норма опосредовано стиму-
лировала дистрибьюторов осуществлять прокат фильмов именно на 
украинском языке», – говорится в заявлении.

Также в ВО «Свобода» подчеркивают, что исключение нормы об 
обязательном дублировании или озвучивании фильма на территории 
Украины сняло все правовые ограничения не только для демонстра-
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ции иностранных фильмов в Украине с русскоязычным дубляжом, 
но и для импорта фильмокопий этих лент в Украину из России, что 
существенно уменьшает расходы российских дистрибьюторов и их 
афилированных структур в Украине на релизы новых фильмов и ста-
вит их в более выигрышные условия по сравнению с теми дистрибью-
торами, которые все-таки планировали дублировать фильмы на укра-
инский язык.

Авторы заявления подчеркивают, что таким дистрибьютором 
является компания B&H, которая занимает больше половины рынка 
украинского проката и имеет прямые контакты с крупными амери-
канскими производителями кинопродукции, так называемыми «мей-
джорами».

«Кроме того, в 2012 г. этот дистрибьютор выпустил в прокат укра-
инский фильм «Тот, кто прошел сквозь огонь», что позволило опро-
вергнуть миф о неконкурентности национального кинопродукта на 
собственном рынке.

«Компания B&H и ее владелец Богдан Батрух последовательно 
продвигали украиноязычный прокат фильмов в Украине и обеспе-
чили создание необходимой для этого инфраструктуры – современ-
ной студии дубляжа Le Doyen. Очевидно, именно поэтому вторым 
шагом, который был осуществлен властными структурами, стало 
блокирование работы студии дубляжу Le Doyen налоговой милицией, 
которая в последнее время выполняет в Украине функции репрессив-
ного органа», – сказано в сообщении партии.

«Непосредственным следствием фактического уничтожения этой 
студии станет срыв украиноязычных релизов в отечественных кино-
театрах. Для всех понятно, что вакуум в формировании киносеансов 
в украинских залах будет быстро заполнена за счет импортирован-
ного из российского рынка русскоязычного продукта, в частности и 
сугубо московскими пропагандистскими агитками наподобие филь-
мов «Август. Восьмого» и «Матч», которые призваны создать идео-
логическую базу для развития любимой игрушки кремлевских лиде-
ров – «Русского мира», – подчеркивается в заявлении.

«Таким образом, украинофобский режим Януковича за послед-
ние несколько месяцев осуществил комплекс мер по окончатель-
ному исключению украинского языка из отечественного кинопро-
ката, подведя под это правовую базу и уничтожив структуры, которые 
способны выводить в широкий прокат дублируемые на украинский 
язык фильмы. Фактически в лице коммерческих структур – студии 
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дубляжа Le Doyen и дистрибюторской компании B&H – нанесен 
удар по чрезвычайно важному социально-культурному институту, 
который они олицетворяют сегодня, – украинскому кинодубляжа», – 
говорится в заявлении.

В ВО «Свобода» считают, что это не только очередной удар по 
украинской культуре, но и уничтожение социально-экономической 
сферы, поскольку украиноязычный дубляж уже стал серьезной произ-
водственной отраслью, которая обеспечивала достаточно много рабо-
чих мест для украинских актеров, переводчиков, звукорежиссеров и 
других специалистов в области кино. 

ВО «Свобода» считает, что правовые гарантии обязательного 
дублирования и озвучивания иностранных фильмов на украинский 
язык должны быть обеспечены на уровне закона, а не подзаконных 
актов, что сделает невозможным дальнейшее «подковровые и 
непрозрачные манипуляции с этим вопросом», и соответствующий 
законопроект должен быть уже сегодня определен объединенной 
оппозицией как один из первоочередных к рассмотрению новым 
парламентом («Свобода»: режим Януковича решил убрать 
украинский язык из кинопроката // Левый берег (http://lb.ua/
news/2012/04/09/145164_svoboda_rezhim_yanukovicha_reshil.html). 
– 2012. – 9.04).

***
На пресс-конференции в Николаеве лидер ВО «Свобода» Олег 

Тягнибок выразил недовольство налоговым кодексом, разработанным 
провластными силами.

«Свободовец» возмущен тем, что Партия регионов пытается 
сознательно уничтожить малый бизнес. Недоволен он и «тигипов-
ским» законом о налоге на богатство. Тягнибок уверен, что этот закон 
обойдет олигархов стороной, так как он касается только физических 
лиц, а не юридических.

У «Свободы» свое виденье налоговой системы.
«Мы выступаем, чтоб доходы моряков, которые работают под 

иностранным прапором и находятся за пределами Украины больше 
183 дней в год, не подлежали налогообложению. Раньше такая норма 
была, а новый налоговый кодекс эту норму отменил», – защитил Олег 
Тягнибок и николаевских моряков.

Учитывая уверенность Тягнибока в том, что «Свобода» про-
йдет парламент, у нас будет шанс увидеть, как националисты сумеют 
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решить эту проблему (Тягнибок в Николаеве критиковал Налоговый 
кодекс: «Партия регионов пытается уничтожить малый бизнес» // 
Новости-N (http://www.novosti-n.mk.ua/news/read/?id=39113). – 
2012. – 11.04).

***
Встречу лидера партии «Свобода» Олега Тягнибока со сво-

ими сторонниками в помещении Одесской киностудии 12 апреля 
пытались сорвать около полусотни активистов пророссийских орга-
низаций «Славянское единство», «Дозор», «Колокол» и «Евреи про-
тив Гурвица».

Они также пытались помешать сотням горожан – сторонникам 
Тягнибока пройти в здание киностудии, где тем временем началась 
встреча с лидером «Свободы».

Усиленный наряд милиции не допустил столкновений сторонни-
ков российского «Славянского единства» и приверженцев украинской 
«Свободы».

«Я хочу поблагодарить представителей левых и проимпер-
ских сил, которые привлекли столько внимания к моему приезду в 
Одессу», – отметил Тягнибок на состоявшейся встрече. Зал киносту-
дии, рассчитанный на 350 человек, был заполнен полностью, люди 
стояли даже в проходах.

Оценивая предвыборную ситуацию в Украине, лидер ВО «Сво-
бода» отметил, что кандидатов от оппозиционных партий – участ-
ников Комитета сопротивления диктатуре, согласно социологичес-
ким опросам, сейчас поддерживает большинство потенциальных 
избирателей. «Руководство Партии регионов уже осознало, что бело-
голубые могут реально проиграть КСД – как по спискам, так и по 
мажоритарным округам», – акцентировал он.

С учетом этого, сказал Тягнибок, «сейчас Партия регионов 
пытается развалить Комитет сопротивления диктатуре. Если им это 
удастся, то «Свобода» пойдет на выборы самостоятельно. Социоло-
гия и наши ресурсы показывают, что мы можем пройти 5-процентный 
барьер. В таком случае будем выставлять по всех 225 округах наших 
кандидатов».

«Но пока мы состоим в КСД и координируем действия с нашими 
нынешними партнерами, действуем согласно договоренности о ско-
ординированном участии представителей оппозиционных пар-
тий во всех 225 избирательных округах. Фактически завершаются 
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переговоры внутри КСД относительно выдвижения «мажоритарных» 
кандидатов, в том числе и в Одесской области», – акцентировал лидер 
ВО «Свобода» («Свобода» пойдёт на выборы сама, если власть 
развалит КСД. А пока идёт с оппозицией, говорит Тягнибок // 
«NEWSru.ua» (http://www.rus.newsru.ua/ukraine/13apr2012/samac-
hunesama.html). – 2012. – 13.04).

***
Партія «УДАР» збирається вивчити досвід реформ, проведених 

у Грузії Президентом Саакашвілі, для їх подальшого застосування в 
українських реаліях. Про це заявив лідер «УДАРу» Віталій Кличко.

Кличко зазначив: його вразила розповідь Президента Грузії про 
те, наскільки важко було подолати корупцію у цій невеликій країні.

«Ми спілкувалися на цю тему з Саакашвілі. Він сказав, що кожен 
мешканець у маленькій Грузії – чийсь родич, сусід, знайомий. І треба 
було показувати власний приклад, як це робиться – дотримуватися 
закону, який діє однаково для кожного. І що є незворотність пока-
рання за порушення правил», – наголосив лідер УДАРу. Він перекона-
ний, що Україні сьогодні також потрібні ефективні реформи, зокрема, 
кадрові чистки у правоохоронних органах й судовій системі.

«На жаль, у нас сьогодні соціальний статус і гроші вирішують 
всі проблеми. Можна купити будь-якого чиновника, суддю. А що не 
можна купити за гроші, можна купити за великі гроші. Якщо ми не 
змінимо цю ситуацію, не викоренимо корупцію, у нас не буде фінан-
сового росту, не буде інвестицій», – переконаний Кличко.

Політик зазначив, що на запрошення Міхеїла Саакашвілі разом 
із делегацією партії «УДАР» планує вже у квітні відвідати Грузію. 
«Ми будемо вивчати ті кроки, які здійснила Грузія, той досвід, який 
зможемо використовувати в Україні. Нам не потрібно щось видуму-
вати, треба брати найкращі приклади й робити так у нас», – сказав 
Кличко (Віталій Кличко: Україна має йти шляхом Грузії у прове-
денні реформ // Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/
ua/news/news/vitaliy-klichko-ukrayina-maye-yti-shlyahom-gruziyi-u-
provedenni-reform). – 2012. – 9.04).

***
Решение Конституционного Суда Украины о запрещении одно-

временного баллотирования в парламент в мажоритарном округе и по 
партийным спискам – это очередное свидетельство, что ко дню голо-
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сования Закон о выборах будет еще неоднократно изменен под потреб-
ности партии власти. Об этом говорится в заявлении партии «УДАР».

Комментируя принятое Конституционным Судом решение и 
«особенную бурно-радостную реакцию на него со стороны партии 
власти», в «УДАРе» констатируют: сбываются наихудшие прогнозы 
относительно принятого спешно закона о выборах. «Мы неоднократно 
отмечали то, что закон о выборах, который еще осенью во время голо-
сования регионалы назвали самым лучшим, самым совершенным, и 
главное – компромиссным, ближе к выборам будет претерпевать все 
больше изменений, которые будут идти исключительно в интересах 
власти», – отмечают в партии.

«Этот пример, как и запрет украинцам, проживающим за рубежом, 
голосовать за кандидатов-мажоритарников, свидетельствуют о том, 
что партия власти, которая стремительно теряет голоса, будет драться 
за каждый мандат, делая ставку в первую очередь на мажоритарные 
округа. То, как легко и радостно партия власти готова менять еще 
вчера ею же принятый закон о выборах, в который раз подчеркивает 
беспринципность ее представителей», – считают в «УДАРе».

Вместо этого, отмечают в партии, «парламентская оппозиция 
получила очередной урок – нельзя садиться за один стол с шуле-
рами и наперсточниками». Как считают в «УДАРе», «отныне оппо-
зиции необходимо сосредоточиться на ключевых вопросах – сфор-
мировать качественные списки, определить наиболее авторитетных 
и принципиальных кандидатов-мажоритарников, и идти на выборы 
под лозунгом «ни одного голоса партии власти» (Партия «УДАР»: 
Нельзя садиться за один стол с шулерами // MIGnews.com.ua (http://
www.mignews.com.ua/ru/articles/107114.html). – 2012. – 10.04).

***
Луганскую область с рабочим визитом посетила народный 

депутат Украины, Глава парламентского комитета по вопросам 
промышленной и регуляторной политики и предпринимательства, 
лидер новой политической партии «Украина – Вперед!» Наталия 
Королевская. Перед тем, как отправиться в Стаханов для презента-
ции программы «Новая экономика – новая страна», политик встре-
тилась с представителями луганских СМИ и ответила на актуальные 
вопросы социально-экономической сферы.

«Моя команда и я лично очень много встречаемся с избирате-
лями, ездим по Украине. Буквально на прошлой неделе мы были в 
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Чернигове и Виннице, перед этим посетили Харьков и Полтаву. 
Сегодня, пребывая у себя на родине, я прекрасно вижу, что люди, 
к сожалению, одинаково плохо живут как в Луганской и Донецкой 
области, как в Полтаве и Харькове, так и во Львове. Ситуация везде 
примерно одинаковая – цены растут, а уровень жизни людей не 
поднимается. Поэтому мы, 4 года работая над программой «Новая 
экономика – новая страна!», теперь презентуем видение разви-
тия страны с использованием кардинальных изменений», – заявила 
Наталия Королевская.

Она отметила, что команда новой партии тщательно изучила все 
перспективы и возможности, все точки роста, которые есть в Украине, 
и изложила их в единой концепции. «Мы брали за основу не макропо-
казатели, которыми часто у нас манипулируют, и согласно которым 
все хорошо, а экономику каждого человека и экономику каждого 
кошелька. Когда человек открывает кошелек и знает, что до получки 
еще 2 недели, и есть деньги, чтобы качественно это период прожить. 
Сегодня, к сожалению, наоборот», – отметила политик.

Наталия Королевская уверена, что шансы на изменение есть, 
поэтому представители партии «Украина – Вперед!» сконцентриро-
вали всю силу и энергию, чтобы изменить качество экономики, каче-
ство политики и, как результат всего этого, качество жизни в стране.

Более подробный план действий партии политик пообещала 
представить 18 апреля, когда состоится съезд «Украина – Вперед!». 
«Также будет запущен партийный сайт, где можно будет детально 
ознакомиться как с программой партии, так и с программой «Новая 
экономика – новая страна!». Но уже сейчас могу сказать, что в каж-
дом городе, в каждом регионе будет проведено исследование, во время 
которого людям будут предлагать кандидатуры тех, кого мы видим, 
и спрашивать у людей, кого бы они нам порекомендовали взять в пар-
тию», – рассказала Королевская.

Выразила свою позицию Наталия Королевская и в отношении 
депутатской неприкосновенности. «… Я поддерживаю идею отмены 
депутатской неприкосновенности и сокращения количества льгот для 
депутатов. Так уменьшится желание бизнесменов идти в политику, 
чтобы использовать неприкосновенность в качестве инструмента 
самозащиты и лоббирования своего бизнеса», – сказала она.

Без внимания не остался и запрет Конституционным Судом одно-
временного баллотирования в парламент в мажоритарном округе и по 
партийному списку. «Для меня важно, чтобы Закон, который уже был 
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принят, не поддавался никакому тюнингу. Любые изменения меняют 
концепцию избирательного права и дают дополнительные лазейки для 
манипуляции результатами. Безусловно, что представителям оппози-
ции было важно, чтобы человек мог баллотироваться и идти полу-
чать кредит доверия в округе, но при этом быть застрахованным от 
законного снятия с баллотирования. Мы знаем, что часто люди голо-
суют за одного человека, а по факту оказывается в парламенте совер-
шенно другой. Но, с другой стороны, я не считаю принятое решение 
критическим. Если человек берет на себя такую ответственность и 
идет по мажоритарному округу, то не нужно плакать, жаловаться и 
сразу же уповать на манипуляции. Нужно бороться, защищать резуль-
тат и добиваться доверия у людей. Тогда будет победа. Лично я буду 
баллотироваться по списку партии «Украина – Вперед!», и надеюсь, 
что мне однопартийцы доверят возглавлять этот список», – добавила 
Наталия Королевская.

Наталия Королевская добавила, что после многочисленных поез-
док по Украине сделала вывод – есть оппозиция, есть власть и есть 
отдельно от всех народ Украины. «И вот сегодня между политиками 
и людьми у нас огромная пропасть. Политики объединяются, создают 
новые конфигурации – Яценюк с «Батькивщиной», Тигипко с Пар-
тией регионов... Но люди от этого процесса абсолютно отстранены. 
Политики между собой разбираются, как им удобнее делить страну, а 
люди ощущают только результаты этого дележа – в росте цен и ухуд-
шении уровня жизни», – сказала она.

Партия «Украина – Вперед!» целью номер один для себя поста-
вила именно объединение с людьми. «Вот почему перед нашим реше-
нием идти самостоятельно был проведен форум гражданских лиде-
ров. Только с одним желанием – чтобы в политику пришли новые 
люди, которые действительно пользуются доверием и реально станут 
менять ситуацию в стране, а не будут и дальше лоббировать дележ, 
который мы наблюдаем уже 20 лет», – объяснила Королевская.

Лидер политической силы отметила, что «Украина – Вперед!» 
готова для диалога с другими партиями. «Но для нас целью в случае 
объединения является консолидация для единой программы действий 
вокруг ценностей, которые мы декларируем. Но никак не объединение 
для того, чтобы удачнее делить список и достигать кулуарных дого-
воренностей о том, как лучше сманипулировать мнением избирате-
лей. Политика должна начинаться с нового качества политической 
силы и нового качества людей, которые придут в новую команду», 
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– заявила Наталия Королевская (Наталия Королевская в Луганске 
рассказала о реальной экономике, борьбе с коррупцией и планах 
новой партии «Украина – Вперед!» // Ирта-fax (http://irtafax.com.
ua/news/2012/04/2012-04-10-56.html). – 2012. – 10.04).

***
Народный депутат Украины, лидер партии «Украина – Впе-

ред!» Наталия Королевская намерена участвовать в выборах пре-
зидента Украины. Об этом она заявила в Луганской области во время 
встречи с учащимися школы № 2 города Стаханова.

«Плох тот политик, который становится лидером партии, но не 
хочет привести ее к власти, а сам стать президентом. Разумеется, я буду 
участвовать в президентских выборах, чтоб полностью реализовать и 
свои программные цели, и партийные», – сказала Наталия Королевская.

При этом она отметила, что претендовать на высший 
государственный пост «буду, только получив опыт работы на дру-
гих управленческих должностях»: «Сначала нужно поработать в пра-
вительстве, побыть премьер-министром. Президентские полномо-
чия можно эффективно реализовать только в одном случае – когда 
есть достаточный уровень подготовки к работе в высших эшелонах 
власти. Только тогда можно претендовать на власть, на то, что поли-
тик в состоянии оправдать доверие избирателей».

Во время встречи шла речь о политической ситуации в Украине 
и на Луганщине, о перспективах развития страны и региона. Ната-
лия Королевская рассказала о собственном опыте работы в бизнесе и 
в политике.

После встречи народный депутат Украины, лидер партии «Укра-
ина – Вперед!» подарила школе комплект WI-FI-роутеров.

В Стаханове Наталия Королевская провела презентацию 
программы «Новая экономика – новая страна», разработанной пар-
тией «Украина – Вперед!» (Наталия Королевская хочет стать пре-
зидентом Украины // EastKorr – Восточный корреспондент (http://
www.eastkorr.net/politics/nataliya-korolevskaya-khochet-stat-preziden-
tom-ukrainy). – 2012. – 11.04).

***
Дозволивши приватизацію вугільних шахт, нинішня влада від-

правляє на довічну каторгу 200 тис. шахтарів та членів їх сімей. Про 
це заявила Наталія Королевська, лідер партії «Україна – Вперед!», 
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народний депутат України, коментуючи прийнятий парламентом 
12 квітня урядовий законопроект «Про особливості приватизації вуг-
ледобувних підприємств».

«За 20 років Незалежності України приватизація показала своє 
справжнє обличчя: в країні відбувся соціальний розкол, коли є 
21 мільярдер та 45 млн людей, які кожен день борються за своє вижи-
вання. Тому приватизація вугільної промисловості – продовження 
даного процесу: додасться ще 1–2 олігархи, які викуплять най-
більш прибуткові та вигідні шахти, а 120 населених пунктів і понад 
200 тис. шахтарів зі своїми сім’ями будуть поставлені в умови, за яких 
вижити просто неможливо. Для звичайних людей – це втрата робочих 
місць, що неминуче призведе до фактичного вимирання міст і селищ, 
які існують сьогодні виключно за рахунок шахт та вугільних підпри-
ємств. Це переведе Донбас у стан рабства», – зазначила вона.

«Дозволивши приватизацію, влада перетворює вугільні шахти 
на рудники, а вугільні регіони – в місця довічної каторги для понад 
200 тис. шахтарів», – додала політик.

Лідер партії «Україна – Вперед!» переконана, в разі набуття чин-
ності даних законопроектів – енергетична галузь України втратить 
потенційних інвесторів. «Я закликаю нинішню владу замислитися, 
яке майбутнє чекає на мільйони громадян в результаті розпродажу 
енергетичної незалежності. Зростання цін на газ і тепло, деградація 
соціальної сфери, банкрутство підприємств – зворотня сторона енер-
гетичної залежності. Не чиніть злочин, за який ви будете нести від-
повідальність – політичну та історичну – перед майбутніми поколін-
нями українців», – підсумувала Наталія Королевська (Наталія Коро-
левська: Приватизація шахт породить олігархів, а 200 тис. шах-
тарів поставить на межу виживання // Офіційний сайт Україн-
ської соціал-демократичної партії (УСДП) (http://www.usdp.kiev.
ua/?mid=157&action=events_detail&id=2219). – 2012. – 13.04).

***
Лидер партии «Громадянська позиція» Анатолий Гриценко не 

исключает, что его политическая сила будет в объединенном списке 
оппозиции. 

«Формат участия «Громадянської позиції» в выборах оконча-
тельно не определен по причинам, которые зависят не только от нас. 
Во-первых, выборы – это поддержка людей; во-вторых – человечес-
кие, медийные и финансовые ресурсы, которые ограничены; наконец, 
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в третьих – это незавершенные переговоры в лагере оппозиции», – 
заявил Гриценко.

По его мнению, окончательный формат участия «Громадян-
ської позиції» в выборах будет определен на рубеже мая – первой 
половины июня.

«На этом этапе мы примем во внимание и социологические опросы, 
и общение с людьми, определим реальный уровень поддержки партии 
и шансы уверенно преодолеть 5 % барьер. К тому времени, надеюсь, 
наступит ясность и в отношении того, насколько реалистичным будет 
объединенный список оппозиции. Если удастся установить отноше-
ния в режиме доверия и взаимной ответственности; если получится 
обеспечить чистоту рядов, – тогда я не исключаю, что «Громадянська 
позиція» будет в этом списке», – сказал А.Гриценко.

Он отметил, существует четыре варианта участия возглавляе-
мой им партии в парламентских выборах. Так, первый вариант – это 
самостоятельный поход на выборы.

«Результаты социологических исследований, проведенных по 
заказу других политических сил, дают «Громадянській позиції» 
около 3 % поддержки избирателей. Но впереди – больше чем полгода. 
Это возможность агитации, усиления партии людьми, в том числе, и 
из «третьего сектора», из общественности – людьми, которые могут 
получить шанс попасть в Верховную Раду, – считает Гриценко. – 
С другой стороны, те ошибки, которые ежедневно делает команда 
Януковича, с каждым днем увеличивают количество людей, которые 
не будут голосовать за партию власти, а значит, эти люди ищут в 
лагере оппозиции кого-то, кому они могут доверять. И часть этих 
людей, очевидно, будут готовы поддержать «ГП».

Второй вариант, по словам лидера «Громадянської позиції» – это 
объединенный список оппозиции. Третий – результативное заверше-
ние переговоров с лидером партии «УДАР» Виталием Кличко.

«И четвертый вариант: если бы я, Анатолий Гриценко, хотел сам 
попасть в парламент, то, наверное, мог бы пойти на выборы в Голо-
сеевском округе, в котором живу, и там победить. Но я этот вари-
ант исключаю. Считаю, что руководитель партии не должен для себя 
готовить запасной аэродром и тем самым посылать всем партийцам 
сигнал о том, что он не верит в наш общий успех», – подчеркнул глава 
«Громадянської позиції» (Гриценко не хочет для себя готовить 
«запасной аэродром» // Главком: Новости политики и экономики 
(http://glavcom.ua/news/76364.html). – 2012. – 12.04).
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***
Зменшення податкового тиску, радикальне скорочення контроль-

них органів, всебічна підтримка підприємництва і сильні незалежні 
суди – такий рецепт економічного відновлення країни пропонує лідер 
«Громадянської позиції» Анатолій Гриценко. 

«Коли приймали ту товстенну книжку – Податковий кодекс – я 
одразу сказав, що фарба не висохне, як почнуть вносити зміни. За 
рік внесли понад 500 і продовжують далі. Це ніяка не стабільність 
бізнесу», – переконаний Гриценко. – Україні потрібні радикальні 
рішення у системі податкового законодавства. Зокрема, пропонує ска-
сувати ПДВ.

Не треба шукати офшори – потрібні прості податки. Досвід Ірлан-
дії, Грузії показує, що зменшення податків, спрощення реєстраційно-
дозвільних процедур серйозно піднімають економіку. А ще – поста-
вити заслін тим хабароємним функціям державного чиновника, 
який вирішує чи не вирішує питання, дивлячись при тому в кишеню 
підприємця.

Скоротити чисельність контрольних органів, яких зараз в Укра-
їні понад 60. 

Але для того у владі повинна бути мораль. В країні багато 
людей, які мають творчу ініціативу і хочуть розпочати свій бізнес. 
Але вони його не розпочинають, а якщо розпочинають – бізнес від-
бирають через систему бандитів-«смотрящих». Чимало підприємців 
зараз заморожують бізнес, виїжджають за кордон. Це стало масовим 
явищем.

Без створення сприятливих умов для бізнесу – як вітчизняних 
підприємців, так і закордонних інвесторів – нормальної економіки 
не буде.

… Чинну владу як на центральному, так і на місцевому рівнях 
обрали громадяни». «Для когось це був свідомий вибір. Хтось прода-
вав свій голос, а хтось дотримувався системи «свій-чужий». Нам не 
надіслали владу з іншої планети, ми самі зробили свій вибір і тому 
зараз повинні переосмислити його».

Саме тому українці повинні зрозуміти, що треба вийти з хати 
скраю. Коли бульдозер, що нищить паростки демократії, проводить 
бандитів у владу, підходить до села, першою він знищує ту хату, 
яка скраю (Ладовський М. Гриценко пропонує скасувати ПДВ // 
Західний кур’єр (http://zk.at.ua/news/politika/2012-04-12-1801). – 
2012. – 12.04). 
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Українці, які тимчасово проживають за кордоном, також зможуть 
здійснити волевиявлення, а інформація у спільному листі 35 органі-
зацій українських мігрантів про те, що їх начебто позбавили права 
голосу, не відповідає дійсності. Про це повідомив народний депутат, 
член парламентської фракції Партії регіонів Володимир Вечерко.

«Рішення Конституційного Суду, яке розтлумачило механізм 
участі закордонних українців (громадян України, які тимчасово пере-
бувають за кордоном) у виборах за мажоритарною системою, викли-
кало в останніх неабиякий резонанс. Одразу 35 організацій україн-
ських мігрантів із 6 країн у спільному листі заявили про намір вима-
гати визнання виборів в Україні нелегітимними, якщо їм не повернуть 
право голосувати в одномандатних округах на території міста Києва», 
– розповів народний депутат.

Утім, як переконує В. Вечерко, вислови у цьому листі на кшталт 
«нас позбавили права голосу» не відповідають реальності. «І перш ніж 
підписувати гучні заяви, слід з’ясувати, а що, власне, змінилося у вибор-
чому праві для українців, які мешкають за кордоном?» – додав він.

За словами політика, відповідно до змін у виборчому законі 225 із 
450 народних депутатів обираються в одномандатних виборчих окру-
гах за мажоритарною системою. «Фактично на 225 округів поділя-
ється реальна територія нашої держави. При цьому депутат від кож-
ного органу має представляти інтереси виборців, які постійно прожи-
вають на відповідній території, підтримувати з ними зв’язок і бути їм 
підзвітним», – повідомив парламентарій.

«Проте всі громадяни, які голосують у закордонних вибор-
чих округах, раніше були віднесені до одномандатних округів міста 
Києва. Тобто фактично кожен іноземний українець обирав депутатів, 
які мали виступати від імені киян і відстоювати інтереси Києва. Чому 
не Львова чи Донецька, чому не Харкова чи Черкас? Відповіді на це 
питання не було. Тому рішення КС скасувало цю недолугу норму», – 
зауважив він.

Володимир Вечерко стверджує, що всі громадяни України, які 
у день виборів перебуватимуть за кордоном, зможуть здійснити акт 
волевиявлення і віддати свій голос за будь-яку з партій, що будуть у 
бюлетені. Для цього не треба повертатися додому. А той, хто хоче від-
дати свій голос за мажоритарника, змушений буде приїхати до місця 
реєстрації. Інакше їхні голоси не поділити.
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«Але чомусь вони, а точніше їх представники з емігрантських 
організацій, вперто хочуть бути представлені депутатами саме від 
Києва. Насправді скасована норма – нонсенс у світовій практиці. Будь-
який громадянин США, який буде у день виборів в Україні, голосу-
ватиме за сенатора від штату, де він живе, а не за сенатора від округу 
Колумбія, де розташована столиця – Вашингтон. І неважливо, де цей 
громадянин буде в день голосування – в сусідній Мексиці, Україні 
або в далекій Гані. Важливо, до якого штату належить його особистий 
ID», – повідомив політик.

За його словами, у більшості країн світу законодавство спеціально 
проговорює, що право голосувати в одномандатному окрузі має лише 
особа, яка тимчасово перебуває за кордоном і має офіційне місце про-
живання в межах країни.

«Є інший варіант розв’язання проблеми – створення мажоритар-
них закордонних виборчих округів, як це робить Італія. Але ст.18 
українського закону чітко вказує на поділ на округи саме території 
України. Для зміни цієї норми треба змінювати Закон «Про вибори 
народних депутатів України», – зауважив він.

«Тобто Конституційний Суд ухвалив рішення, яке співвідноситься 
з європейським правом. Чому ж тоді емігрантські організації проти? 
На це запитання кожен знайде свою відповідь. Хтось скаже нашим 
емігрантам: «Повертайтеся додому, і ви точно будете знати, хто вас 
представлятиме у Верховній Раді». А хтось відповість, що майбутнє 
України мають визначити перш за все ті, хто живуть в Україні, хоча 
«закордонні громадяни», які мають український паспорт, теж мають 
право голосу. Але не мають округу», – резюмував політик (Володи-
мир Вечерко: Закордонні українці також зможуть здійснити воле-
виявлення // Официальный сайт Партии регионов (http://www.par-
tyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10006). – 2012. – 9.04).

***
Формування Президентського кадрового резерву «Нова еліта 

нації» є важливим кроком в реалізації стратегії розвитку держав-
ної кадрової політики. Про це заявила народний депутат України, 
член парламентської фракції Партії регіонів Юлія Ковалевська, 
коментуючи підписання Президентом України 5 квітня 2012 р. від-
повідного указу.

Народний депутат переконана, що успішне впровадження запо-
чаткованих Президентом України реформ неможливе без залучення 
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перспективної та обдарованої молоді, яка має належні фахові навички 
та володіє сучасними знаннями.

На її думку, здійснювати кардинальні реформи в країні повинні спе-
ціалісти нового покоління з ініціативним та прогресивним мисленням. 
Саме на пошук таких молодих державних службовців і спрямована про-
грама добору до президентського кадрового резерву «Нова еліта нації».

Парламентарій також зауважила, що стажування державних 
службовців, які перебувають у резерві, за межами країни сприятиме 
отриманню ними передового європейського досвіду з питань публіч-
ного управління. Крім того, під час стажування державні службовці 
нового покоління матимуть змогу отримати безпосередні навички 
спілкування та ведення перемовин із представниками європейської 
спільноти, що є вкрай важливим на шляху євроінтеграції України.

«Внаслідок ретельного відбору та відповідного рівня підго-
товки державних службовців із президентського кадрового резерву 
ми маємо отримати професійних публічних управлінців, фахівців 
високого класу, які здатні забезпечити європейський рівень надання 
адміністративних послуг в Україні», – резюмувала Юлія Ковалев-
ська (Юлія Ковалевська: Система державного управління потребує 
молодих талановитих кадрів – нової еліти нації // Официальный 
сайт Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/
politinform/show/10004). – 2012. – 9.04).

***
Народный депутат Украины, первый заместитель Председа-

теля парламентской фракции Партии регионов Михаил Чечетов 
заявил, что Партия регионов обязательно победит на парламентских 
выборах в октябре, поскольку в отношениях между представителями 
оппозиции процветают шулерство и предательство. 

«Год назад Тимошенко заявила, что Яценюк – это проект Банко-
вой, а сегодня руководство «Батьківщини» закрывает рот Тимошенко 
– взяли и лишили ее права подписи на съезде, а после этого полнос-
тью сливают «Батьківщину» под Яценюка», – напомнил М. Чечетов.

«А дальше говорят, что половину членов «Батьківщини» они 
вышвыривают на мусорник, на политическую свалку для того, чтобы 
взять на эти места по спискам других депутатов, продав места по 
10–15 млн евро. Они выкинули Тягнибока, а он же знает, что 
может попасть в парламент, но ему для этого нужно одно: в Терно-
польской, во Львовской и Ивано-Франковской областях железной 
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метлой вымести всех – и «Фронт» Яценюка, и «Батьківщину». Если ему 
удастся и полностью электоральную поддержку зарядить на себя от 
социал-демократов, то он проходит 5 %-й барьер», – отметил депутат.

Михаил Чечетов уверен, что «политическая сила, которая не 
ценит интеллект, которая выбрасывает на обочину молодых, умных, 
талантливых политиков, лишена будущего». «Выкинули Гриценко, 
вытерли об него ноги. Кличко они хотят грубо использовать. Нет 
совести. Это же человек-легенда, это бренд Украины. Они пытаются 
выдвинуть его в мэры Киева, прекрасно понимая, что он проиграет», 
– подчеркнул политик.

«А для чего это делается? Для того, чтобы повесить ему ярлык неу-
дачника, потому что уже в третий раз проиграет выборы, и тогда он 
им не составит конкуренции на выборах в парламент. Если он пойдет 
в парламент, то нанесет нокаутирующий удар отдельным «умникам» 
из БЮТ», – пояснил Михаил Чечетов.

«При таком шулерстве, при таком предательстве у нас про-
блем нет – мы выиграем вчистую», – резюмировал парламента-
рий (Михаил Чечетов: Руководство оппозиции затирает Тимо-
шенко и отказывается ставить на молодых и умных политиков // 
Официальный сайт Партии регионов (http://www.partyofregions.
org.ua/ru/news/politinform/show/9996). – 2012. – 9.04).

***
Народний депутат, член парламентської фракції Партії регі-

онів, голова Комітету Верховної Ради України з питань соціаль-
ної політики та праці Василь Хара переконаний, що впровадження 
соціальних карток дозволить систематизувати пільги, якими користу-
ються громадяни, а також сприятиме боротьбі з незаконним отриман-
ням пільг. Про це він сказав, коментуючи запровадження у столиці 
«картки киянина».

За його словами, соціальна картка дозволить «зробити перереє-
страцію всіх тих, хто отримує пільги, систематизувати, мати повну 
базу даних для того, щоб можна було простіше з цими категоріями 
працювати».

«Те, що робиться перший крок – спроба впровадити в широких 
масштабах соціальну картку, – я обома руками підтримую», – додав 
парламентарій.

Він вважає, що за допомогою соціальної картки можна буде також 
виявити осіб, які незаконно отримують пільги.
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«От дивіться – комунальні платежі тощо. Є люди, в яких сімей-
ний достаток значно вищий того рівня, за умови якого людина може 
отримувати ці пільги… Є люди, які отримали фіктивну інвалідність 
– заплатили гроші, їм дали інвалідність, вони займаються своїм гос-
подарством, заробляють нормальні кошти, але отримують пільги. 
За рахунок економії тих грошей, які сьогодні отримують незаконно, 
можна як мінімум на 25 % збільшити виплати для тих, хто дійсно має 
на це право. Тільки потрібно бути дуже обережним, щоб не вийшло, 
що людина, яка заслуговує, мала щось доводити або випала з цього 
списку (пільговиків. – Ред.). 25 % бюджет би перерозподілив і додав би 
до тих мізерних виплат, які сьогодні отримують багатодітні батьки, 
матері-одиначки», – пояснив депутат.

В. Хара також додав, що ініціатива впровадження соціальних кар-
ток на всеукраїнському рівні вже декілька років обговорюється у пар-
ламенті і у разі розробки прозорого та зрозумілого законопроекту 
може бути прийнята.

«Я на сто відсотків упевнений, що це буде користь як для дер-
жави та її бюджету, так і для населення», – зауважив парламентарій 
(Василь Хара: Соціальна картка допоможе виявити тих, хто неза-
конно користується пільгами // Официальный сайт Партии регио-
нов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9977). 
– 2012. – 9.04).

***
Принятие проекта нового Уголовно-процессуального кодекса 

Украины будет кардинальным, серьезнейшим шагом вперед в сфере 
защиты прав человека. Об этом заявил народный депутат, замес-
титель Председателя парламентской фракции Партии регионов 
Вадим Колесниченко.

Говоря о том, что в процессе подготовки проекта нового УПК ко 
второму чтению было наработано много поправок, народный депутат 
отметил, что это может свидетельствовать «о нежелании (оппонентов. 
– Ред.) принимать законопроект». «И вернуться к тому, чем занима-
ется парламент последние пятнадцать лет – обсуждать необходимость 
изменения УПК», – добавил он.

Вместе с тем парламентарий напомнил, что относительно про-
екта нового УПК Президентом была собрана рабочая группа, нарабо-
тан документ, получены рекомендации Венецианской комиссии, и его 
необходимо принимать.
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Ведь «на сегодня проект Уголовно-процессуального кодекса – это 
кардинальный, серьезнейший скачок вперед с целью защиты прав 
человека», – подчеркнул он.

«В новом УПК практически нереально будет человека 
бессмысленно держать в местах лишения свободы до вынесения 
решения приговора», – добавил политик.

Вадим Колесниченко обратил внимание на то, что также речь 
идет об отмене дополнительного расследования. Таким образом, по 
его словам, «во-первых, рвется коррупционная цепочка, во-вторых 
– мы сделаем все, чтобы права человека были защищены». В то же 
время, считает депутат, «система так называемого дополнительного 
расследования – это система уничтожения человека либо просто 
выкачивание денег».

Политик также акцентировал внимание на том, что «пока мы не 
сможем принять УПК, мы не можем дальше работать с законом об 
адвокатуре и с законом о прокуратуре». Поэтому «сегодня мы прини-
маем совершенно новый закон, сегодня у нас есть европейские обя-
зательства, которые являются для нас основной частью нашего вну-
треннего законодательства. И закон существенно повышает защи-
щенность человека», – подчеркнул он (Вадим Колесниченко: Про-
ект нового УПК – это кардинальный, серьезнейший шаг вперед в 
сфере защиты прав человека // Официальный сайт Партии реги-
онов http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9976). 
– 2012. – 9.04).

***
В Партии регионов приветствуют решение Конституционного 

Суда, которым норма закона об одновременном баллотировании в 
парламент по партийным спискам и в мажоритарных округах при-
знана неконституционной, поскольку оно обеспечит равные условия 
для всех кандидатов в народные депутаты. Такое мнение высказал 
народный депутат от Партии регионов Владислав Забарский.

По его словам, после решения КС кандидатам в народные 
депутаты от партий необходимо будет определяться: идти по списку 
или по мажоритарному округу.

«Никаких запасных парашютов для некоторых больше не будет. 
Ответственность кандидата перед своим избирателем повышается, 
поэтому, я думаю, что решение (КС. – Ред.) очень положительное», – 
сказал Забарский.
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Также он высказал мнение, что такое решение Конституцион-
ного Суда будет способствовать проведению честных парламент-
ских выборов. «Очень важно, что это (решение КС. – Ред.) прои-
зошло не в период избирательного процесса, не после него, что могло 
бы поставить под сомнение результаты выборов, а намного раньше 
– до начала… Поэтому теперь нет никаких оснований сомневаться в 
том, что эти выборы будут честными и абсолютно прозрачными, с 
максимальным соблюдением равного избирательного прав», – сказал 
Забарский.

Депутат не согласился с мнением, которое высказывали пред-
ставители оппозиции, что данное решение КС будет способство-
вать власти в манипулировании избирательным процессом. «Оппо-
зиции нужно что-нибудь говорить и каким-то образом оправдывать 
свои слабые перспективы, поскольку желающих занять место в списке 
очень много и желающих иметь «запасные парашюты» тоже», – ска-
зал Забарский.

Конституционный Суд Украины обнародовал принятое 5 апреля 
решение по делу относительно конституционности положений части 
пятой ст. 52, абзаца второго части десятой ст. 98, части третьей ст. 99 
Закона Украины «О выборах народных депутатов Украины».

Согласно решению КС, одно и то же лицо не может одновременно 
баллотироваться в общегосударственном многомандатном и одноман-
датном избирательных округах на выборах в Верховную Раду (ПР: 
запасных парашютов для кандидатов в нардепы больше не будет // 
Версии.com (http://www.versii.com/news/253313/). – 2012. – 10.04).

***
Заведомо неконституционная норма о так называемом двойном 

баллотировании ставила под угрозу результаты будущих парламент-
ских выборов. Об этом сказал народный депутат, член фракции 
Партии регионов в Верховной Раде, член парламентского Коми-
тета по вопросам правосудия Дмитрий Шпенов, комментируя обна-
родованное решение Конституционного Суда о запрете одному и тому 
же лицу параллельно баллотироваться и по мажоритарному округу, и 
по партийным спискам, сообщили в пресс-службе ПР.

«Давайте представим, что выборы прошли по неконституцион-
ному закону, и после выборов проигравшая сторона на этом осно-
вании требует признать выборы несостоявшимися. Мы не должны 
допустить такой возможности», – подчеркнул политик.
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Он отметил, что не так важно, кто выиграет выборы, важно, чтобы 
они прошли демократично, в равной конкурентной борьбе, и никто не 
смог поставить под сомнение их результаты.

«Мы понимаем, что некоторые политические силы крайне 
заинтересованы в том, чтобы выписать закон под себя, даже если 
он противоречит Основному закону. Мы этого сделать не позво-
лим. Равенство всех перед законом – один из базовых принципов, на 
которые мы опираемся. Преференций по партийной принадлежности 
не будет», – заверил депутат (В ПР радуются, что теперь выборы 
сорвать нельзя // Сегодня (http://www.segodnya.ua/news/14359746.
html). – 2012. – 10.04).

***
В Партии регионов ведут разработку концепции национальной 

идеи, выражением которой может стать официальный девиз страны.
«Сначала сосредоточимся на идее. А девиз – слишком концен-

трированное ее выражение. Мы будем «отшлифовывать» его зако-
нодательно, но немного позже», – рассказал депутат-регионал 
Вадим Колесниченко.

По его словам, в главный лозунг Украины может быть включен 
приоритет права человека над государством.

«Именно оно – право – является фундаментом нации, девиз – 
только «крыша», поэтому придумывать сейчас «пустой» девиз не 
имеет смысла», – добавил нардеп.

В то же время советник Президента Анна Герман, общаясь с жур-
налистами, отвергла возможность существования девиза в принципе. 
Не видят в нем необходимости и в оппозиции.

«В странах, имеющих девиз, его существование обусловлено 
исторически. У нас – так сложилось – общего для страны лозунги не 
придумали. Но нет ничего страшного в этом – два-три слова вряд ли 
существенно повлияют на развитие страны», – пояснил депутат от 
НУ–НС Тарас Стецькив.

Отметим, что без официального девиза – главной фразы, кото-
рая наряду с гербом, гимном и флагом традиционно дополняет 
национальные символики государства – Украина живет уже более 
20 лет. Ведь в СССР такой девиз был – «Пролетарии все стран, 
объединяйтесь!»

До этого фраза, которая выражала идею большинства, звучала как 
«С нами Бог!» Для примера, во Франции девиз остается неизменным 
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со времен революции – «Свобода! Равенство! Братство!» На Кубе – 
«Родина или смерть!» Саудовская Аравия объявила, что «Нет Бога, 
кроме Аллаха, и Мухаммед его пророк». Девиз США – «На Бога упо-
ваем», Великобритании – «Бог и мое право», Монако – «С Божьей 
помощью» («Регионалы» вовсю разрабатывают национальную идею 
Украины, потом возьмутся за девиз // «Цензор.НЕТ» (http://censor.
net.ua/news/202869/regionaly_vovsyu_razrabatyvayut_natsionalnuyu_
ideyu_ukrainy_potom_vozmutsya_za_deviz). – 2012. – 10.04).

***
Председатель фракции Партии регионов в Верховной Раде 

Александр Ефремов надеется, что собственники украинских отелей 
прислушаются к мнению Президента Украины Виктора Януковича и 
снизят чрезвычайно высокие цены на период проведения Евро-2012. 

«Во многих европейских странах болельщики приходят к мне-
нию, что им выгодней прилететь в Украину, побывать на матче и 
тем же самолетом улететь домой, чем селиться в отель в Украине», 
– отметил он.

По мнению Ефремова, собственникам украинских отелей необхо-
димо учитывать этот фактор, чтобы не оказаться в ситуации, когда 
гости прилетят на самолете в аэропорт, потом на своих автобусах пое-
дут на стадион и сразу так же вернутся обратно.

«Проблема есть, отмахиваться от нее нельзя. Волевым порядком 
здесь ничего не решить, и Президент совершенно прав, давая сигнал 
собственникам отелей, что цена должна соответствовать той, которая 
принята на подобных чемпионатах, если вы хотите, чтобы ваш бизнес 
дальше развивался», – подчеркнул он (В ПР надеются, что украин-
ские отели снизят цены // President.org.ua (http://www.president.org.
ua/news/news-319107/). – 2012. – 10.04).

***
Україна зацікавлена, щоб угода про зону вільної торгівлі з СНГ 

працювала. Про це заявив народний депутат України, член парла-
ментської фракції Партії регіонів, голова підкомітету з питань 
міжнародної економічної політики Комітету Верховної Ради з 
питань економічної політики Олексій Плотніков.

Народний депутат нагадав, що угоду про зону вільної торгівлі 
з країнами СНД було укладено ще у жовтні минулого року. «І ми з 
самого початку казали, що зацікавлені в цій угоді. По-друге, ця угода 
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не суперечить нашому курсу щодо євроінтеграції і угоді про зону 
вільної торгівлі з Європейським Союзом», – додав він.

«Тобто ми не заперечуємо те, щоб ратифікувати ці угоди, щоб ця 
угода працювала», – наголосив О. Плотніков.

Водночас парламентарій звернув увагу на те, що «в процесі доо-
працювання того, як ця угода готувалася до ратифікації (РФ. – Ред.), 
виявилися певні речі, які негармонізовані і щодо нашого курсу євроін-
теграції, і щодо двосторонніх стосунків із РФ». «Це робочі моменти, 
і їх можна буде врегулювати», – водночас висловив упевненість він. 
«І якщо їх врахувати, це буде краще і для України, і для цих країн», – 
сказав політик.

«Ніхто не повинен перешкоджати нам орієнтуватися на Європей-
ський Союз чи укладати угоду з Європейським Союзом (про ЗВТ з 
ЄС. – Ред.)», – зауважив депутат. «Наявність багатьох зон вільної тор-
гівлі – це стандартна світова практика. Тобто з цієї точки зору немає 
нічого надзвичайного, що країна матиме кілька зон вільної торгівлі», 
– додав він.

«Немає нічого такого, що ставить під сумнів взагалі можли-
вості існування цієї угоди (про ЗВТ з СНГ. – Ред.)», – зазначив Олек-
сій Плотніков. «І не йдеться про концептуальні протиріччя з Росій-
ською Федерацією щодо цієї угоди», – резюмував він (Олексій Плот-
ніков: Україна зацікавлена, щоб угода про ЗВТ з СНД працювала // 
Официальный сайт Партии регионов (http://www.partyofregions.
org.ua/ru/news/politinform/show/10019). – 2012. – 10.04).

***
З упровадженням Єдиного державного реєстру громадян, які 

потребують покращення житлових умов, таких осіб стане значно 
менше. Про це зазначив народний депутат України, член парла-
ментської фракції Партії регіонів, заступник голови Комітету 
Верховної Ради з питань будівництва, містобудування і житлово-
комунального господарства та регіональної політики Ігор Лисов.

«Згідно з даними, які зібрало Мінрегіонбуд, у нас 1 млн. 200 тис. 
осіб, які стоять на квартирному обліку. Коли буде створено реєстр, я 
думаю, що ця цифра зменшиться. Нам треба здійснювати масу заходів, 
тому що в нас на сьогоднішній день близько 300 ділянок, які не заре-
єстровані. Це в основному будинки, які знаходяться поряд із містами, 
раніше вони були як садові, а сьогодні вже підключені, є об’єктами 
нерухомості. Я переконаний, що більшість людей, які стоять на обліку, 
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скористались правом – взяли собі земельну ділянку і збудували буди-
нок. Тому, коли в усьому буде відповідність, ми чітко побачимо кар-
тину. До того ж, сформувавши реєстр, ми чітко будемо знати де, що і 
скільки ми можемо побудувати, до якого регіону в першу чергу необ-
хідно направити засоби та енергію», – повідомив І. Лисов (Ігор Лисов: 
Єдиний державний реєстр допоможе зменшити кількість осіб, які 
стоять у черзі на квартиру // Официальный сайт Партии регионов 
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10013). – 
2012. – 10.04).

***
Рейтинг партии власти к моменту начала избирательной кам-

пании будет увеличиваться – речь идет как минимум об удвоении 
результата, ведь в мажоритарных округах она выставит кандидатов, 
которые являются лидерами общественного мнения. Об этом заявил 
народный депутат от Партии регионов Вадим Колесниченко.

«Никого из участников будущих парламентских выборов не 
должны успокаивать и расхолаживать результаты этого соцопроса. 
Потому что для партии власти вполне очевидно, что весь негатив 
двухлетних реформ она несет на себе», – отметил он, комментируя 
данные социологического исследования, которое было проведено 
компанией Research & Branding Group.

«Сегодня начался проект по реализации социальных инициа-
тив Президента – и за последние 2 месяца тенденция социологии 
показывает, что интерес к партии власти – к Партии регионов – все 
больше и больше повышается», – напомнил народный депутат.

Кроме того, он акцентировал внимание на том, что «до настоя-
щего момента Партия регионов не вела избирательной кампании 
и не вела агитационной кампании. В отличие от своих оппонентов, 
которые на этом фоне вели ожесточенную якобы критику правитель-
ства и власти, а на самом деле занимались просто избирательной кам-
панией».

«Поэтому на сегодня мы понимаем, что потенциал оппозиции 
начинает иссякать, и нового они уже ничего не принесут. Следова-
тельно, их рейтинги скорее всего могут остаться теми же либо еще и 
просесть», – сказал регионал.

«А у партии власти он будет постоянно набираться, и к моменту 
начала избирательной кампании мы можем выйти даже на увеличение 
рейтинга раза в два», – добавил он.
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«И этому есть простое объяснение. Через работу в мажоритарных 
округах партия власти может выставить по два, а где и по три канди-
дата, которые являются лидерами общественного мнения. А у оппо-
зиции таких лидеров в мажоритарных округах нет вообще», – подчер-
кнул политик.

«Следовательно, мы рассчитываем как минимум на удвоение 
результата, если будем работать в таком же тендеме – Президент, пра-
вительство и Верховная Рада», – выразил уверенность Вадим Колес-
ниченко.

«Что касается «Свободы» – маргинальность тех, кого поднимает 
эта партия, стала особенно заметна в местах ее, скажем так, дислока-
ции, – в Западной Украине. Даже в этих регионах мы начинаем наблю-
дать рост членов Партии регионов и отток, уменьшение интереса к 
партии «Свобода», – также отметил народный депутат по поводу 
результатов социсследования, согласно которому ВО «Свобода» не 
преодолевает проходной барьер.

«Потому что, кроме жесткой, якобы ура-патриотичной риторики, 
реальных дел, реальных перспектив за ней не видят», – объяснил пар-
ламентарий.

«Это начинает радовать. Потому что вопрос, по сути, полунацист-
ского, неонацистского проявлений, которые можно было бы иденти-
фицировать с этой партией, сегодня наше общество не устраивает. Я 
полагаю, что общество хотело бы и желает стабильности для Украины, 
стабильности для себя и уверенности в будущем для своих детей. А 
ВО «Свобода» такой уверенности Украине не дает», – резюмировал он 
(К выборам рейтинг Партии регионов удвоится – Колесниченко // 
Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/36234/). – 
2012. – 10.04).

***
В Партии регионов поддерживают идею не полной отмены депу-

татской неприкосновенности, а ее ограничения и «смещения». Об 
этом сообщил депутат от Партии регионов Владимир Олийнык.

«Речь идет не об отмене. Речь о том, что есть иммунитет депу-
татов, но он смещается. То есть по депутату можно вести следствие. 
Может быть суд, но не может быть ареста в отношении депутата», – 
сказал он.

«Речь идет о том, что если суд принимает решение о привлече-
нии к ответственности, лишении свободы, тогда может рассматривать 
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Верховная Рада. Она должна уже дать оценку – не является ли это 
формой преследования за политическую деятельность, защитой и т.п. 
Так же Верховная Рада дает согласие относительно ареста и судей», – 
сказал Олийнык.

По его мнению, вернуться к рассмотрению в парламенте вопроса о 
такой отмене депутатской неприкосновенности в ближайшее время – 
«реально». По словам Олийныка, соответствующий законопроект пла-
нируют рассмотреть сразу после проекта Уголовно-процессуального 
кодекса Украины, то есть минимум через 2 дня

Накануне на согласительном совете Верховной Рады лидер фрак-
ции Партии регионов Александр Ефремов предложил вернуться к 
рассмотрению вопроса об отмене депутатской неприкосновенности 
«если не на этой пленарной неделе, то на следующей».

Вместе с тем, депутат от НУ–НС Юрий Грымчак считает, что 
необходимых 300 голосов для принятия законопроекта не наберется. 
Он лично не будет голосовать, потому что это все равно что «копать 
себе могилу». «Это – один из вариантов, с помощью которого попро-
буют создать большинство в следующем парламенте. Если сегодня 
снимут депутатскую неприкосновенность, то создание следующего 
большинства будет проще простого», – убежден Грымчак.

«Господин Кузьмин выйдет и скажет, что на половину народных 
депутатов от оппозиции есть подозрения, что они были заказчи-
ками или исполнителями убийств Кинга, Кеннеди. Они думают, что 
те, против кого это будет, – они пойдут к власти и будут договари-
ваться», – прогнозирует он (Регионалы придумали отменить непри-
косновенность и не сесть в тюрьму // MIGnews.com.ua (http://www.
mignews.com.ua/ru/articles/107116.html). – 2012. – 10.04).

***
Отмена возможности двойного баллотирования поможет оппозиции 

выдвинуть больше кандидатов в народные депутаты. Об этом заявил 
представитель Президента в Верховной Раде Украины, народный 
депутат от фракции Партии регионов Юрий Мирошниченко.

«Оппозиция говорит: нам испортили все наши планы. Чем же 
испортили?!» – удивляется он.

По словам Ю. Мирошниченко, отмена возможности двойного 
баллотирования отвечает интересам не только оппозиции, но и 
всех граждан Украины – так как появятся отдельные кандидаты на 
мажоритарные округа и в партийные списки.
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Лидер «Фронту Змін» Арсений Яценюк заявил о том, что изме-
нения, внесенные Конституционным судом в закон «О выборах 
народных депутатов» вынудят оппозицию «перекраивать» списки 
единых кандидатов по мажоритарным округам (В Партии регинов 
считают, что помогли оппозиции // ГолосUA (http://www.golosua.
com/ru/main/article/politika/20120411_v-partii-reginov-schitayut-chto-
pomogli-oppozitsii). – 2012. – 11.04).

***
Подписывая закон «О выборах народных депутатов, Президент 

Украины Виктор Янукович не стал сосредотачиваться на спорных 
нормах этого документа, так как закон вызывал доверие к результатам 
выборов и самому избирательному процессу. Об этом заявил предста-
витель Президента в Верховной Раде Украины, народный депутат 
от фракции Партии регионов Юрий Мирошниченко. 

«Этот закон был продуктом широкого компромисса (все фракци 
проголосовали за этот закон. – Ред.). Это вызвало доверие к нормам 
закона, соответственно, есть и доверие к избирательному процессу 
и результатам выборов. Поэтому Президент и не стал сосредотачи-
ваться на спорных нормах», – сказал он.

При этом Ю. Мирошниченко подчеркнул, что до принятия реше-
ния Конституционным судом относительно неконституционности 
некоторых положений этого закона, однозначно утверждать, что это 
так – невозможно.

«Оснований не было», – подчеркнул он (В Партии регионов 
объяснили, почему Президент подписал неконституционный закон 
«О выборах народных депутатов» // ГолосUA (http://www.golosua.
com/ru/main/article/politika/20120411_v-partii-regionov-obyyasnili-
pochemu-prezident-podpisal-nekonstitutsionnyiy-zakon-o-vyiborah-
narodnyih-deputatov). – 2012. – 11.04).

***
Депутат Инна Богословская, возглавлявшая комиссию по рас-

следованию «измены Тимошенко», считает, что для доказатель-
ства вины экс-премьера необходимо допросить Владимира Путина. 
Однако получить от российской стороны доказательства измены, ско-
рее всего, будет невозможно, констатирует она.

Государственную измену экс-премьер-министра Юлии Тимо-
шенко во время заключения газовых соглашений с Россией в январе 
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2009 г. можно доказать только на базе прямых свидетельств премьер-
министра РФ Владимира Путина, однако эти показания получить 
практически невозможно.

Об этом 10 апреля на пресс-конференции в Брюсселе заявила 
народный депутат от Партии регионов Инна Богословская, которая 
возглавляла Временную следственную комиссию (ВСК) Верховной Рады 
по расследованию обстоятельств подписания газовых контрактов.

«Действительно, есть признаки государственной измены в дей-
ствиях Тимошенко. Но этот состав преступления очень трудно дока-
зать. Фактически, единственным способом доказать факт именно 
государственной измены является получение прямых свидетельств от 
господина Путина», – сказала Богословская.

При этом она заметила, что газовые переговоры между Тимошенко 
и Путиным проводились «исключительно в тайном режиме, и никакого 
отчета об этих переговорах не было предоставлено в Украине».

В то же время народный депутат выразила мнение, что полу-
чить от российской стороны доказательства государственной измены 
Тимошенко, скорее всего, будет невозможно (В Партии регио-
нов признали, что доказать госизмену Тимошенко не удастся // 
Finance.UA: Финансы Украины (http://news.fi nance.ua/ru/~/1/0/
all/2012/04/11/275780). – 2012. – 11.04).

***
Народний депутат України, член парламентської фракції Пар-

тії регіонів, заступник Голови ПР з питань міжнародної політики 
Леонід Кожара заявив, що Європа закликає українську опозицію 
долучитися до роботи Конституційної асамблеї. Про це він повідомив 
11 квітня, виступаючи з трибуни Верховної Ради.

Леонід Кожара сказав, що нещодавно на адресу Голови фракції 
Партії регіонів Олександра Єфремова та на його власну адресу надій-
шов лист від Високого представника ЄС з питань зовнішньої та без-
пекової політики Кетрін Ештон та члена Єврокомісії пана Стефана 
Фюле. «Лист містить, зокрема, високу оцінку ініціативи Президента 
України щодо скликання Конституційної асамблеї задля проведення 
конституційної реформи», – уточнив політик.

«В листі також надаються поради щодо якнайшвидшого проведення 
роботи щодо підготовки проведення асамблеї, а також міститься заклик 
до представників опозиції долучитися до цієї роботи. Просив би наших 
колег з опозиції дослухатись до цих порад», – наголосив Л. Кожара.
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Депутат також повідомив, що, говорячи про особливо важливі 
зовнішньополітичні події останнього часу, передусім необхідно від-
значити участь Президента Віктор Януковича у Сеульському саміті 
з питань ядерної безпеки, який відбувся 27–28 березня. «Україна, як 
відомо, зробила важливий внесок у забезпечення глобальної ядерної 
безпеки, повністю виконавши взяті на себе зобов’язання щодо виве-
зення високозбагаченого урану з власної території. Цей крок здобув 
високу оцінку учасників саміту, зокрема, президента США Барака 
Обами. Президент України закликав міжнародне співтовариство 
використовувати всі наявні можливості співпраці для зміцнення ядер-
ної безпеки», – заявив він.

За його словами, Віктор Янукович виступив на саміті з кон-
кретними ініціативами, включаючи створення зон, вільних від 
ядерної зброї та високозбагаченого урану, з відповідними гаран-
тіями з боку ядерних держав. «Саміт став чудовою нагодою для 
спілкування Президента України з лідерами 12 країн світу та між-
народних організацій, включаючи Президентів США, Росії, голову 
Китайської Народної Республіки, лідерів Фінляндії, Кореї, Індоне-
зії, Генерального секретаря ООН та лідерів Євросоюзу», – заува-
жив парламентарій.

«Попри те, що йдеться про завершення суто технічної роботи, 
парафування угоди має важливе політичне значення. Нагадаю, пре-
зиденти України та Польщі нещодавно оцінили цю подію як важливу 
віху п’ятирічного процесу підготовки цього унікального за змістом 
та важливого для обох сторін документу. Процес європейської інте-
грації України продовжується, що б нам про це не казали наші пред-
ставники опозиції», – підсумував Леонід Кожара (Леонід Кожара: 
Європа закликає українську опозицію долучитися до роботи Кон-
ституційної асамблеї // Официальный сайт Партии регионов 
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10057). – 
2012. – 11.04).

***
Народный депутат Украины, член парламентской фракции 

Партии регионов Олег Надоша считает, что БЮТ теряет свои рей-
тинги из-за отсутствия консолидированной работы и внутренних 
распрей. Об этом он заявил 11 апреля, комментируя результаты соцо-
проса, проведенного Центром Разумкова, согласно которому рей-
тинги БЮТ падают, а рейтинги Партии регионов растут.
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«Причин для утраты рейтингов у БЮТ немало. Об этом свидетель-
ствует и их работа в сессионном зале парламента. Например, сегодня 
в Верховной Раде идет рассмотрение очень важного законопроекта 
- Уголовно-процессуального кодекса. И даже внося свои поправки в 
законопроект, БЮТ набирает не более 30–40 голосов поддержки», – 
отметил депутат.

Олег Надоша также подчеркнул, что в БЮТ сегодня существуют 
внутренние неурядицы. «А это в свою очередь влияет и на их рей-
тинги. И чем ближе к выборам, таких нюансов становится все больше. 
БЮТ уже сегодня теряет рейтинги за счет внутренних распрей, кулу-
арного отстранения Ю. Тимошенко от прямого руководства партией 
и отсутствия консолидированной работы», – резюмировал он (Олег 
Надоша: БЮТ теряет свои рейтинги из-за отсутствия консоли-
дированной работы и внутренних распрей // Официальный сайт 
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politin-
form/show/10066). – 2012. – 11.04).

***
Украинский парламент продемонстрировал Европе, насколько 

важно для нас внедрять европейские стандарты в жизнь в нашем госу-
дарстве. И именно поэтому Верховная Рада приняла постановление о 
выполнении рекомендаций Парламентской ассамблеи Совета Европы. 
Об этом заявил народный депутат, член фракции Партии регионов 
в ВР Алексей Плотников, комментируя принятие документа.

«Принятие этого постановления очень позитивно, и оно свиде-
тельствует о том, что мы реагируем на резолюцию Парламентской 
ассамблеи Совета Европы и выводы представителей Мониторинго-
вого комитета ПАСЕ», – подчеркнул А. Плотников.

Он отметил, что голосование за этот документ демонстрирует, 
насколько важны рекомендации европейских институций для нашего 
государства.

«Что касается конкретных поправок, то мы, с одной стороны, 
максимально учли пожелания Совета Европы, с другой стороны – 
учитываем национальные интересы Украины, имплементируя эти 
пожелания в жизнь», – отметил народный депутат (Алексей Плот-
ников: Верховная Рада продемонстрировала, насколько важно для 
Украины внедрение европейских стандартов // Официальный сайт 
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politin-
form/show/10068). – 2012. – 11.04).
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***
Партия власти не получит никакой выгоды от отмены воз-

можности двойного баллотирования в парламент. Об этом заявил 
народный депутат, член парламентской фракции Партии регио-
нов, представитель Президента Украины в Верховной Раде Юрий 
Мирошниченко.

«Возможность баллотирования в округе и по списку принципи-
ально важна для маленьких партий», – сказал он.

«Для Партии регионов эта норма (двойного баллотирования. – 
Ред.) не была нужна, поэтому она никаких преференций от упраздне-
ния этой нормы не создаст», – отметил Ю. Мирошниченко.

При этом он подчеркнул, что Закон «О выборах народных депута-
тов» даже после внесения изменений Конституционным Судом оста-
ется прогрессивным по сравнению с тем документом, который дей-
ствовал ранее (Юрий Мирошниченко: Какие-либо выгоды в резуль-
тате отмены двойного баллотирования для Партии регионов 
отсутствуют // Официальный сайт Партии регионов (http://www.
partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10077). – 2012. – 11.04).

***
Народный депутат Украины, член фракции Партии регио-

нов в Верховной Раде, член парламентского Комитета по вопро-
сам правовой политики Владислав Забарский заявил, что в про-
екте закона о выборах, который в свое время рассматривала Венеци-
анская комиссия, норма о параллельном баллотировании кандидатов 
в депутаты по партийному списку и по мажоритарному округу отсут-
ствовала. 

В частности, Владислав Забарский заявил, что данная норма 
отсутствовала в законопроекте, разработанном рабочей группой при 
Президенте. Депутат также напомнил о том, что во время дискуссий 
по поводу норм данного документа он неоднократно настаивал на 
несоответствии этой нормы Основному закону.

«Норма там появилась как результат договоренности. Но о том, 
что она неконституционна, мы говорили и на заседании комиссии – я 
лично об этом говорил», – подчеркнул политик.

Отвечая на вопрос о том, в чем именно состоит несоответствие 
нормы о параллельном баллотировании Конституции Украины, Вла-
дислав Забарский отметил: «Во-первых, лицо, которое имеет воз-
можность баллотироваться и по списку, и по мажоритарному округу, 
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получает больше преференций и возможностей... для того, чтобы 
организовывать свою избирательную кампанию, потому что он 
может идти как мажоритарщик и использовать как член списка пар-
тии партийный ресурс».

По его словам, признанная неконституционной норма закона о 
выборах также нарушает «очень важный принцип – это равный юри-
дический вес голосов». «Потому что люди, голосующие за того канди-
дата, который идет одновременно и в списки партии, и в мажоритарном 
округе, получается, что когда определяются результаты, то их голоса 
теряются. Дальше. У нас законом предусмотрены самовыдвиженцы, 
которые априори не имеют возможности пойти по списку», – пояс-
нил депутат.

«И самое главное, все-таки, хочу сказать, что на сегодняшний день 
возможности поставить под сомнение результаты выборов в дальней-
шем уже нет. Именно по этому поводу. Это решение принято не после 
выборов, ни во время выборов, а до начала избирательной кампании», 
– резюмировал парламентарий (Владислав Забарский: В проекте 
закона о выборах, рассмотренного Венецианской комиссией, норма 
о параллельном баллотировании отсутствовала // Официальный 
сайт Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/
politinform/show/10049). – 2012. – 11.04).

***
Ініціатива Президента України Віктора Януковича щодо ство-

рення в державі кадрового резерву «Нова еліта нації» є надзвичайно 
актуальним для Галичини, а тому знайшла позитивні відгуки серед 
мешканців Західної України. Про це, виступаючи з трибуни Верхо-
вної Ради 11 квітня, заявив народний депутат, член парламентської 
фракції Партії регіонів Орест Муц.

«Рішення Президента України щодо створення президентського 
кадрового резерву «Нова еліта нації» є надзвичайно актуальним і зна-
йшло позитивні відгуки у жителів Західної України. Сьогодні на Гали-
чині навіть з’являються публікації про те, як створити нову галицьку 
еліту», – розповів парламентарій. За його словами, ініціативу Глави 
держави можливо реалізувати у середовищі людей, які вважають 
Галичину своєю батьківщиною, є патріотами і готові об’єднатися 
задля досягнення добробуту держави.

«На Галичині є прекрасні працьовиті люди, моральні і чесні, від-
повідальні, інтелектуали. Об’єднавшись разом, вони здатні висунути 
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нових лідерів, які зможуть гідно представляти інтереси своєї громади 
на всіх рівнях влади», – додав політик.

Як зауважив О. Муц, галичани відзначають послідовність глави 
держави у прийнятті рішень. «Указу про створення «Нової еліти 
нації» передувало затвердження Стратегії державної політики спри-
яння розвитку громадського суспільства в Україні. Цей документ від-
водить важливу роль громадським об’єднанням у формуванні полі-
тики держави, а також передбачає запровадження громадського 
контролю діяльності органів виконавчої влади та органів місцевого 
самоврядування», – розповів народний депутат.

«Обидва укази Президента стали відгуком на ті процеси, які роз-
почалися на Галичині, і, зокрема, на моїй рідній Тернопільщині. Сьо-
годні набирає розмаху діяльність громадського об’єднання «Пред-
ставництво Тернопільщини», яке вже охоплює кожен населений 
пункт. «Представництво» покликане допомогти краянам розібратись 
у непростих процесах політики, економіки, соціальної сфери, відро-
дити почуття господаря на власній землі. Таким чином, мої земляки 
вже розпочали процес творення галицької еліти, адже тільки зі справ-
жніх регіональних еліт може вирости нова еліта нації, еліта вели-
кої України», – резюмував він (Орест Муц: Ініціатива Президента 
щодо створення кадрового резерву «Нова еліта нації» знайшла 
позитивні відгуки серед мешканців Галичини // Официальный сайт 
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politin-
form/show/10056). – 2012. – 11.04).

***
Украина должна побороться за право проведения зимней 

Олимпиады в 2022 г. в Буковеле и чемпионата мира по баскетболу. Об 
этом, выступая с трибуны Верховной Рады, заявил народный депу-
тат Украины, член парламентской фракции Партии регионов 
Александр Зац.

«Пять лет назад, в 2007 г., в городе Кардифе Украина завоевала 
право на проведение чемпионата Европы по футболу. Это одно самых 
знаковых спортивных мероприятий в мире. Однако с первых дней 
Украина не осуществила форсированной подготовки к проведению 
чемпионата. К сожалению, она началась лишь в 2010 г.», – сообщил 
парламентарий.

«Поэтому я хочу поблагодарить Президента Украины Виктора 
Януковича за то, что он возглавил этот процесс. Также хочу 
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поблагодарить вице-премьера Бориса Колесникова, который непосред-
ственно со своей командой взялся за организацию тех процессов, которые 
сейчас подходят к завершению. Поговаривали о том, что деньги, которые 
выделены на Евро-2012, выброшены на ветер. Но это не так. Мосты и 
дороги, аэропорты и взлетно-посадочные полосы: вся эта инфраструк-
тура останется нашим детям и внукам. Также хочу поблагодарить всех 
депутатов, независимо от политической ориентации, за ту слаженную 
работу, которую мы показали в сессионном зале», – добавил он.

«У нас есть объединяющая идея. Мы должны бороться за проведе-
ние подобных спортивных мероприятий, за чемпионат мира по баскет-
болу, за Олимпиаду. Потому что только спорт заставляет нас забыть о 
политических распрях и разногласиях», – подытожил политик (Алек-
сандр Зац: Украина поборется за право проведения Олимпиады-2022 
и чемпионата мира по баскетболу // Официальный сайт Пар-
тии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/
show/10053). – 2012. – 11.04).

***
Уряду України слід підсилити аргументацію у питаннях підви-

щення ціни на природний газ, у тому числі в процесі переговорів з 
Міжнародним валютним фондом. В основі висновків мають лежати 
техніко-економічні розрахунки необхідності впровадження нових 
тарифів на газ, об’єктивні дані про реальну платоспроможність укра-
їнських громадян, інформація про конкретні заходи з реформування 
й фінансового оздоровлення нафтогазового комплексу України, пере-
конаний народний депутат України, заступник Голови парламент-
ської фракції Партії регіонів Анатолій Кінах.

«За об’єктивними даними, за рівнем платоспроможності україн-
ські громадяни займають передостаннє місце в Європі. В нас украй 
недосконала система соціального захисту населення, тарифна полі-
тика в сфері житлово-комунальних послуг. Тому Уряду, крім заяв про 
незворотність підвищення ціни на природний газ, необхідно предста-
вити українському суспільству відповідну програму дій, яка б перед-
бачала комплексний підхід, врахування реального рівня життя грома-
дян, поетапність заходів», – пояснив політик.

На його переконання, перш за все має бути вироблена й задіяна 
чітка система соціального захисту, яка б передбачала адресні методи 
підтримки громадян. Не менш важливою є ефективна робота Націо-
нальної комісії з регулювання ринку житлово-комунальних послуг, її 
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взаємодія з місцевими органами виконавчої влади у питаннях виро-
блення тарифної політики, модернізації ЖКГ. Крім того, має запра-
цювати прозора система використання природного газу, що видобу-
вається на території нашої держави, потужні програми з енергозбере-
ження й енергоефективності тощо.

«Головне завдання держави нині полягає в тому, щоб виму-
шені кроки з підвищення ціни на природний газ не стали непосиль-
ним тягарем для українських громадян. Важливо, щоб тарифна полі-
тика врахувала нинішні доходи людей, у жодному випадку не випе-
реджала темпи їх зростання. Це мають бути добре продумані, вива-
жені заходи, які сприятимуть підвищенню платоспроможності людей, 
їх упевненості у завтрашньому дні», – підсумував Анатолій Кінах 
(Анатолій Кінах: Перед підняттям тарифів на газ для населення 
потрібно подбати про підвищення платоспроможності людей // 
Официальный сайт Партии регионов (http://www.partyofregions.
org.ua/ru/news/politinform/show/10095). – 2012. – 12.04).

***
Комітет Верховної Ради з питань науки і освіти рекомендує при-

йняти у першому читанні проект Закону України «Про внесення зміни 
до ст. 8 Закону України «Про забезпечення організаційно-правових 
умов соціального захисту дітей-сиріт та дітей, позбавлених батьків-
ського піклування». Про це повідомив голова вказаного комітету, 
народний депутат, член парламентської фракції Партії регіонів 
Максим Луцький.

Документом передбачено, що випускники навчальних закладів 
із числа дітей-сиріт та дітей, позбавлених батьківського піклування, 
забезпечуються за рахунок навчального закладу або відповідної уста-
нови органів праці та соціального захисту населення одягом і взут-
тям, а також одноразовою грошовою допомогою в розмірі шести про-
житкових мінімумів для осіб відповідного віку. У чинному законодав-
стві допомога виплачувалася у розмірі двох прожиткових мінімумів.

«Ми одностайні у питанні підвищення соціальних гарантій. 
Після прийняття документу у парламенті діти-сироти отримувати-
муть майже понад 6 тис. грн допомоги», – наголосив Максим Луцький 
(Максим Луцький: Грошову допомогу дітям-сиротам планують 
збільшити до шести тисяч гривень // Официальный сайт Пар-
тии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/
show/10096). – 2012. – 12.04).
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***
Народный депутат, член парламентской фракции Партии 

регионов, Первый заместитель Председателя ПР Владимир Рыбак 
убежден, что Роман Магута справится с возложенными на него обяза-
тельствами по руководству Счетной палатой. 

«Сегодня была выдвинута кандидатура на должность руководи-
теля Счетной палаты – Р. Магуты. Мы утром на заседании фракции 
выслушали его и убедились: человек – опытный управленец, банкир, 
достоен возглавить Счетную палату», – отметил он.

«Счетная палата – это важный орган, который будет осуществлять 
контроль формирования доходной части бюджета и контроль расходова-
ния бюджетных средств. Очень серьезная структура. И поэтому ее руко-
водитель должен быть опытным и мудрым», – подчеркнул В. Рыбак.

Первый заместитель Председателя Партии регионов также сооб-
щил, что за кандидатуру Р. Магуты проголосовали 243 депутата.

«Оппозиция кричит, что это кандидатура плохая. А почему пло-
хая? А потому, что он работал в Донецке. Ну, что это за подход?! Состо-
ялось голосование, и 243 народных депутата поддержали эту кандида-
туру. Я желаю плодотворной работы Р. Магуте на новой должности», 
– резюмировал он (Владимир Рыбак: Новый руководитель Счетной 
палаты – опытный управленец и достоин возглавить этот орган // 
Официальный сайт Партии регионов (http://www.partyofregions.
org.ua/ru/news/politinform/show/10118). – 2012. – 12.04).

***
Політичні опоненти Партії регіонів у Верховній Раді шукають 

найменші можливості, аби встромити палицю в колеса тим, хто не 
балаканиною, а реальними справами вирішує проблеми громадян. 
Про це, презентуючи проект поправок до Держбюджету від Комітету 
ВР з питань бюджету, заявив народний депутат України, член пар-
ламентської фракції Партії регіонів Владислав Лук’янов. 

«У Верховній Раді діють дві політичні сили: одна вирішує про-
блеми, інша шукає можливості встромити палицю в колеса, аби не 
дозволити вирішити проблеми громадян», – зауважив політик. 

«Ухваливши зміни до бюджету, ми збільшуємо надходження до 
Пенсійного фонду на 9 млрд 100 млн грн. Це принципова позиція і 
Президента, і Партії регіонів. Ми виконуємо зобов’язання, які на себе 
брали, на відміну від наших опонентів, які лише розкидають обі-
цянки», – зауважив В. Лук’янов.
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«Ми також бачили, як наші попередники обіцяли виплатити по 
тисячі гривень знецінених заощаджень Ощадбанку СРСР, але видали 
гроші лише частині вкладників. Ми завершимо ці виплати, хоча від-
повідні зобов’язання на себе не брали», – резюмував він (Владис-
лав Лук’янов: У Верховній Раді діють дві сили: одна вирішує про-
блеми, інша шукає можливості встромити палицю в колеса //  
Официальный сайт Партии регионов (http://www.partyofregions.
org.ua/ru/news/politinform/show/10141). – 2012. – 12.04). 

***
«Андреевский спуск – это символ Киева, его история, и я благода-

рен всем, кто не остался равнодушным к возникшей проблеме», – зая-
вил 12 апреля народный депутат Украины, член парламентской 
фракции Партии регионов Ринат Ахметов.

По его словам, компания ЭСТА, изучив мнения киевлян, решила 
отказаться от строительства делового центра еще в марте.

«К сожалению, после этого решения были допущены две грубые 
ошибки. Во-первых, действия компании не были скоординированы, 
во-вторых, они не были разъяснены общественности. Таким обра-
зом, главные принципы СКМ – открытость и прозрачность – были 
нарушены», – пояснил Р. Ахметов.

«Я обещаю, что компания СКМ вернет первозданный облик 
разрушенным фасадам. Кроме того, мы поможем городу в восстанов-
лении Андреевского спуска», – заверил депутат (Ринат Ахметов: 
«Андреевский спуск – это символ Киева, его история, и я благода-
рен всем, кто не остался равнодушным к возникшей проблеме» // 
Официальный сайт Партии регионов (http://www.partyofregions.
org.ua/ru/news/politinform/show/10113). – 2012. – 12.04).

***
Внесённые Верховной Радой Украины изменения в 

Государственный бюджет позволят правительству существенно уве-
личить социальные выплаты и стандарты в Украине. Об этом заявил 
народный депутат Украины, член парламентской фракции Пар-
тии регионов Алексей Плотников.

По словам парламентария, рост доходной части государствен-
ного бюджета на 33,3 млрд. грн. связан с улучшением работы 
экономики, увеличением налоговых поступлений и процессами 
детенизации.
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«Деньги идут исходя из экономического роста. Эффективная 
работа правительства привела к тому, что у нас дополнительно появи-
лись 33, 3 млрд грн. Из этой суммы 18,9 млрд грн отправятся сугубо 
на социальные нужды», – рассказал депутат.

«Повышаются пенсии гражданам Украины, которые вышли на 
пенсию до 2008 г. Увеличатся также выплаты инвалидам войны, 
инвалидам, которые требуют специального ухода, пострадавшим 
при ликвидации аварии на ЧАЭС. На 45 % увеличиваются расчеты 
прожиточного минимума. Также предусмотрены деньги для выплат 
обесцененных сбережений Сбербанка СССР», – добавил регионал.

«Очень хорошо, что правительство изыскало реальные источ-
ники финансирования социальных инициатив Президента, а Верхо-
вная Рада поддержала этот законопроект», – резюмировал политик 
(Алексей Плотников: Внесённые изменения в госбюджет позво-
лят правительству существенно увеличить социальные выплаты 
и стандарты // Официальный сайт Партии регионов (http://www.
partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10142). – 2012. – 12.04).

***
Проектом змін до державного бюджету передбачено збільшення 

видатків на фінансування спортивної галузі на 19,5 % або на 232,5 млн 
грн. Про це заявив народний депутат, член парламентської фрак-
ції Партії регіонів Віктор Корж. За його словами, таке рішення було 
ухвалено на останньому засіданні Бюджетного комітету.

«Сьогодні влада значну увагу приділяє розвитку спорту вищих 
досягнень. Видатки на забезпечення підготовки та участі українських 
спортсменів у змаганнях різного рівня з олімпійських видів спорту та 
створення належних умов для здійснення навчально-тренувального 
процесу буде збільшено на 157,6 млн грн, а їх загальний обсяг на цей 
рік становитиме понад 360 млн. грн. Завдяки цим коштам наші олім-
пійці будуть забезпечені спортивною формою, інвентарем, зможуть 
повноцінно готуватися та брати участь у ліцензійних змаганнях. 
Також передбачено профінансувати ремонтні та будівельні роботи на 
4 базах олімпійської підготовки», – наголосив народний депутат.

На думку Віктора Коржа, цілком обґрунтованим є також забезпе-
чення у повному обсязі потреби в коштах на розвиток спорту інвалі-
дів та їх фізкультурно-спортивну реабілітацію. Видатки на цю мету 
збільшено на 26 млн. грн. Зазначені кошти спрямовуватимуться на 
підготовку та участь спортсменів-інвалідів у міжнародних змаганнях 
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з паралімпійських та дефлімпійських видів спорту, придбання спор-
тивного обладнання для забезпечення їх підготовки і поліпшення тех-
нічного стану баз паралімпійської підготовки.

Не менш важливим завданням, на переконання парламентарія, є 
підтримка діяльності фізкультурно-спортивних товариств, оскільки 
саме вони є базою для підготовки спортивного резерву країни. Тому 
на 4,6 млн грн збільшено видатки на фінансову підтримку ФСТ «Укра-
їна» і «Спартак».

Ще одним перспективним напрямком є підвищення статусу Укра-
їни як країни, здатної приймати у себе змагання міжнародного рівня. 
Для підготовки спортивної інфраструктури до проведення в Україні 
у 2013 р. чемпіонату світу з легкої атлетики передбачено спрямувати 
44, 3 млн грн, із яких 33,5 млн у вигляді субвенції буде виділено на 
підготовку двох легкоатлетичних об’єктів, розташованих у спортив-
них комплексах м. Донецька, а майже 11 млн – на придбання спортив-
ного обладнання (Віктор Корж: Влада виділить додаткові кошти 
на підготовку українських спортсменів до Олімпійських ігор // 
Официальный сайт Партии регионов (http://www.partyofregions.
org.ua/ru/news/politinform/show/10101). – 2012. – 12.04).

***
Представники опозиції чинили опір прийняттю нового 

Кримінально-процесуального кодексу, хоча просування в Європу за 
старим, ще радянським кодексом було б безперспективним. Про це 
заявив народний депутат, член парламентської фракції Партії регі-
онів, перший заступник голови Комітету Верховної Ради України 
з питань законодавчого забезпечення правоохоронної діяльності 
Володимир Олійник.

Коментуючи роботу над документом, народний депутат звернув 
увагу на те, що його ухваленню, «безперечно, чинився опір з боку 
представників опозиції». Водночас В. Олійник зауважив, що «вони 
(представники опозиції. – Ред.) не могли відкрито говорити, що висту-
пають проти, оскільки люди будуть добре відгукуватись про таку 
справу держави».

«Але ж декому не хотілося, щоб такі дивіденди, рейтинги мала 
влада. Втім, відкрито виступити не могли. Тому обрали тактику затя-
гування – давайте документ вдосконалимо, давайте його затягаємо й 
доведемо до абсурду або ж до неприйняття кодексу», – додав парла-
ментарій.
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Він наголосив на тому, що сьогодні євроексперти визначають, що 
цей кодекс на 99 % відповідає європейським стандартам.

Політик також зауважив, що «прийняття КПК – це зобов’язання 
не лише перед європейцями, а, й перш за все, – перед українським 
суспільством». «Треба мати сучасний інструментарій захисту кон-
ституційних прав і сміливо втілювати його в життя», – резюмував 
Володимир Олійник (Володимир Олійник: Представники опозиції 
чинили опір прийняттю нового КПК // Официальный сайт Пар-
тии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/
show/10145). – 2012. – 13.04).

***
ВР прийняла за основу законопроект про внесення змін до Подат-

кового кодексу України щодо впорядкування податкового деклару-
вання, поданий народним депутатом, членом парламентської фрак-
ції Партії регіонів, головою Комітету Верховної Ради з питань 
фінансів, банківської діяльності, податкової та митної політики 
Віталієм Хомутинніком.

Законопроект передбачає скасування додатку до податкової деклара-
ції про майно, доходи і всі зобов’язання фінансового характеру, який від-
повідно до ПКУ подається до податкових органів, працівниками бюджет-
них та комунальних установ і підприємств, державними службовцями, 
які до 1 квітня подають за місцем роботи аналогічну декларацію, вста-
новлену Законом «Про засади запобігання та протидії корупції».

Як зазначив В. Хомутиннік, необхідність розробки законопро-
екту пов’язана з тим, що два закони зобов’язують громадян подавати 
незалежно від розміру отриманих доходів та кількості джерел їх отри-
мання дві однакові за змістом декларації. Одна декларація подається 
до 1 травня податковому органу, а інша – до 1 квітня за місцем роботи. 
На думку парламентарія, декларування одних і тих же показників у 
двох аналогічних деклараціях недоцільно, адже Податковим кодек-
сом України встановлено загальне правило, за яким фізична особа 
– платник податку може не подавати податкову декларацію, якщо її 
дохід, одержаний від двох і більше податкових агентів, не перевищує 
за місяць розміру десятьох мінімальних заробітних плат (9410 грн у 
2011 р.) або якщо громадянин має одне місце роботи (Віталій Хому-
тиннік: Парламент скасує подвійне декларування доходів фізичних 
осіб // Официальный сайт Партии регионов (http://www.partyofre-
gions.org.ua/ru/news/politinform/show/10150). – 2012. – 13.04).
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***
По части голосования следующий парламент будет качествен-

нее. Об этом заявила народный депутат, член парламентской фрак-
ции Партии регионов, первый заместитель председателя Коми-
тета Верховной Рады по вопросам свободы слова и информации 
Елена Бондаренко.

Комментируя процесс голосования в парламенте, народный 
депутат отметила: «Думаю, что в следующем созыве будет больше 
людей, которые будут голосовать исключительно самостоятельно, 
своей карточкой, и не оставлять соседу». «Потому что меняется сама 
избирательная система. У нас появляется половина мажоритарщи-
ков, которые несут ответственность перед своими избирателями. И, 
конечно же, они менее зависимы от партийной линии, от партийной 
структуры, и, думаю, они будут заинтересованы в том, чтобы их голо-
сование было исключительно зависящее только от них», – объяснила 
она. «Прежде всего, нужно применять высочайшие требования к себе 
самому», – добавила парламентарий.

Елена Бондаренко акцентировала внимание на том, что ситуация 
по голосованиям в V и VI созывах украинского парламента «организа-
ционно отличается от тех созывов, которые были раньше». «Насколько 
мне известно, раньше днем голосования – основным и единственным 
– в неделе являлся четверг. Все остальное было разбито по дискус-
сиям, по секторам», – напомнила она.

«И все чаще и чаще я слышу от наших коллег, что невозможно 
при том количестве нагрузок – эфиры, пресс-конференции, комитет-
ская работа, фракционная, округ и так далее – соблюдать, чтобы втор-
ник, среда, четверг и пятница были днями голосования», – сообщила 
политик.

Говоря о предложениях ввести биометрическое голосование, она 
выразила мнение, что «на самом деле это несколько популистский 
ход». «Я считаю, здесь больше вопрос совести и вопрос ответствен-
ности. А это уже, знаете, такая категория – нетехническая», – подчер-
кнула Елена Бондаренко.

«Следующий парламент будет качественнее, лучше по части 
голосования», – подытожила народный депутат (Елена Бонда-
ренко: В плане самостоятельного голосования следующий парла-
мент будет качественнее // Официальный сайт Партии регионов 
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10151). – 
2012. – 13.04).
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***
У Партии регионов нет конкурентов, потому что оппозиция в 

нынешнем виде неспособна ее составить. Об этом заявил народный 
депутат Украины, член парламентской фракции Партии регионов 
Олег Надоша.

«Любые выборы – это всегда конкуренция. Нам бы хотелось, 
чтобы она была достаточно сильной. Пока мы этого не ощущаем в 
силу того, что оппозиции никак не удается объединиться», – заявил 
депутат.

О. Надоша подчеркнул, что на следующих выборах стоимость 
мандата будет измеряться не в деньгах: «Стоимость мандата у каж-
дого депутата будет своя. Она будет состоять не только из денег, а из 
количества промотанных километров, количества встреч с избирате-
лями и других факторов, у которых нет ценового измерения».

По словам политика, состав Верховной Рады обновится на две 
трети за счет новых партий и политиков, в том числе региональных 
(Олег Надоша: Любые выборы – это конкуренция, и сейчас 
конкуренты у Партии регионов отсутствуют // Официальный 
сайт Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/
politinform/show/10153). – 2012. – 13.04).

***
Україна ще на один крок наблизилася до повного вико-

нання зобов’язань перед Радою Європи, ухваливши сьогодні вночі 
Кримінально-процесуальний кодекс. Про це заявив народний депу-
тат, член парламентської фракції Партії регіонів Іван Попеску, 
виступаючи з трибуни Верховної Ради 13 квітня.

«Звертаю вашу увагу на те, що на цьому тижні ми прийняли 
постанову, яка направлена на виконання всіх наших зобов’язань, які 
ми взяли на себе під час вступу до Ради Європи у 1995 р., а також 
на виконання резолюції Парламентської асамблеї Ради Європи, ухва-
леної 26 січня 2012 р. «Функціонування демократичних інститу-
тів в Україні». Ми передбачили обов’язково прийняти Кримінально-
процесуальний кодекс. І ми сьогодні його вже прийняли. Це було 
одним із наших зобов’язань перед Радою Європи, тому що після при-
йняття КПК одразу можна прийняти закон про адвокатуру і протягом 
року після прийняття КПК у відповідності до плану Президента щодо 
виконання зобов’язань перед Радою Європи прийняти закон про про-
куратуру», – повідомив Іван Попеску.
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Також депутат сказав, що вже найближчим часом буде створено 
міжвідомчу робочу групу з залученням представників Мін’юсту, про-
куратури, судової гілки влади та інших з метою здійснення аналізу 
досвіду держав-членів Ради Європи щодо розмежування криміналь-
ної та політичної відповідальності.

«На основі цього аналізу будуть підготовлені пропозиції стосовно 
внесення змін до законодавства, обумовлених національними інтер-
есами України, з усіма поправками, внесеними Венеціанською комі-
сією», – зауважив парламентарій.

«Це дуже важливий момент. Ми визнаємо, що нам у спадок від 
попередньої влади залишилися проблеми на рівні законодавства. І 
нам потрібно рухатися вперед. І ми будемо це робити з урахуванням 
наших національних інтересів», – зазначив І. Попеску.

«Ухвалення постанови ВРУ про виконання резолюції ПАРЄ і при-
йняття нового КПК – це наш сигнал Європі про те, що ми виконуємо 
всі взяті на себе зобов’язання. І сподіваємося на позитивну реакцію євро-
пейських інституцій», – резюмував він (Іван Попеску: Ухваливши новий 
КПК, Україна наблизилася до повного виконання зобов’язань перед 
Радою Європи // Официальный сайт Партии регионов (http://www.par-
tyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10163). – 2012. – 13.04).

***
Народный депутат, Председатель парламентской фракции 

Партии регионов Александр Ефремов заявил, что, приняв закон о 
реформировании нефтегазового комплекса, Украина выполнила свои 
обязательства перед Советом Европы в рамках Энергетической хар-
тии. Об этом он сообщил 13 апреля во время брифинга в кулуарах 
Верховной Рады.

Александр Ефремов сообщил, что при принятии закона о рефор-
мировании нефтегазового комплекса, парламентское большинство 
пошло на уступки оппозиции, и за основу был взят проект закона 
народного депутата от «НУ–НС» Ю. Кармазина.

«Ко второму чтению этот закон практически не изменился. И 
проголосованный вариант позволяет выполнить обещания, которые 
давала Украина перед Советом Европы по разделению транспорти-
ровки, добычи и продажи газа в рамках Энергетической хартии», – 
акцентировал внимание парламентарий.

Также, по его словам, Верховная Рада приняла ряд знаковых зако-
нопроектов, которые будут способствовать решению целого ряда 
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важных вопросов в государстве. «Например, проголосован законо-
проект о возможности работы на ТЭЦ в рамках передачи их в кон-
сигнацию. Это не приватизация. Объект остается в государственной 
собственности, но он может быть передан в консигнацию инвесторам. 
При условии, если инвестор пропишет программу перевода данной 
ТЭЦ с газовой на угольную составляющую. Для нас сегодня очень 
важна диверсификация энергоносителей, поэтому мы идем по такому 
пути», – подытожил Александр Ефремов (Александр Ефремов: При-
няв закон о реформировании нефтегазового комплекса, Украина 
выполнила свои обязательства перед СЕ в рамках Энергетической 
хартии // Официальный сайт Партии регионов (http://www.partyo-
fregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10164). – 2012. – 13.04).

***
Система голосования в Верховной Раде Украины (ВР), которая 

разрешает использование карточек для голосования другими депута-
тами, является неправильной и должна быть изменена. Об этом зая-
вил председатель парламентской фракции Партии Регионов Алек-
сандр Ефремов.

«Чтобы положить конец такому голосованию, необходимо менять 
систему голосования в парламенте... Я согласен с тем, что это непра-
вильно. Человек должен голосовать сам», – подчеркнул Ефремов.

По его словам, нужно продумать новый механизм голосования, 
например, отработать практику передачи голосов от депутата к депу-
тату (В ВР нужно положить конец использованию карточек для 
голосования другими депутатами, – Ефремов // Трибуна (Украина) 
(http://tribuna.com.ua/news/303370.htm). – 2012. – 13.04).

***
Народный депутат Украины, член парламентской фракции 

Партии регионов Александр Ефремов заявил, что для улучше-
ния условий содержания граждан в учреждениях пенитенциарной 
системы на первом этапе из бюджета необходимо выделить около 
200 млн грн. Об этом он сказал 13 апреля в ходе брифинга в Верхо-
вной Раде.

«Сегодня парламент заслушал выступление руководителя Госу-
дарственной пенитенциарной службы, который сделал доклад о 
состоянии дел в этой системе. Я более семи лет работал губернато-
ром области и не понаслышке знаю о проблемах профильных учреж-
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дений: я видел, какое содержание в тюрьмах, колониях, следственных 
изоляторах», – сообщил А. Ефремов.

«Безусловно, мы не должны делать вид, будто бы в пенитенциарной 
системе страны все в порядке – там масса недостатков, которые накапли-
вались на протяжении длительного времени», – подчеркнул политик.

По его словам, соответствующая работа в данном направлении 
уже ведется. «По вопросу условий содержания граждан в учреж-
дениях пенитенциарной системы у меня был разговор с Премьер-
министром, мы считаем, что для наведения элементарного порядка в 
этой службе на первом этапе необходимо государственное финанси-
рование в объеме около 200 млн грн», – сообщил Председатель парла-
ментской фракции Партии регионов.

«Будем говорить откровенно: ни тюрьмы, ни следственные 
изоляторы никогда не были и не будут курортом, но создать там 
нормальные человеческие условия для содержания государство обя-
зано», – резюмировал Александр Ефремов (Александр Ефремов: 
СИЗО – это не курорт, но обеспечить там нормальные условия 
существования государство обязано // РепортерUA (http://reporter.
zp.ua/2012/04/13/aleksandr-efremov-sizo-eto-ne-kurort-no-obespechit-
tam-normalnye-usloviya-sushchestvovani). – 2012. – 13.04).

***
Виборча кампанія по мажоритарному виборчому округу буде 

коштувати кандидату 700 тис. дол. США. Про це сказав голова фрак-
ції Партії регіонів у Верховній Раді Олександр Єфремов.

«В середньому, для того, щоб технічно провести вибори, канди-
дату потрібно витратити мінімум 700 тис. дол.», – зазначив він.

При цьому він не знає, скільки коштує виграшна виборча кампа-
нія в одномандатних округах.

«Людина, яка витрачає багато грошей, в перспективі намагається ці 
гроші відробити. Якщо він буде йти в парламент лише з метою відпра-
цювати ці гроші, то навряд чи ми отримаємо якісного депутата в парла-
менті», – додав Єфремов (Стати депутатом коштує 700 тис. доларів 
– Єфремов // «Світ24» (http://svit24.net/economic/71-economic/20061-
staty-deputatom-koshtuje-700-tys-dolariv-jefremov). – 2012. – 14.04).

***
Решение Конституционного Суда относительно запрета одно-

временного баллотирования кандидатов в народные депутаты по 
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одномандатным избирательным округам и по избирательным спис-
кам создаст препятствия для молодых политиков и новых политичес-
ких сил. Такое мнение высказал заместитель председателя фракции 
«Партии регионов» в ВР Владимир Зубанов.

«Это приведет к тому, что большинство молодых политиков 
может остаться за пределами парламента. Одно дело возглавить спи-
сок политической партии, а другое дело идти по «мажоритарке», усту-
пив лидерство в списке другому человеку, фамилия которого неиз-
вестна широкой публике. Люди могут сказать, что таким политикам 
важна не идея, а место в парламенте. Это можно отнести к структурам 
Королевской и Тягнибока. Например, преодоление «Свободой» про-
ходного барьера сегодня под вопросом. Поэтому, если тот же Тягни-
бок пойдет по «мажоритарке», то возникает вопрос: кто возглавит их 
список?» – отметил Зубанов.

Парламентарий подчеркнул, что решение КСУ должно побуждать 
политические партии к усилению идеологической составляющей для 
полноценной игры на политическом поле.

«Например, «Партия регионов» воплотит это решение без особых 
проблем», – подчеркнул Зубанов (Запрет двойного баллотирова-
ния оставит за бортом большинство молодых политиков, – ПР // 
«Цензор.НЕТ» (http://censor.net.ua/news/203336/zapret_dvoyinogo_
ballotirovaniya_ostavit_za_bortom_bolshinstvo_molodyh_politikov_
pr). – 2012. – 14.04).

***
Вряд ли налог на роскошь будет принят в ближайшее время. Такое 

мнение выразила народный депутат Украины, первый секретарь 
Харьковского обкома Компартии Украины Алла Александровская.

«Сегодня у нас год выборов. Идут дискуссии… Но почему-то мне 
кажется, что бурные дискуссии будут только до октября месяца, до 
выборов. Есть большие сомнения, что он будет принят. Потому что 
конкретных шагов пока нет», – добавила парламентарий.

По словам Аллы Александровской, налог на роскошь просто 
необходим. «Он (налог. – Ред.) был нужен вчера, нужен сегодня. Без-
условно. Разрыв между богатыми и бедными нужно урегулировать. 
И это можно сделать только на государственном уровне», – подчер-
кнула она.

Алла Александровская отметила, что коммунисты неоднократно 
вносили в парламент много разных предложений по этому поводу.
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«Но, к сожалению, наши предложения были проигнорированы», 
– добавила депутат (Алла Александровская: Налог на роскошь необ-
ходим, но его вряд ли примут // Компартія України (http://www.kpu.
ua/alla-aleksandrovskaya-nalog-na-roskosh-neobxodim-no-ego-vryad-
li-primut/). – 2012. – 9.04).

***
Продажа крупнейших предприятий энергосистемы НАЭК 

Энергоатом» и НЭК «Укрэнерго» – это преступление против народа 
и государства. Об этом заявил народный депутат Украины от КПУ 
Владимир Матвеев.

В течение девяти месяцев должна быть проведена корпоратизация 
(акционирование) двух госэнергокомпаний – НАЭК «Энергоатом» и НЭК 
«Укрэнерго». Уставный фонд первого может составить около 100 млрд грн.

Владимир Матвеев убежден, что это означает начало процесса 
приватизации предприятий. «Власть готовит к передаче в частные 
руки эти два предприятия, безусловно, имеющие стратегическое 
значение для Украины. Учитывая, что «Энергоатом» поставляет на 
отечественный рынок дешевую электроэнергию, да еще и то, что он 
занимает почти 50 % рынка, это предприятие лакомый кусок для как 
зарубежного, так и отечественного олигарха», – отметил коммунист.

По словам народного депутата, прибыль, которую власть намере-
вается получить от продажи «Энергоатома» и «Укрэнерго», – не стоит 
потери государством таких мощнейших предприятий. «На деле это не 
прибыль, а чистый убыток. Во-первых, все деньги разойдутся по каби-
нетам и карманами чиновников. А, следовательно, во-вторых, государ-
ство останется с носом – ни денег, ни предприятий», – считает он.

Парламентарий настаивает на том, что продажа этих и любых 
других стратегических важных предприятий недопустима и Компар-
тия Украины выступает категорически против этого. «Мы были про-
тив такой политики всегда и постоянно об этом говорим. Но власть 
не хочет прислушиваться, втягивая нашу державу в очередной виток 
кризиса. Остановить эти вредоносные для Украины процессы можно, 
лишь национализировав все крупнейшие предприятия стратегичес-
ких отраслей экономики, а для этого избавив власть от бизнесменов 
и чинуш», – резюмировал Владимир Матвеев (Владимир Матвеев: 
Приватизация «Энергоатома» и «Укрэнерго» – преступление // 
Компартія України (http://www.kpu.ua/vladimir-matveev-privati-
zaciya-energoatoma-i-ukrenergo-prestuplenie/). – 2012. – 9.04).
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***
Фракция Компартии требует от Президента Украины Виктора 

Януковича в срочном порядке принять меры в отношении ситуа-
ции, связанной с рейдерским захватом ряда предприятий города 
Одессы. Об этом с парламентской трибуны заявил народный депутат 
Украины от Компартии, председатель Специальной контроль-
ной комиссии Верховной Рады по вопросам приватизации Евге-
ний Мармазов.

«Мне приходится в очередной раз говорить о вопиющих фактах, 
связанных с приватизацией. На этот раз – о судьбе Одесского произ-
водственного объединения «Орион», 50 % + 1 акция которого нахо-
дится в государственной собственности. Специальная контрольная 
комиссия Верховной Рады по вопросам приватизации трижды рассма-
тривала этот вопрос на своих заседаниях, в том числе – на предприя-
тии. Объединение «Орион» находится в перечне стратегических пред-
приятий, оно производило компрессоры, системы кондиционирова-
ния воздуха, в том числе – для танков. Сегодня завод – это сплошные 
руины, вывезено все оборудование, разграблены все коммуникации, 
содержащие металл. Государству нанесен огромный ущерб», – отме-
тил Е. Мармазов.

Он подчеркнул, что рейдерский захват предприятия продолжа-
ется с 2004 г. с использованием целого арсенала противозаконных 
методов – в частности, фиктивного банкротства, фальсификации рее-
стра акционеров, уничтожения финансовой документации. Кроме 
того, было совершено покушение на жизнь председателя правления 
предприятия.

Е. Мармазов отметил, что благодаря вмешательству Специальной 
комиссии парламента по приватизации часть имущества была возвра-
щена в собственность предприятия.

«Аналогичная ситуация наблюдается и на других одесских пред-
приятиях. К примеру, заводской комплекс объединения «Краян» пло-
щадью 40 тыс. кв м продан рейдерам за 2 млн грн. Они тут же его 
перепродали за 70 млн. Посягательства на государственные интересы 
стали возможными в результате глубокого разложения судебной 
системы. На стороне рейдеров выступает региональное отделение Гос-
комиссии по ценным бумагам и фондовому рынку, уничтожать пред-
приятие помогали в разное время налоговая инспекция, исполнитель-
ная служба, прокуратура и милиция области. Среди главных винов-
ников беспредела – народный депутат Украины Дубовой, бывший 
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председатель областного хозяйственного суда Продаевич, судьи этого 
и апелляционного суда области», – добавил Е. Мармазов.

Он подчеркнул, что фракция Компартии в Верховной Раде требует 
от Президента Украины создать комиссию во главе с Генеральным 
прокурором по расследованию случаев рейдерских захватов пред-
приятий в Одессе (Евгений Мармазов: Компартия требует от Пре-
зидента пресечь рейдерский захват одесских предприятий // Ком-
партія України (http://www.kpu.ua/evgenij-marmazov-kompartiya-
trebuet-ot-prezidenta-presech-rejderskij-zaxvat-odesskix-predpriyatij/). 
– 2012. – 10.04).

***
Власть выкинула 315 млн дол. на иностранные поезда к ЕВРО-

2012, которые не приспособлены к отечественной железной дороге. Об 
этом заявил народный депутат Украины, первый секретарь Одес-
ского обкома КПУ Евгений Царьков.

Как стало известно со слов очевидцев тестового запуска новых 
электропоездов корейской компании Hyundai, предназначенных для 
сообщения между городами, где будут проводиться матчи ЕВРО-2012, 
украинская железная дорога оказалась губительной для них.

По его словам, вся подготовка Украины к ЕВРО-2012 – это исто-
рия разочарований, казнокрадства, откатов и несбыточных мечтаний. 
«Власть «вбухала» в этом мероприятие рекордные 18 млн дол. Никто 
не тратил такие суммы на подготовку футбольных чемпионатов: ни 
Португалия, ни ЮАР, ни Германия. А Италия и вовсе отказалась при-
нимать Олимпийские игры из-за кризисной ситуации в стране. Но 
ведь Украина впереди планеты всей. Власть и капитал расшатывают 
отечественную экономику, пробуя ее на прочность, а олигархи – на 
зуб. И вместо того, чтобы ее развивать, тратятся бюджетные деньги 
на никому уже ненужный чемпионат», – возмутился народный депу-
тат Украины.

Евгений Царьков согласен, что железнодорожный транспорт 
Украины нуждается в обновлении, но начинать нужно с подготовки 
инфраструктуры. «Сначала нужно обновить все железнодорожные 
сообщения, а деньги вкладывать в производство отечественных 
составов, а не покупать за границей. Это будет и дешевле и качествен-
нее. К сожалению, благодаря ЕВРО-2012 государство потеряло около 
2,5 млрд. грн, а то и больше. Ведь если такие аварии будут повто-
ряться, то ремонт корейских поездов влетит госбюджету в копейку», 



68

Фракційна діяльність у Верховній Раді

– добавил он (Евгений Царьков: Власть выкинула на ветер 2,5 млрд. 
гривен, купив корейские поезда // Компартія України (http://www.
kpu.ua/evgenij-carkov-vlast-vykinula-na-veter-25-mlrd-griven-kupiv-
korejskie-poezda/). – 2012. – 10.04).

***
Народный депутат Украины от фракции КПУ Александр 

Голуб считает, что значительная часть членов Партии регионов побо-
ялась бы потерять депутатскую неприкосновенность. Об этом он ска-
зал комментируя предложение председателя фракции ПР Александра 
Ефремова в ближайшее время вернуться к рассмотрению законопро-
екта об отмене депутатской неприкосновенности.

«Позиция коммунистов давно известна по этому вопросу и, 
конечно, мы будем поддерживать эту идею, но мне кажется, что 
сегодня этот вопрос поднимается исключительно для пиар техноло-
гий и потому, что приближаются выборы. Ведь если бы хотели сде-
лать это раньше, это было бы сделано. Я думаю, что судьба этого зако-
нопроекта является неопределенной в парламенте. Почему? Потому 
что и люди при власти, и сама власть очень быстро могут изменяться 
и таким образом, я думаю, что значительное количество на сегодняш-
ний день и членов ПР побоялась бы лишиться неприкосновенности, 
потому что им, возможно, придется сталкиваться с определенными 
проблемами в будущем», – сказал Голуб.

Голуб также высказал мнение, что рассмотрение этого законопро-
екта в Верховной Раде на текущей неделе невозможно («Красный» 
Голуб уверен, что большинство регионалов наложат в штаны при 
мысли о потере депутатской неприкосновенности // Фраза (http://
www.fraza.ua/news/11.04.12/138942/»krasnyj»_golub_uveren_chto_bol-
shinstvo_regionalov_nalozhat_v_shtany_pri_mysli_o_potere_deputats-
koj_neprikosnovennosti.html). – 2012. – 11.04).

***
Поправки до нової редакції Кримінально-процесуального кодексу 

потрібно приймати комплексно. Таку думку висловив народний депу-
тат України фракції КПУ Валерій Бевз.

За словами комуніста, на цей момент під час розгляду КПК з 
50 запропонованих поправок приймається максимум одна.

«Наприклад, норма про можливість звільнення підозрюваного під 
заставу. Це прогресивна норма і вона діє в багатьох європейських країнах, 
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але ж проблема в тому, що вона зовсім не пов’язана з іншими, відхиле-
ними парламентом поправками, які забезпечують контроль над підозрю-
ваним, наприклад, про електронні засоби контролю», – підкреслив він.

На думку Валерія Бевза, такий підхід повністю спотворює суть 
документа і змінює його контекст.

«Якщо так далі будуть приймати 614 статей КПК, то варто поста-
вити питання про те, чи варто щось приймати взагалі», – підсуму-
вав парламентар (Валерій Бевз: Поправки до нової редакції КПК 
потрібно приймати комплексно // Компартія України (http://www.
kpu.ua/valerij-bevz-popravki-do-novoї-redakciї-kpk-potribno-prijmati-
kompleksno/). – 2012. – 11.04).

***
Народний депутат України від фракції КПУ Олександр Голуб 

вважає, що значна частина членів Партії регіонів побоялась би втра-
тити депутатську недоторканість. Таку думку він висловив УНН, 
коментуючи пропозицію голови фракції ПР у ВР Олександра Єфре-
мова найближчим часом повернутися до розгляду законопроекту про 
скасування депутатської недоторканості.

«Позиція комуністів давно відома з цього питання і, звісно, ми 
будемо підтримувати цю ідею. Але мені здається, що на сьогодні 
це питання порушується винятково з піар-технологій і через те, що 
наближаються вибори. Адже якби хотіли зробити це раніше, це було 
б зроблено. Я думаю, що доля цього законопроекту є невизначеною 
в парламенті. Чому? Тому що і люди при владі, і сама влада дуже 
швидко можуть змінюватись. І таким чином, я думаю, що значна кіль-
кість на сьогодні і членів ПР побоялась би втратити недоторканість, 
бо їм, можливо, доведеться мати справу з певними проблемами в май-
бутньому», – сказав Олександр Голуб.

Комуніст також висловив думку, що розгляд цього законопроекту 
у Верховній Раді поточного тижня неможливий (Олександр Голуб: 
Багато «регіоналів» побоялись би втратити депутатську недо-
торканість // Компартія України (http://www.kpu.ua/oleksandr-
golub-bagato-regionaliv-poboyalis-bi-vtratiti-deputatsku-nedotork-
anist/). – 2012. – 11.04).

***
Очень многие вопросы Уголовно-процессуального кодекса расс-

матриваются без необходимой дискуссии в сессионном зале. Такое 
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мнение выразила народный депутат Украины от КПУ Алла Алек-
сандровская.

В частности, комментируя ход принятия УПК, коммунист под-
черкнула, что парламент принимал УПК при наличии малого коли-
чества депутатов.

Алла Александровская напомнила, что это не первый слу-
чай, когда столь важные и масштабные документы принимаются в 
подобных условиях.

«Парламент тратит время на то, чтобы впопыхах принять 4000 
поправок. Так же мы принимали бюджет и Земельный кодекс. Возни-
кает вопрос: возможно, нужно что-то поменять в регламенте?» – ска-
зала она.

Депутат объяснила, что процедуры, согласно которым 
окончательные решения по поправкам принимаются в сессионном 
зале, с одной стороны, довольно правильные, но, с другой стороны, 
они полностью нивелируют работу депутатов и фракций.

«Человек работает, вносит поправки, но широкой дискуссии по 
ним в зале не проходит, поскольку предложений очень много. Таким 
образом принимается одна поправка, а еще 50 не принимаются и уви-
деть, что конкретно предлагает фракция невозможно», – отметила 
Алла Александровская.

Как выход из ситуации парламентарий предложила, чтобы 
поправки окончательно принимались в комитете (Алла Александров-
ская: При рассмотрении проекта УПК нужна более широкая дис-
куссия // Компартія України (http://www.kpu.ua/alla-aleksandrovs-
kaya-pri-rassmotrenii-proekta-upk-nuzhna-bolee-shirokaya-diskus-
siya/). – 2012. – 11.04).

***
Задолженность по заработной плате в Украине за январь-март 

2012 выросла с 977 млн грн до 1 млрд 69 млн грн. Об этом сказала 
народный депутат от Компартии Алла Александровская.

По словам Александровской, согласно данным Госкомстата, в 
целом доходы населения в Украине в 2011 г. действительно увели-
чились на 13,6 % – до 1,251 трлн грн суммарно. В виде заработной 
платы доходы по сравнению с 2010 г. выросли на 15,9 % и соста-
вили 521,066 млрд грн, доходы от собственности в 2011 г. составили 
68,059 млрд грн, что на 0,3 % больше чем в предыдущем. При этом 
доля социальной помощи и других госвыплат в структуре доходов 
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населения за 2011 г. составила 7 %, т.е. 463,368 млрд грн, что на 9,4 % 
больше, чем в 2010г.

Алексадровская отметила, что на первый взгляд картина действи-
тельно оптимистичная, но существует один существенный нюанс.

«По данным того же Госкомстата, в 2011 г. среднемесячная зара-
ботная плата на одного работника составила 2633 грн по Украине ... А 
вот долги за январь-март 2012 г. с 977 млн грн выросли до 1 млрд 69 грн 
... То есть, средняя зарплата за год увеличивается на 16-17 % (реальная 
– с учетом инфляции еще меньше), а вот долги по зарплате только за 
первый квартал выросли ... по Украине на 9 %», – отметила Алексан-
дровская (КПУ: Задолженность по зарплате выросла на 9 % // Еже-
недельник «2000» (http://news2000.com.ua/news/ekonomika/201235). – 
2012. – 16.04).

***
Народний депутат України фракції Народної Партії Василь Чер-

ній занепокоєний ситуацією навколо неефективного державного контр-
олю за якістю продуктів харчування. Про це він заявив під час виступу 
на пленарному засіданні Верховної Ради України 11 квітня 2012 р.

За його словами, третина продовольчих товарів в Україні не від-
повідає елементарним вимогам якості. «Як свідчать перевірки, зна-
чна частина продуктів, представлених на вітчизняному ринку, є небез-
печними для людини. За інформацією урядовців, минулого року 35 % 
перевірених продовольчих товарів було знято з реалізації. Зрозуміло, 
що перевірено не 100 % товарів, – зауважив депутат-народник. – Незва-
жаючи на численні перевірки, якість продукції, на жаль, не покращу-
ється». В. Черній також повідомив, що найбільше продукції, яка не від-
повідає стандартам якості, припадає на птицю та продукти птахівни-
цтва – 11,9 %, овочі, баштанні, плоди, ягоди – 10,7 %, рибу і рибні про-
дукти – 7,2 %, хлібобулочні та борошняно-круп’яні вироби – 7,1 %.

Причину такої ситуації парламентарій вбачає у відсутності чіт-
кої координації дій між контролюючими органами, що відповідають 
за безпечність харчових продуктів. На його думку, це призводить до 
надмірної кількості перевірок та загальної неефективності системи 
державного контролю за якістю продукції. «Реформування системи 
державного регулювання безпечності харчових продуктів в Україні 
потребує негайного узгодження її з аналогічною системою ЄС. Це 
надзвичайно складна і кропітка робота, але вона є стратегічно важли-
вою», – вважає В. Черній.
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У своєму виступі народний обранець запропонував конкретні 
шляхи вирішення питання щодо забезпечення громадян безпеч-
ними і якісними продуктами харчування. Так, він вважає за необ-
хідне удосконалити санітарне законодавство, зокрема щодо роз-
межування функцій ветеринарної та санітарно-епідеміологічної 
служб у сфері здійснення нагляду за якістю і безпечністю харчо-
вих продуктів. Василь Черній також пропонує розробити та запро-
вадити нормативні документи, які б регламентували не лише 
вміст ГМО в продуктах харчування, а й поводження з продукцією 
з перевищеним вмістом ГМО. Окрім цього, вирішенню питання 
могла б сприяти Національна програма переоснащення харчової 
та переробної промисловості сучасним обладнанням та техноло-
гіями, що гарантують безпеку і якість продукції. Саме вона пови-
нна передбачити створення системи сертифікованих лабораторій 
для тестування продукції методами, що відповідають міжнарод-
ним стандартам. 

«Упевнені, що запропоновані заходи дадуть змогу вивести якість 
та безпечність вітчизняних харчових продуктів на рівень відповід-
ності міжнародним вимогам», – висловив переконання Василь Черній 
(Василь Черній: «Здоров’я нинішнього і майбутніх поколінь україн-
ців залежить від якісного харчування» // Офіційний сайт Народної 
Партії (http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=4&AD
ay=11&ArticleID=15702&). – 2012. – 11.04).

***
Народний депутат України фракції Народної Партії у Верхо-

вній Раді України Олег Зарубінський занепокоєний неналежним 
виконанням своїх функцій комунальними підприємствами та підпри-
ємствами електро- й газопостачання. Про це йдеться у його депутат-
ському запиті до Прем’єр-міністра України.

За словами народного обранця, головна проблема полягає у витре-
буванні з населення коштів за послуги, які або не надавалися, або 
надавалися в неповному обсязі, але якість яких неможливо обраху-
вати за допомогою технічних засобів обліку. Серед таких видів послуг 
О. Зарубінський назвав вивіз сміття, водо- та газопостачання в будинки 
й квартири не обладнані лічильниками. «Коли вартість послуги визна-
чається не засобами обліку, а відповідно до кількості людей, які про-
живають, чи до кількості квадратних метрів у приміщенні, яке обслу-
говується, ненадані послуги (відсутність води, низький тиск газу, 
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вивезення сміття не у встановлені строки) все одно тарифікуються», 
– зазначив депутат-народник.

Також, за словами О. Зарубінського, проблемою є «традиція» в 
окремих населених пунктах надавати деякі комунальні послуги, ска-
жімо водопостачання, у визначені години дня, хоча населення сплачує 
за них у повному обсязі. Депутат-народник також зазначив, що спожи-
вачам нав’язуються і додаткові платні послуги, за які вони не повинні 
сплачувати, зокрема планові перевірки газовими підприємствами сис-
тем вентиляції у квартирах.

Саме тому народний депутат України О. Зарубінський звернувся 
до Прем’єр-міністра України з проханням забезпечити відповідаль-
ність комунальних підприємств, підприємств із газо- та електропос-
тачання за ненадані населенню послуги або за послуги, які надавалися 
не в повному обсязі, а також забезпечити контроль за якістю надання 
комунальних послуг, які не можливо обрахувати засобами обліку, 
розробити механізм для зниження комунальних платежів за неякісні 
послуги (О. Зарубінський звернувся до Прем’єр-міністра України 
з проханням забезпечити відповідальність комунальних підпри-
ємств за ненадані послуги населенню // Офіційний сайт Народної 
Партії (http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=4&AD
ay=11&ArticleID=15699&). – 2012. – 11.04).

***
Партия «Батьківщина» начинает сбор подписей за отставку гене-

рального прокурора Украины Виктора Пшонки и его первого замес-
тителя Рената Кузьмина. Об этом заявил, выступая на заседании 
согласительного совета, лидер фракции БЮТ в Верховной Раде 
Андрей Кожемякин.

Кожемякин отметил, что заявления генпрокурора и его первого 
зама, сделанные на прошлой неделе, свидетельствуют о том, что Гене-
ральная прокуратура перестала выполнять свои конституционные 
функции и перешла к публичным обвинениям.

«С сегодняшнего дня мы начинаем собирать подписи, а их нужно 
150, относительно процедуры отставки генерального прокурора и 
рассмотрения этого вопроса в Верховной Раде. Мы будем требовать 
отчета генерального прокурора, а также его увольнения вместе с 
первым заместителем господином Кузьминым», – сказал Кожемякин.

Он отметил, что руководство прокуратуры «без суда и даже без 
следствия выносит приговоры представителям оппозиции».
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Нардеп также подчеркнул, что данные заявления не только нару-
шают принцип презумпции невиновности, но и выходят за рамки 
элементарных норм человеческой морали.

«Фракция БЮТ–Батьківщина заявляет: руководитель Генераль-
ной прокуратуры господин Пшонка и его первый заместитель гос-
подин Кузьмин должны немедленно уйти в отставку. Люди, не име-
ющие чести и достоинства, каких-либо моральных принципов, не 
могут руководить органом, призванным обеспечивать законность и 
порядок в стране. Они переступили все мыслимые границы закона, 
и за это должны быть привлечены к ответственности», – заявил он 
(Бютовцы запустили процесс отставки Пшонки // ПАРЛАМЕНТ: 
Украинский политический tabloid (http://www.parlamentua.com/ru/
full/27510/). – 2012. – 9.04)

***
Лидеру партии «Удар» Виталию Кличко стоит присоединиться к 

объединенной оппозиции. Такое мнение высказал народный депутат 
от фракции БЮТ-«Батьківщина» Владимир Яворивский.

«Хотел бы сегодня еще раз обратиться к Кличко, которого глубоко 
уважаю, который для Украины принес столько спортивной славы. Его 
доводы о том, что отдельно (оппозиционные партии) наберут больше, 
а потом уже объединятся ... Уважаемый Виталий, верю в Ваш разум, 
убежден, что нам нужно идти одной колонной и людей не делить. Мы 
вынуждены победить, у нас просто нет другого выхода», – сказал он.

«Эта власть так себя скомпрометировала во всем: политике 
экономике, квазиреформах, поведении, воровстве, коррупции – что 
мы обязаны победить. Конечно, лучше, чтобы мы победили вместе, 
одним кличковском политическим кулаком», – добавил Яворивский 
(Яворивский зовет Кличко в объединенную оппозицию // Главком: 
Новости политики и экономики (http://glavcom.ua/news/76082.html). 
– 2012. – 9.04).

***
Вице-спикер Верховной Рады Николай Томенко заявляет, что 

решение Конституционного Суда о запрете баллотироваться одновре-
менно от мажоритарного округа и по партийному списку направлено 
против оппозиции.

По словам вице-спикера, инициаторами соответствую-
щего представление в КС были губернаторы, которые исследо-
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вали электоральные предпочтения жителей своих областей и 
поняли, что большие шансы на победу в округах имеют именно 
оппозиционеры.

«Власть прекрасно понимает, что по партийным спискам она 
проиграет выборы, поэтому ключ для создания пропрезидентского 
большинства лежит в мажоритарных округах. Поэтому им нужно 
сделать все, чтобы в округах от оппозиции пошли кандидаты менее 
известные, менее харизматичные и менее популярные. Именно таким 
образом я толкую решение КС. Такое решение КС, очевидно, так и 
задумывалось при подаче представления, чтобы выбить известных 
людей из мажоритарных округов», – сказал Томенко.

В то же время он признал, что это решение КС невыгодно не 
только оппозиции, но и некоторым партиям – сателлитам власти.

«Партия регионов таким решением «кинула» не только своих 
партнеров, но и так называемые «правильные» оппозиционные пар-
тии, поскольку для них это тоже удар ниже пояса», – отметил он.

При этом вице-спикер назвал ожидаемым решение КС (Томенко: 
решение КС снизило шансы на победу оппозиции // Рuls.kiev.ua 
(http://politics.puls.kiev.ua/opinion/95412.html). – 2012. – 10.04).

***
Фракция «БЮТ-Батьківщина» готова отозвать свои голоса, 

если в Закон «О выборах народных депутатов» внесут изменения 
согласно решениям Конституционного Суда. Об этом заявляет руко-
водитель этой фракции Андрей Кожемякин.

«Какие-либо изменения в закон о выборах – это ревизия закона. 
Если это произойдет… то наша фракция отзовет все свои 101 голос, и 
мы будем призывать наших коллег из НУ–НС (сделать то же самое. – 
Ред.) под этим законом», – сказал Кожемякин.

Он напомнил, что КС в ближайшее время должен рассмотреть 
еще одно представление о несоответствии Конституции положения 
закона о выборах народных депутатов.

Кожемякин подчеркнул, что в случае, если ревизия закона будет 
проведена, то представители его фракции не будут нести за данный 
документ политической ответственности. «И политической ответ-
ственности за него мы нести не будем, если будет проведена реви-
зия этого закона», – сказал он (БЮТ угрожает отозвать голоса, 
если будет ревизия закона о выборах // President.org.ua (http://www.
president.org.ua/news/news-319096/). – 2012. – 10.04).
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***
Власти готовят вторую волну возбуждения уголовных дел и 

арестов представителей оппозиции. Об этом заявил заместитель 
председателя Верховной Рады Украины, один из лидеров БЮТ 
Николай Томенко.

«Несмотря на пропагандистскую работу против оппозиционеров, 
власть панически боится проиграть парламентские выборы, поэтому, 
по имеющейся у нас информации, готовится вторая волна открытия 
уголовных дел в отношении лидеров оппозиции», – сказал он.

Вице-спикер также отметил, что власть готовит не только дав-
ление на популярных представителей оппозиции, но даже и воз-
можность ареста некоторых из них, чтобы не допустить к участию в 
выборах и созданию единого оппозиционного списка.

Отвечая на вопрос, возможно ли возбуждение дела и арест пер-
вого заместителя председателя партии «Батьківщина» Александра 
Турчинова, вице-спикер не исключил этого. «Открытие уголовного 
дела и возможный арест Турчинова – это один из моментов этого 
плана власти, который выглядит вполне вероятным», – сказал он.

Томенко объяснил это тем, что Турчинов является челове-
ком, который организационно и политически активно влияет на 
создание единого оппозиционного списка и системы совместных 
оппозиционных действий (Томенко: Готовится вторая волна 
арестов оппозиционеров // Утро-Украина (http://www.utro.ua/
ru/politika/tomenko_gotovitsya_vtoraya_volna_arestov_oppozit-
sionerov1334037092). – 2012. – 10.04).

***
В Комитете сопротивления диктатуре с 10 апреля начинает 

работу согласительная комиссия, которая окончательно определит 
персональный состав участников выборов от объединенной оппози-
ции. Об этом заявил народный депутат от БЮТ Сергей Соболев.

«Сейчас мы закончили работу в областях, где каждая партий-
ная ячейка участников КОДа предлагала своих кандидатов. Мы про-
водили праймериз – это был отбор кандидатов», – сказал он, доба-
вив, что для окончания этой работы был определен конечный срок 
10 апреля.

«Начинается работа согласительной комиссии всех представите-
лей КОДа. Теперь мы определять будем, непосредственно, учитывая 
предварительный опрос, популярность человека, что он собой пред-
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ставляет в парламенте, как себя вел, не была ли эта личность никогда 
тушкой, какая у него политическая история», – заявил Соболев.

По словам политика, если же какая-то партия решит идти на 
выборы отдельно без решения КОД, ее исключат из комитета, «чтобы 
не было возможности размывания голосов».

«В случае если какая-то партия додумается идти на выборы 
отдельно, без решения Комитета сопротивления диктатуре, мы будем 
принимать решение об исключении такой партии из КОД, для того, 
чтобы не было возможности размывания голосов. Именно это реше-
ние, на мой взгляд, будет во многом цементировать те партии, которые 
сегодня входят в КОД», – заявил Соболев (Соболев рассказал, как прохо-
дит согласование единого списка оппозиции // Левый берег (http://lb.ua/
news/2012/04/10/145254_sobolev_rasskazal_prohodit.html). – 2012. – 10.04).

***
Проект нового Кримінально-процесуального кодексу узаконює 

«безпредєл» Генеральної прокуратури та суддів. Про це заявив перший 
заступник голови фракції «БЮТ-Батьківщина» Сергій Соболєв.

«Сьогодні нам пропонують кримінальну конституцію України: її 
важко назвати по-іншому, оскільки Партія регіонів вирішила залишити 
стару назву – «Кримінально-процесуальний кодекс» – тобто у самій назві 
Кодекс несе не відповідь на запитання, як боротися із злочинами, а який 
дає всі можливості для прокурорів, слідчих, представників органів вну-
трішніх справ далі займатися безкарною політикою», – сказав він.

За словами Соболєва, проект КПК обмежує права щодо захисту 
громадян, оскільки право захисту надається лише адвокатам, а право-
захисники відсторонюються від цього процесу.

«Фактично у кожній статті КПК ми бачимо, яким чином влада тер-
міново пристосовується до політичних процесів в Україні: вводиться 
заборона на суд присяжних; заборона на доступ до захисту підзахис-
них представників правозахисних організацій; дозволяється прово-
дити виїзні засідання у камерах тощо», – наголосив він.

Соболєв повідомив, що фракція «БЮТ–Батьківщина» внесла 
більше двох тисяч поправок до проекту КПК, однак, провладна біль-
шість не підтримує жодної з них, в тому числі поправки, про які заяв-
ляли як гарантії перед Радою Європи представники більшості і Пре-
зидент (У БЮТі побачили, як новий КПК узаконює «безпредєл» 
ГПУ та суддів // «Відголос.com» (http://vidgolos.com/150459-u-byuti-
pobachili-yak-novij-kpk-uzakonyuye.html). – 2012. – 10.04).
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***
В Верховной Раде собрали 143 подписи за отставку Генерального 

прокурора Виктора Пшонки. Об этом 11 апреля на брифинге в Верхо-
вной Раде заявил вице-спикер парламента Николай Томенко.

Томенко считает, что «руководство Генпрокуратуры должно 
забыть о похождениях на ночные телевизионные шоу».

Томенко также отметил, что Генпрокуратура все больше и больше 
демонстрирует хамство по отношению к своим оппонентам. «Я рад 
тому, что мы поставили вопрос о недоверии Генпрокурору вчера 
и думаю, что завтра мы этот вопрос решим. На сегодняшний день 
143 депутата поставили подписи. Завтра я уверен мы будем иметь 
150 подписей, необходимых для того, чтобы выразить недоверие 
Генпрокурору», – сказал Николай Томенко.

Он также отметил, что существуют сложности в контексте всеце-
лого и тщательного рассмотрения данного вопроса в сессионном зале, 
поскольку для его рассмотрения необходимо согласие 226 народных 
депутатов.

«До голосования мы должны заслушать информацию Генпро-
курора, чтобы он объяснил логику своих поступков, уточнить, воз-
можно, кто-нибудь дает ему указания и принуждает его зачитывать 
тексты с обвинениями тех или иных политиков относительно Тим-
ошенко или Луценко, а также объяснить, что делает первый замес-
титель Генпрокурора (Ренат Кузьмин. – Ред.) (Бютовцы собрали 
143 подписи за отставку Пшонки // MIGnews.com.ua (http://www.
mignews.com.ua/ru/articles/107163.html). – 2012. – 11.04).

***
Зміни до Держбюджету, внесені владою, – це подачки громадянам 

перед виборами. Про це заявив Перший заступник голови фракції 
«БЮТ-Батьківщина», прем'єр-міністр опозиційного уряду Сергій 
Соболєв.

За його словами, в ухвалених провладною більшістю так зва-
них соціальних ініціативах президента зникли ключові, наповнюючі 
статті бюджету: зник податок на розкіш, збільшення рентної плати, та 
всі податки щодо мільйонерів і власників нафтових родовищ.

«На жаль, всі збільшення на 33 млрд грн видатків бюджету відбу-
ваються за рахунок ПДВ, податку на прибуток, за рахунок збільшення 
ставок на ввезення товарів на територію України», – повідомив Сер-
гій Соболєв.
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Він також зазначив, що відповідно до змін до бюджету, замість 
того, щоб сплатити 334 грн до пенсії, як це вимагає закон, влада додає 
лише 103 грн; замість 807 грн військовим пенсіонерам влада додає 
лише 160 грн; замість 8000 грн учасникам бойових дій, ветеранам 
війни влада цим законом додає лише 2200 грн.

«Оце і є соціальна допомога від Януковича і парламентської біль-
шості», – обурився Соболєв.

Він також повідомив, що опозиція протягом тижня вносила низку 
законопроектів, які регулюють чіткі норми соціальної політики в дер-
жаві, «якими пропонувалося законодавчо закріпити мінімальний про-
житковий рівень зарплат і пенсій на багато років, а не як це зробила 
влада – подачки за чотири місяці до виборів».

Окрім цього, за словами Сергія Соболєва, «провладна парламент-
ська більшість на стіл президенту вже сьогодні покладе закон про тру-
бопровідний транспорт, з якого зникла стаття, яка забороняє пряму 
приватизацію і реорганізацією підприємств, які входять у структур 
НАК «Нафтогазу», а також законопроект, згідно з яким ліквідову-
ються тендери по закупівлі газу.

«Тепер всі газові оборудки будуть сховані від громадськості, а 
бюджетним установам газ продаватиметься по 800 дол. при середній 
закупівельній ціні 400», – обурений Соболєв (Соціальні ініціативи 
влади – це подачки громадянам перед виборами, – Сергій Соболєв // 
Сайт Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’єднання «Батьків-
щина» (http://byut.com.ua/news/10587.html). – 2012. – 13.04).

***
Нинішня влада та виконавці її злочинних наказів відповідатим-

уть перед законом за переслідування і залякування громадян. Про це 
заявив народний депутат України, член фракції «БЮТ–Батьків-
щина» Остап Семерак. 

«Авторитарний режим Януковича будується не на авторитеті, а 
на страху. Ця влада хоче залякати опозиціонерів, вона хоче залякати 
і своїх. Сьогодні в Україні примушують заляканих суддів, прокуро-
рів, слідчих і лікарів порушувати закон, знущатися з людей і навіть 
наближати їхню смерть. За це потрібно буде відповідати. Навіть якщо 
суддя Вовк приймав рішення під страхом його «посадки» – ми зна-
ємо про дві кримінальні справи проти нього. Всі ті, хто сьогодні 
знущається з власного народу, з окремих людей, хто порушує закон 
– і виконавці, і замовники – повинні розуміти, що прийде час їхньої 
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відповідальності. І не тільки в Україні, тому що Європа чітко вислови-
лася стосовно того, що сьогодні у нас відбувається», – відзначив пар-
ламентарій.

Остап Семерак наголосив, що «ці люди (виконавці) повинні сьо-
годні прийняти для себе рішення – зупинитися, перестати боятися і 
протистояти цій системі».

Депутат зазначив, що режим Януковича продовжує використову-
вати для переслідування своїх політичних опонентів ст. 365 Кримі-
нального кодексу – попри те, що європейська спільнота щоразу наго-
лошує на неприпустимості цього. 

«Стаття щодо перевищення влади або службових повноважень – це 
витвір, який існує лише в Україні. На суді в Римі (у справі щодо Арсена 
Авакова) було сказано, що за цією статтею можна посадити будь-якого 
чиновника Європейського союзу. Бо в цьому і є суть роботи міністра 
чи його заступників – приймати неординарні рішення і брати на себе 
політичну відповідальність», – зазначив Остап Семерак (Остап Семе-
рак: Режим Януковича буде відповідати за переслідування і заляку-
вання // Сайт Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’єднання «Бать-
ківщина» (http://byut.com.ua/news/10585.html). – 2012. – 13.04).

***
Заступник Голови Верховної Ради Микола Томенко запевняє, 

що всі варіанти списку об’єднаної опозиції, які стали з’являтися у 
засобах масової інформації, не мають нічого спільного з реальністю. 
Про це один з лідерів «Батьківщини» заявив журналістам, коменту-
ючи варіанти списків об’єднаної опозиції.

Микола Томенко зауважив, що журналісти та експерти мають 
право на висловлення своєї думки відносно цього питання.

«Ми з повагою ставимося до прогнозів, однак, коли опозиція вийде 
на етап формування такого об’єднаного списку, то головними в цьому 
процесі будуть не рішення керівників партій, а суспільство», – сказав він.

За словами Миколи Томенка, без проведення аналізу суспільної 
думки та спеціального соціологічного дослідження список об’єднаної 
опозиції формуватися не буде.

Він зауважив, що саме підтримка тієї чи іншої кандидатури серед насе-
лення буде головним фактором, а не лише партійна чи фракційна робота.

«Буде проводитися не праймеріз по телебаченню чи роздавання 
непотрібних анкет, а суспільство-праймеріз, коли загальнонаціо-
нальне дослідження визначить щонайменше першу десятку спіль-
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ного опозиційного списку», – наголосив Микола Томенко (Микола 
Томенко: Список об’єднаної опозиції визначатиме суспільство // 
Сайт Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’єднання «Батьків-
щина» (http://byut.com.ua/news/10578.html). – 2012. – 13.04).

***
Фракция НУ–НС выступает против внесения изменений в закон 

о парламентских выборах. Об этом в ходе заседания согласительного 
совета сказал председатель фракции Николай Мартыненко. 

«Фракция НУ–НС выступает категорически против изменения 
избирательного закона. Это шулерство, если мы движемся таким 
путем. Одну норму уже отменили. Вторая не сегодня – завтра будет 
отменена», – сказал г-н Мартыненко.

В свою очередь спикер Верховной Рады Владимир Литвин сказал, 
что ни одного законопроекта об изменениях в избирательном законо-
дательстве сейчас нет. 

Как отметил на брифинге председатель фракции Партия регио-
нов Александр Ефремов, фракция большинства также не собира-
ется инициировать внесение изменений в данный законопроект. 
Так как его одобрила как оппозиция и общественность, так и евро-
пейские эксперты (НУ–НС против изменений в закон о выборах – 
Мартыненко // Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/
news/36061/). – 2012. – 9.04).

***
Решение Конституционного суда Украины, запретившее одновре-

менное баллотирование в парламент по мажоритарному округу и по 
партийному списку, является попыткой власти сорвать формирова-
ние списков Объединенной оппозиции. Об этом журналистам в пар-
ламенте заявил народный депутат (НУ–НС) Арсений Яценюк. 

«Проведение честных выборов срывается Президентом Януко-
вичем... Одна ситуация, когда ты представляешь по округу власть и 
на тебя работает вся административная машина, а другое – когда ты 
представляешь оппозицию и вся административная машина работает 
против тебя. Поэтому в сложных округах мы бы давали возможность 
депутату быть и в списке, и в округе. Они забрали у нас эту возмож-
ность», – подчеркнул г-н Яценюк.

Он напомнил, что за закон о выборах в Верховную Раду про-
голосовали 366 народных депутатов, то есть конституционное 
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большинство. Президент Украины перед подписанием закона должен 
был проверить его на соответствие Конституции и решениям Консти-
туционного Суда. «Янукович как гарант Конституции, это сделал и под-
писал закон. А потом, когда власть поняла, что этот закон обеспечивает 
честные выборы, что они будут не в пользу Партии регионов, а в интере-
сах народа Украины, Президент дал указание КС планомерно отменять 
те статьи закона, которые не устраивают ПР», – уточнил нардеп.

Г-н Яценюк сообщил, что решение КС вынуждает Объединенную 
оппозицию переформатировать списки кандидатов в депутаты. «Мы 
все равно утвердим единый список мажоритарных кандидатов. Мы все 
равно обеспечим голосование на всех округах, обеспечим своих наблю-
дателей и победу оппозиции», – сказал он (Решение КС заставит 
оппозицию переформатировать списки – Яценюк // Независимое 
Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/36200/). – 2012. – 10.04).

***
Підвищення податків, яке влада планує для реалізації соціальних 

ініціатив Януковича, призведе до зростання цін в Україні. На цьому 
наголошує народний депутат від «Нашої України» Віктор Матчук, 
коментуючи намір Мінфіну внести зміни до Податкового кодексу і 
зібрати додатково податків на 7,4 млрд. грн.

«Податки не можна підвищувати без детального економічного 
аналізу, який дав би розуміння, наскільки від цього зростуть ціни. А 
при таких грандіозних поборах вони точно зростуть. Це як ефект зуб-
ної пасти: витиснути її з тюбика можна – а назад уже не повернеш», 
– вважає депутат.

За словами Віктора Матчука, скористатися соціальними обіцян-
ками влади (доступним житлом, поверненням вкладів Ощадбанку) 
зможе дуже вузьке коло людей. Але в результаті виходить так, що 
через підвищення податків і зростання цін розплачуватися за це дове-
деться всім українцям упродовж всього їхнього життя.

«Влада ж не від себе відриває гроші для цих соцініціатив. Через 
підвищення податків і зростання цін скинутися для цього доведеться 
всім. В тому числі і тим, хто отримає «вітіну тисячу» або дешеві 
метри квадратні житла. Ці люди потім ще все життя повертатимуть 
таку передвиборчу подачку від влади», – заявляє депутат.

Віктор Матчук також наголошує, що влада в Україні грубо пору-
шить законодавство, якщо підніме податки ще у цьому році. За зако-
ном, вони можуть вступити в дію не раніше 1 січня 2013 р. 
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«Відповідно до Податкового та Бюджетного кодексів, зміни у 
податкове законодавство можуть бути враховані тільки при форму-
ванні бюджету наступного року. Тому якщо влада спробує підняти 
податки ще цього року і змінити під нові податки цьогорічний бюджет 
– вона тим самим грубо порушить закон», – каже він.

Депутат підкреслює, що це цивілізована норма, коли суб’єктам 
підприємницької діяльності дається час на адаптування до податко-
вих змін: 

«У нормальних країнах податки не підвищуються по суті заднім 
числом. Такі раптові зміни завжди негативно впливають на внутріш-
ній ринок будь-якої держави, і Україна тут винятком не стане», – пере-
конаний він (Матчук: Підвищення податків призведе до інфляції // 
Центральний інформаційний сервер «Наша Україна» (http://www.
razom.org.ua/news/14086/). – 2012. – 10.04).

***
Партия регионов согласилась на включение положений об одно-

временном баллотировании кандидатов в депутаты по инициативе 
своих коллег по большинству из КПУ и Блока Литвина, ведь эти поло-
жения были выгодны для этих политических сил. И после отмены 
Конституционным судом этих положений по инициативе представи-
телей Партии регионов можно ожидать месть коммунистов и «литви-
новцев», и первый звоночек уже прозвучал. Об этом заявил народный 
депутат от НУНС Руслан Князевич.

«Партия регионов пошла на то, чтобы включить эту норму именно 
по настоянию партии коммунистов и фракции Блока Литвина. На тот 
момент между ними была договоренность, что именно включение 
этой нормы является залогом их голосования за данный закон. А как 
только, после того, как он был подписан, понятно было, что теперь на 
электоральном поле ни коммунисты, ни Блок Литвина нежелательные 
конкуренты для Партии регионов. Поэтому быстренько состряпали 
конституционное представление, которое представляли в Конститу-
ционном суде, между прочим, члены временной специальной комис-
сии, которые настаивали на включении этой нормы в закон», – отме-
тил Князевич.

«Как по мне – это решение никоим образом не перечеркнет наши 
оппозиционные планы, но серьезное напряжение внесет, и уже вне-
сло в среду большинства. Сегодня был случай, который почему-то 
прошел мимо внимания всех: не было проголосовано решение о 
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включении в повестку дня законопроекта Кивалова, который хотел 
через Кодекс административного судопроизводства лишить права обжа-
ловать все решения, действия, бездеятельность всех без исключения 
избирательных комиссий. За это не проголосовали Блок Литвина и Ком-
мунистическая партия, только 193 голоса Партии регионов – это первый 
звоночек, я думаю, что нужно ожидать мести с их стороны», – заявил 
Князевич (КПУ и «литвиновцы» отомстят регионалам за решение 
КС? // ГЛАВКОМ (http://glavcom.ua/news/76235.html). – 2012. – 11.04).

***
Государственный бюджет Украины на 2012 год не является 

финансовым документом. Об этом, выступая с парламентской 
трибуны, заявил народный депутат от фракции «Наша Украина – 
Народная Самооборона» Арсений Яценюк.

«Этот бюджет – это не финансовый документ, это предвыборный 
документ Партии регионов», – сказал он.

По словам А. Яценюка, принятие бюджета Украины на текущий 
год, направленный на реализацию социальных инициатив Прези-
дента, – это попытка провластной коалиции удержаться при власти.

«И все эти, так называемые, социальные подачки, направлены 
только на то, чтобы хоть как-то удержать падающий рейтинг как Пре-
зидента, так и правительства и Партии регионов», – подчеркнул нар-
деп (Яценюк: Бюджет – это предвыборный документ Партии 
регионов // ГолосUA (http://www.golosua.com/ru/main/article/poli-
tika/20120412_yatsenyuk-byudjet-eto-predvyibornyiy-dokument-partii-
regionov). – 2012. – 12.04).

***
Идея ввести парламентских полицейских, озвученная главой 

Нацкомиссии по вопросам морали Василием Костицким, в конеч-
ном итоге может привести к тому, что в Верховной Раде необходимые 
власти решения будут обеспечиваться дубинками. Такое высказал 
народный депутат из фракции НУНС Юрий Гримчак.

«Я не знаю, на что именно направлено такое предложение, но 
выглядит это как будто власть хочет вообще создать условия, когда 
в парламенте не прозвучит ни одно альтернативное мнение», – счи-
тает Гримчак.

Народный депутат считает, что власть хочет превратить ВР в орган, 
который будет принимать только необходимые ей решения. «Нужны в 
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парламенте полицейские или приставы? Можно их ввести. Это не вопрос. 
Но, если так идти до конца - можно вообще парламент распустить. Снять 
депутатскую неприкосновенность, ввести приставов и чтобы ни одна 
мысль, которая отличается от властной, не имела права звучать в парла-
менте. И как в свое время сказал спикер парламента соседнего государ-
ства: «Парламент это не место для дискуссий», – считает он.

По мнению Гримчака, начинать надо с того, чтобы каждый пар-
ламентарий голосовал за себя сам. «Это было бы разумно и нрав-
ственно. Зачем вводить приставов, если можно завести в парламент 
«Беркут» и поставить с дубинками. И это обеспечит все необходимые 
власти решения», – акцентировал народный депутат (В оппозиции 
опасаются, что в Раду заведут «Беркут» с дубинками // ГЛАВКОМ 
(http://glavcom.ua/news/76695.html). – 2012. – 16.04).

Регіональні партійні організації 
в політичному процесі

АР Крим

Алексей Боярчук стал председателем Ялтинской городской орга-
низации Партии регионов. 

Как сообщает пресс-служба крымской Партии регионов, решение 
было принято после того, как делегатами конференции был заслушан 
отчет Алексея Боярчука о партийной работе за последние четыре года. 
Делегаты единодушно проголосовали за переизбрание главой Ялтин-
ской городской организации Партии регионов Алексея Боярчука.

Алексей Боярчук отметил, что в партийной организации Ялты 
наблюдается рост членов партии: на данный момент в ней состоит 
6 тысяч 14 человек. Он также напомнил о необходимости тщательнее 
готовиться к выборам в Верховную Раду Украины, так как оппозиция 
не дает возможности расслабиться (Ялтинская организация Партии 
регионов переизбрала лідера // УРА-Информ (http://yalta.ura-inform.
com/2012/04/10/9310). – 2012. – 10.04).

***
Бывший член КПУ, лидер Компартии рабочих и селян, народный 

депутат Леонид Грач заявляет, что разочарованные в Партии регио-
нов крымчане не будут голосовать за коммунистов. 
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«Оппортунистическую «симоненковскую» часть КПУ, которая 
имела в свое время хорошие позиции здесь, крымчане отторгли. Ком-
партия раскололась, понимая, что Симоненко обслуживает интересы 
Януковича, Фирташа и всей компании», – заявил Грач.

По словам бывшего члена КПУ, лагерь коммунистов раскололся 
из-за Симоненко и Партии регионов. «Если ты марксист, то будь марк-
систом, а не обслуживающим персоналом Партии регионов, представ-
ляющей интересы капитала. А Симоненко в этом смысле пошел по 
рукам, как гулящая девка», – считает депутат.

Разочаровавшись в коммунистах, крымские избиратели могут 
провести в парламент неожиданных кандидатов, утверждает 
Грач. «Думаю, будет несколько сюрпризов, когда совершенно пока 
неизвестные люди могут пройти по крымским округам в народные 
депутаты», – считает он (Симоненко пошел по рукам – Грач // ГЛАВ-
КОМ (http://glavcom.ua/news/76427.html). – 2012. – 12.04).

Волинська область

Комп’ютерну техніку до Великодня отримали дітки з групи «Барві-
нок» Волинського центру реабілітації дітей-інвалідів. У гості до дітла-
хів завітали голова Виконкому Волинської обласної організації партії 
«УДАР» Ігор Алексєєв, керівник секретаріату Волинського осередку 
Михайло Бабенчук та голова молодіжного крила обласного осередку 
«УДАРу» Артем Орлов. Це вже не перший подарунок від Волинської 
обласної організації партії «УДАР Віталія Кличка» цьому закладу.

Центр забезпечує соціальну реабілітацію дітей з інвалідністю, що 
передбачає надання ефективної, кваліфікованої, тривалої допомоги 
дітям з обмеженими можливостями. Тут опікуються дітьми від наро-
дження і до моменту, коли їм виповниться 18 років.

Волинські активісти «УДАРу», вручаючи подарунок, висловили спо-
дівання, що нове обладнання додасть дітям стимулу для розвитку та 
допоможе в навчанні. Крім того, завдяки новій техніці педагоги зможуть 
значно покращити рівень навчальних програм, адже досі всю необхідну 
інформацію для занять вихователі розробляли за власний кошт.

Відвідуючи навчальні кімнати, представники Волинського 
«УДАРу» ознайомилися з умовами, у яких перебувають діти, і пере-
свідчилися, що приміщення потребують ремонту. Зі слів вихователів-
реабілітологів, їм також не вистачає технічного забезпечення кімнат 
(спеціальних меблів, візочків, дидактичного матеріалу).
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Керівництво Волинського «УДАРу» пообіцяло дітям та вихова-
телям, що і надалі активно підтримуватиме реабілітаційний центр 
(Волинський центр реабілітації дітей-інвалідів отримав пода-
рунки до Великодня // Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.
org/ua/news/news/volinskiy-tsentr-reabilitatsiyi-ditey-invalidiv-otri-
mav-podarunki-do-velikodnya). – 2012. – 12.04).

Дніпропетровська область

Зміни до Закону України «Про вибори народних депутатів» 
– це не що інше, як політичне шулерство. Про це 11 квітня зая-
вив голова фракції «Фронту Змін» в Дніпропетровській обласній 
раді Гліб Пригунов на засіданні круглого столу щодо рішення 
Конституційного Суду України про заборону подвійного бало-
тування.

За словами Гліба Пригунова, раніше народні депутати від Партії 
регіонів самі наполягали на законодавчій нормі, яка б дозволяла одно-
часне висунення кандидатів у депутати в мажоритарному окрузі та за 
партійним списком, однак влада змінила тактику, відчувши реальну 
силу об’єднаної опозиції.

«Рішення Конституційного Суду показало, що проведення чесних 
виборів зриавється. Чому це відбувається? Тому що Янукович і Партія 
регіонів – політичні банкрути, і це буде доведено на наступних парла-
ментських виборах», – сказав Гліб Пригунов.

Депутат наголосив, що через рішення Конституційного Суду про 
заборону подвійного балотування, опозиційним силам доведеться 
переформатовувати списки кандидатів у депутати на виборах («Зміни 
у виборчому законодавстві є політичним шулерством влади», – Дні-
пропетровський «Фронт Змін» // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія 
Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9745-dnipropetro-
vskij-front-zmin-zmini-u-viborchomu-zakonodavstvi-politichne-shuler-
stvo-vladi.html). – 2012. – 10.04).

Донецька область

Донецкие коммунисты на парламентских выборах привлекут в 
качестве международных наблюдателей российских коммунистов. 
Об этом заявил первый секретарь Донецкого обкома КПУ, народный 
депутат Украины Николай Кравченко.
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«Избирательная кампания будет сложной и для нас крайне важно 
сохранить наши голоса, – отметил он. – Мы уже начали готовить и 
членов комиссий и наблюдателей. Также обратились к российским 
коллегам с просьбой предоставить наблюдателей. Мы имеем хоро-
ший опыт сотрудничества с российскими коммунистами в отноше-
нии организации наблюдательного процесса на выборах».

Тот факт, что партия власти не упустит возможности сфальси-
фицировать результаты выборов, для депутата-коммуниста оста-
ется бесспорным. «Ни одно заверение власти о том, что она не 
будет заниматься фальсификациями, ни одно поручение о проведе-
нии честных выборов нельзя рассматривать как истину», – убежден 
Николай Кравченко.

В свою очередь первый секретарь Ростовского обкома КПРФ, 
депутат Государственной Думы РФ Николай Коломейцев подтвердил 
готовность направить в Донецкую область наблюдателей с россий-
ской стороны.

Ним также было отмечено, что уже ведется работа по формирова-
нию списочного состава международных наблюдателей, которые уже 
имеет опыт работы на российских выборах. Это хорошо обученные 
и подготовленные коммунисты (Донецкие коммунисты на пар-
ламентских выборах привлекут наблюдателей из КПРФ // Ком-
партія України (http://www.kpu.ua/doneckie-kommunisty-na-parla-
mentskix-vyborax-privlekut-nablyudatelej-iz-kprf/). – 2012. – 9.04).

***
В Донецке 7 человек протестовали против сноса трех зданий на 

Андреевском спуске в Киеве.
Акция состоялась 11 апреля у входа в административное здание 

компании «Систем Кэпитал Менеджмент» (СKM) и была организо-
вана «Демократическим альянсом».

По словам участника акции Олексы Золотаренко, они принесли 
на митинг строительный мусор, который символизирует отношение 
к сносу зданий в Киеве. При этом Золотаренко признал, что акция 
малочисленна и не может оказать большого влияния на происходя-
щие процессы. «Акции малочисленные, безусловно, не эффективны, 
но это только начало. Люди не выйдут на 10, 20, 30 акций, а на 50-ю 
подумают и пойдут», – ответил он.

В свою очередь специалист по связям с общественностью ком-
пании SKM Анатолий Евтушенко, который вышел к протестую-
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щим, объяснил, что снесенные здания не представляют историчес-
кой и культурной ценности и давно находились в аварийном состо-
янии. «Наша кампания давно отказалась от строительства на этом 
месте бизнес-центра. Такое решение было принято еще в феврале. 
Наша ошибка, что мы не сообщили об этом ранее. Сейчас рассма-
тривается концепция некоего арт-проекта, которая будет реализо-
вана на этом месте. И уже в мае мы ее представим на обсуждение 
широкой общественности. Могу сказать, что снесенные здания будут 
восстановлены. Такой опыт у нашей компании есть. В Донецке была 
снесена гостиница «Донбасс», а затем восстановлена», – пояснил он.

Тем не менее, такое объяснение не остановило протестующих. 
Они еще несколько минут малочисленной группкой под присмотром 
журналистов и милиционеров, которых вместе взятых было в разы 
больше, чем участников акции, требовали отставки главы киевской 
администрации Александра Попова, увольнения главного архитек-
тора Киева и лишения права компании на дальнейшее строительство 
в историческом месте столицы.

Координатор акции Евгений Семихин признал, что снесенные 
здания исторической и культурной ценности не представляют, но он 
уверен, что новые здания разрушат архитектурный ансамбль части 
города.

Участники акции высыпали строительный мусор у входа в 
админздание, но затем не преминули его убрать (Под офис компа-
нии Ахметова в Донецке насыпали мусор // Донбасс (http://donbass.
ua/news/region/2012/04/11/pod-ofis-kompanii-ahmetova-v-donecke-
nasypali-musor-foto.html). – 2012. – 12.04).

Житомирська область

4 апреля в Житомире во время круглого стола, который состо-
ялся в рамках практического действия общественного движения 
«ЧЕСТНО» – «Фильтруй Раду!», говорили, что существует большая 
вероятность того, что собственник житомирского маслозавода Петр 
Рудь пройдет в Верховную Раду

«Если он сегодня пойдет на выборы и от власти – то он выборы 
в Житомире выиграет, это однозначно. У него негатив маленький, 
узнаваемость огромная, но опять-таки – если он пойдет на выборы 
не от власти, он вообще на выборы не пойдет. Потому что у него 
на кону сегодня стоит его бизнес, его ресурс. Вопрос стоит: или он 
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ресурс сохранит, или он его потеряет. Никаких проблем. Если с влас-
тью – он пойдет и выиграет», - заявил специалист по избирательному 
праву Андрей Лактионов (Эксперт: Петр Рудь может выиграть 
выборы по Житомиру // «Рупор Житомира» (http://ruporzt.com.ua/
politica/38402-ekspert-petr-rud-mozhet-vyigrat-vybory-po-zhitomiru.
html). – 2012. – 9.04).

***
Наталія Королевська, лідер партії «Вперед – Україно», у Жито-

мирі презентувала програму своєї партії, спілкувалася з партійним 
активом та пресою.

На запитання, за якою виборчою системою балотуватиметься 
сама Королевська, лідер «Вперед – Україно» сказала, що йде за пар-
тійними списками. 

Ризик для Королевської як політика взагалі не потрапити до ВР у 
наступному скаликанні її не лякає. Щоправда, вона усвідомлює, що 
може «протеліти». Але каже, що потрібно розбудовувати партію, а не 
пливти у руслі політичної коньюктури. 

Ще були запитання, скільки молодих обличь налічує житомир-
ська обласна організація «Вперед – Україно» і наскільки ці люди 
реально можуть впливати на прийняття рішень?

Королевська каже, що партії лише місяць і вона не встигла прове-
сит моніторинг кількісного і якісного складу її членів. Каже, що молодь 
обов’язкого отримає можливість реалізувати себе. Головне – щоб іні-
ціативи були грамотні (Королевська у Житомирі: Ризикну піти на 
вибори за партійними списками! // Репортер (http://reporter.zt.ua/
news/6663-korolevska-u-zhitomiri-riziknu-piti-na-vibori-za-partiynimi-
spiskami). – 2012. – 12.04).

***
Активісти партії «УДАР Віталія Кличка» під керівництвом 

Голови Житомирського облосередку Рустама Раупова започаткували 
екологічну програму в обласному центрі. В рамках акції волонтери 
висаджуватимуть дерева біля будинків, у яких проживають сім’ї вій-
ськовослужбовців. Гарний сквер з двадцяти дерев та кущів тепер буде 
прикрашати двір біля будинку № 4 по вулиці Жукова.

«Ми впевнені, що своєю ініціативою показали гарний приклад 
для мешканців району. Кожен з нас може зробити свій, навіть невели-
кий внесок у покращення стану рідних дворів та вулиць. А разом ми 
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в змозі зробити наше місто зеленим, чистим та квітучим», – зазначила 
керівник обласного осередку партії «УДАР» Альона Дідківська

Мешканці будинку охоче допомогли представникам «УДАРу» – 
вони не лише брали участь у висадці дерев, але й самостійно при-
бирали прилеглу територію (У Житомирі започаткували програму 
з облаштування міських дворів // Партія «Удар» Віталія Кличка 
(http://klichko.org/ua/news/news/u-zhitomiri-zapochatkuvali-pro-
gramu-z-oblashtuvannya-miskih-dvoriv). – 2012. – 12.04).

***
За ініціативи члена партії «УДАР Віталія Кличка», депутата 

Житомирської міської ради В’ячеслава Глазунова школярі молодших 
та середніх класів гімназії № 3 та ЗОШ № 23 змогли безкоштовно від-
відати Музей Космонавтики у Житомирі.

Діти із захопленням слухали розповідь про життя і діяльність 
свого земляка, засновника практичної космонавтики, талановитого 
вченого, інженера Сергія Павловича Корольова, дізнатись де і як заро-
джувались ракетобудування і космонавтика, як робили свій внесок у 
цю справу науковці України.

«Насамперед, я та мої колеги по партії «УДАР» з радістю підтри-
мали ідею подарувати дітям екскурсію до музею космонавтики. Тут 
вони змогли зрозуміти, на якій землі вони живуть, і наскільки може 
одна людина змінити світ, долаючи труднощі й численні перешкоди. 
Сподіваюся, вона запам’ятають цей важливий урок на все життя», 
– наголосив В’ячеслав Глазунов (Школярі Житомира поринули у 
«космічну казку» // Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.
org/ua/news/news/shkolyari-zhitomira-porinuli-u-kosmichnu-kazku). – 
2012. – 13.04).

Закарпатська область

11 квітня на сесії Хустської міської ради депутати від «Фронту 
Змін» виступили проти розгляду проекту рішення «Про затвер-
дження технічної документації нормативної грошової оцінки земель 
м. Хуст», згідно з яким тарифи за оренду землі у місті збільшено більш 
ніж удвічі.

За словами представників фракції «Фронт Змін» в Хустській місь-
кій раді, вони виступали категорично проти підняття тарифів на 
землю ще під час розгляду проекту рішення у комісіях міськради, 



92

Регіональні партійні організації...

оскільки його прийняття суттєво вплине на бізнес підприємців, що 
орендують землю на території міста. Останній затверджений тариф 
становив 29,13 грн. Згідно з новим рішенням, вартість оренди збіль-
шилася до 66 грн.13 коп.

Рішення було прийнято через підтримку провладних депутатів, 
натомість представники опозиційних партій визначили його як від-
вертий удар по малому бізнесу Хуста.

«Замість обіцяної підтримки підприємців, влада робить нові кроки 
для того, щоб остаточно придушити малий бізнес. Скоро людям про-
сто нічого не залишитися, як припинити діяльність і шукати заробіт-
ків в інших регіонах чи за кордоном», – прокоментували рішення сесії 
в Хустському «Фронті Змін» («Підняття вдвічі тарифів на оренду 
землі – це відвертий наступ на малий бізнес», – Хустський «Фронт 
Змін» // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка (http://frontzmin.
ua/ua/media/region-news/9753-deputati-hustskoyi-miskoyi-radi-ne-
pidtrimali-rishennja-sesiyi-schodo-pidnjattja-tarifi v-na-zemlju.html). – 
2012. – 12.04).

Запорізька область

В конце апреля в Запорожье пройдет съезд политической партии 
«Удар» Виталия Кличко. Для проведения партийного мероприятия 
решается вопрос об аренде одного из самых крупных залов Запоро-
жья – «Козак Палаце». 

В съезде примут участие 600 делегатов – представители всех 
региональных организаций партии. Главный вопрос повестки дня 
партийного форума – участие в предстоящих осенних выборах в Вер-
ховную Раду.

Запорожье как столица украинского казачества выбрано не слу-
чайно – здесь у Виталия Кличко полно симпатиков («УДАР» делает 
разминку перед боем // Хроники и комментарии (http://operkor.
wordpress.com/2012/04/12/удар-делает-разминку-перед-боем-в-за/). 
– 2012. – 12.04).

***
Для запорожских коммунистов важна не сумма собранных 

средств, а привлечение граждан к активному участию в социальной 
программе «Ветеран». Об этом заявил первый секретарь Запорож-
ского обкома КПУ, народный депутат Украины Алексей Бабурин, 
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комментируя первые результаты работы волонтеров в рамках соци-
альной программы «Ветеран», которая проводится по инициативе 
обкома партии.

«Для нас не столь важна сумма, которую вносит человек, а его 
участие в этой социальной акции, уважительное отношение к вете-
ранам и нашей истории», – отметил Алексей Бабурин (Алексей Бабу-
рин: Для нас важна не сумма, а участие каждого человека в соци-
альной программе «Ветеран» // Компартія України (http://www.kpu.
ua/aleksej-baburin-dlya-nas-vazhna-ne-summa-a-uchastie-kazhdogo-
cheloveka-v-socialnoj-programme-veteran/). – 2012. – 12.04).

***
По прогнозам коммунистов, более половины жителей Запорож-

ской области выступит против медицинской реформы. Об этом зая-
вил народный депутат Украины фракции КПУ, первый секретарь 
Запорожской области Алексей Бабурин.

Как известно, в 2012 г. медицинская реформа в Украине перешла в 
фазу конкретных изменений в четырех пилотных регионах – Винниц-
кой, Донецкой и Днепропетровской областях, а также в городе Киеве. 
Идет подготовка к старту реформы и в других регионах.

По словам народного депутата, хоть медреформа еще и не набрала 
оборотов в Запорожской области, но отдельные локальные изменения 
возмутили граждан. «Негативное отношение к медицинской реформе 
в настоящее время только начинает формироваться из-за низкой 
информированности населения. Однако в тех районах, где уже про-
шли закрытия отделений и сокращения медперсонала (это – Васильев-
ский, Бердянский, Токмакский, Черниговский, г. Днепрорудный, пгт. 
Андреевка), население крайне негативно относится к проведенным 
реформам. Ведь теперь, что получить квалифицированную помощь 
врача нужно ехать в областную больницу. Жителям отдаленных райо-
нов (Черниговский, Каменко-Днепровский) придется ехать 200 кило-
метров только в одну сторону», – сказал Алексей Бабурин.

Кстати, запорожцы уже выразили свое отношение к медреформе 
и в довольно негативном свете. Согласно опросу пациентов городских 
медучреждений, более 80 % человек недовольны качеством услуг, 
3 % не смогли ответить на поставленный вопрос и только 17 % рес-
пондентов остались довольны. Кроме того, более 60 % респондентов 
пожаловались на высокие цены; более 32 % недовольны добровольно-
принудительными поборами в лечебных учреждениях; 20 % говорят, 
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что к врачам постоянные очереди и не хватает квалифицированного 
персонала. Более 70 % человек жалуются на износ медоборудования, 
а также на халатность и безразличие врачей.

Первый секретарь Запорожского обкома считает, что исходя из дан-
ного опроса, можно сделать вывод, что как минимум половина населе-
ния региона выступит и против реформы, и против ее организаторов. 
«Власть рубит сук, на котором сидит. И он уже не первый. Такое ощу-
щение, что, взлетев на верхушку дерева, она рубит каждый последую-
щий сук, пока не очутится на земле», – добавил он.

В целом, по словам парламентария, за последние два года коли-
чество участковых больниц в районах Запорожской области умень-
шилось с 24 до 18. «Больницам Запорожской области не хватает 
двух тысяч медиков. При этом сельские районы области нуждаются 
в 630 врачах. Эта же реформа добьет нашу медицину. Власть совер-
шенно не думает о людях и их здоровье, фактически дав зеленый 
свет уничтожению народа. Компартия Украины выступает катего-
рически против таких опасных экспериментов с системой здраво-
охранения и призывает правительство в срочном порядке свернуть 
проведение медицинской реформы», – подытожил народный депу-
тат Украины фракции КПУ (Алексей Бабурин: 50 % запорожцев 
против медицинской реформы и ее инициаторов // Компартія 
України – http://www.kpu.ua – (http://www.kpu.ua/aleksej-baburin-
50-zaporozhcev-protiv-medicinskoj-reformy-i-ee-iniciatorov/). – 
2012. – 16.04).

Івано-Франківська область

Відбулася звітно-виборна конференція Івано-Франківської міської 
організації Всеукраїнського об’єднання «Свобода». 

Учасники конференції заслухали звіт голови Івано-Франківської 
міської організації ВО «Свобода», голови фракції ВО «Свобода» в 
міській раді Романа Онуфріїва.

Він розповів про діяльність міської організації, відзначивши, що 
вона насамперед спрямована на захист та пропагування націоналіс-
тичних цінностей, а також на господарські питання міста, оскільки 
«Свобода» чисельно представлена в міській раді.

Зважаючи на позитивний результат роботи міського осередку, 
голова обласної організації ВО «Свобода», голова обласної ради Олек-
сандр Сич запропонував присутнім затвердити теперішнього голову 
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Романа Онуфріїва на посаду очільника міської «Свободи». Пропозиція 
була підтримана одностайно.

Окрім того, було обрано членів міського партійного Комітету, 
до складу якого ввійшли: Руслан Марцінків – голова секретаріату; 
Михайло Сеньків – заступник голови міського осередку з питань 
ідеології; Роман Харук – заступник голови міської партійної органі-
зації; Петро Гавриш – заступник голови міського осередку з питань 
економіки; Оксана Савчук – відповідальна за роботу з партійним 
активом.

Було обрано і склад контрольно-ревізійної комісії (Івано-
Франківська міська «Свобода» переобрала Онуфріїва // Агенція 
новин Фirtka.if.ua (http://www.fi rtka.if.ua/?action=show&id=19395). – 
2012. – 10.04).

***
Відтепер мешканці районного центру Надвірна на Прикарпатті 

зможуть звертатися за допомогою, порадою чи фаховою підтрим-
кою до працівників громадської приймальні, а також депутатів 
районної ради, які будуть там систематично проводити прийоми 
громадян.

Відвідавши громадську приймальню, голова обласного осередку 
партії «УДАР» Роман Чернега подякував активістам та голові Надвір-
нянської районної організації партії Миколі Чикачову за проведену 
роботу та побажав натхнення і наполегливості у вирішенні проблем 
громадян, які будуть звертатися за допомогою.

Громадська приймальня партії «УДАР Віталія Кличка» працює у 
центрі Надвірної, за адресою – вул. Чорновола, 8 (3-й поверх) примі-
щення «Старого побуту» (На Івано-Франківщині відкрито ще одну 
громадську приймальню «УДАРу» // Партія «Удар» Віталія Кличка 
(http://klichko.org/ua/news/news/na-ivano-frankivshchini-vidkrito-
shche-odnu-gromadsku-priymalnyu-udaru). – 2012. – 13.04).

Київ

Председатель партии «УДАР» Виталий Кличко заявил, что если 
другие оппозиционные силы, кроме его партии, выставят своих кан-
дидатов на выборах мэра Киева, то они будут работать на власть. 
Такое мнение он высказал, комментируя возможность выдвижения на 
эту должность кандидатуры Александры Кужель.
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«Оппозиция, которая себя позиционирует как оппозиция, если она 
будет выдвигать других кандидатов, это означает, что эти кандидаты 
работают как технические кандидаты на власть», – сказал он.

Кличко призвал учесть ошибки оппозиции в Обухове под Киевом 
и на внеочередных выборах киевского городского головы.

«Личные амбиции людей – это национальная угроза, потому что 
этого у политиков не должно быть. Должны все политические силы 
отдать свои голоса, чтобы победить, самому рейтинговому кандидату 
в любом регионе. Если мы говорим о Киеве, если есть рейтинговый 
кандидат, остальные должны отдать голоса, чтобы он победил», – уве-
рен Кличко (Кличко считает себя единственным оппозиционером 
на выборах мэра столицы // Павлоград – Новости (http://pavlonews.
info/news/categ_21/vybornye-strasti/119636.html). – 2012. – 10.04).

***
Депутат Верховной рады (фракция Блока «Наша Украина–Народ-

ная Самооборона»), лидер партии «Гражданская позиция» Анатолий 
Гриценко выступает за отставку председателя Киевской городской 
государственной администрации Александра Попова в связи со сно-
сом зданий на Андреевском спуске. 

«Попова в мэры? В отставку Попова, а не в мэры!», – написал он. 
Гриценко также отметил, что Попов нарушил обещания, данные киев-
лянам. «Попов же публично пообещал столичной общине, что он как 
председатель Киевской госадминистрации никогда не допустит унич-
тожение зданий на Андреевском спуске, и что? Циничный обман 
киевлян!» – подчеркнул Гриценко.

По его мнению, Попов допустил снос зданий на Андреевском 
спуске для строительства там офисных центров («Нунсовец» тре-
бует отставки Попова из-за сноса зданий на Андреевском // 
Программа «ПОДРОБНОСТИ» (Интер) (http://podrobnosti.ua/
power/2012/04/11/831031.html). – 2012. – 11.04).

***
Председатель Киевской городской государственной администра-

ции Александр Попов готов к возможному проведению выборов мэра 
Киева в июле.

«Так говорят (что выборы пройдут в июле), но нужно дождаться 
какого-то правового решения. Я к выборам готов. Я готов с того 
момента, когда пришел работать (в горадминистрацию), потому что 
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во время работы я не совершал никаких действий, которые шли бы 
вразрез с интересами города. Наоборот, я готов: когда будут, тогда 
будут», – сказал он.

Попов подчеркнул, что как руководство горадминистрации, так и 
мэр города должны отражать интересы не только всех политических 
сил, но в первую очередь киевлян.

При этом председатель Киевгорадминистрации затруднился отве-
тить на вопрос о том, готов ли он возглавить список Партии регионов 
на выборах Киевского городского совета (Попов заверил, что давно 
готов к выборам // Сегодня (http://www.segodnya.ua/news/14360403.
html). – 2012. – 11.04).

***
«Київ сьогодні – територія війни. Знахабнілі донецькі олігархи та 

їхня брехлива маріонетка Попов зважились на страшний злочин – зни-
щення символу Києва – Андріївського узвозу». Про це заявив голова 
Київської міської організації Всеукраїнського об’єднання «Свобода» 
Андрій Іллєнко, коментуючи інформацію про знищення будинків-
історичних пам’яток на Андріївському узвозі.

Також лідер Київської «Свободи» зазначив: «Сьогодні всю сто-
лицю перетворено на суцільну «зону бойових дій», де олігархи та 
влада нищать історичне обличчя міста, його життєвий простір, зелені 
зони. Але брутальна атака на Андріївський узвіз – це вже переходить 
усі мислимі межі.

Терпіння киян скінчилося. Тепер акції прямої дії – це головний 
та єдиний дієвий інструмент у боротьбі з цією ордою. Націоналісти, 
як і раніше, будуть на передовій боротьби за життєвий простір киян. 
А «господарник» Попов, який мав нахабство піаритись і вистав-
ляти себе «захисником Києва», нехай щоночі прокидається в холод-
ному поту від страху перед невідворотністю покарання за свої зло-
чини проти Києва та киян. Якщо після цього варварства, яке допус-
тив Попов, він наважиться балотуватися на посаду міського голови 
столиці – кияни повинні влаштувати цьому горе-гауляйтеру суцільну 
обструкцію. Жодного голосу за ставленика антиукраїнського режиму 
та руйнівника Києва Попова! Звільнимо Київ від окупації! Раз і наза-
вжди!» (Андрій Іллєнко: «Столицю перетворено на суцільну «зону 
бойових дій», де олігархи та влада нищать історичне обличчя 
міста» // Сайт ВО «СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/
novyny/029234/). – 2012. – 11.04).
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***
Біличанському лісу буде надано природоохоронний статус. Про 

це повідомив голова тимчасової контрольної комісії Київської місь-
кої ради щодо вивчення ситуації навколо розширення меж селища 
Коцюбинське за рахунок земель лісового фонду м. Києва, що облі-
ковуються за КП «Святошинське лісопаркове господарство», голова 
постійної комісії Київради з питань екологічної політики Денис Мос-
каль, інформує прес-служба фракції «Республіка Київ».

За словами Д. Москаля, відповідне рішення прийнято під час засі-
дання тимчасової контрольної комісії.

«Безумовно, природоохоронний статус Біличанського лісу буде 
підвищено. Такий крок дозволить захистити від вирубок і зберегти для 
майбутніх поколінь цей унікальний природний комплекс, який є не 
лише рекреаційним об'єктом, а ще й виконує важливу буферну функ-
цію з мінімізації впливу важких металів і сполук на столицю. Адже 
на об'єктах природно-заповідного фонду встановлюється заповідний 
режим і діють спеціальні вимоги до охорони території», – наголосив 
Д. Москаль. Він також зауважив, що наразі комісія розглядає, який при-
родоохоронний статус варто надати Біличанському лісу – регіональ-
ного ландшафтного парку чи національного природного парку.

«Наприклад, діяльність національного природного парку фінан-
сується із державного бюджету, регіонального ландшафтного парку 
– із бюджету Києва. Зараз комісія визначає, що буде краще для збе-
реження Біличанського лісу. Але у будь-якому випадку цей ліс отри-
має природоохоронний статус», – підкреслив Д. Москаль (Д. Мос-
каль: Біличанський ліс отримає природоохоронний статус // 
Официальный сайт Партии Зеленых Украины (http://www.green-
party.ua/news/news_26566.html). – 2012. – 12.04).

***
Депутаты Киевского городского совета Лев Парцхаладзе и Андрей 

Миргородский (фракция «Сильная Украина») намерены создать 
новую депутатскую группу

Об этом сообщил Парцхаладзе. Он отметил, что он и Мирго-
родский, представляющие «Сильную Украину» в Киевсовете, не 
намерены входить в Партию регионов и сейчас рассматривают созда-
ние другой депутатской группы.

«У нас таких планов пока нет (по вхождению в ПР). У нас другое 
видение есть. Мы ведем переговоры и планируем, возможно, создать 



99

Регіональні партійні організації...

другую группу депутатскую. Не «Сильная Украина», а что-то другое 
будет. Просто когда мы приходили в «Сильную Украину», там были 
одни цели и задачи, сейчас мы хотим больше сконцентрироваться как 
депутаты Киевсовета на другом участке и, возможно, брать какую-то 
ответственность за конкретную территорию в Киеве. Я думаю, что 
целесообразно немного иначе выстроить работу и защищать интересы 
конкретных людей», – рассказал Парцхаладзе.

Он добавил, что в данный момент он и Миргородский ведут 
переговоры с депутатами горсовета о создании новой депутатской 
группы.

Парцхаладзе пояснил, что согласно регламенту депутатская 
группа может состоять не менее чем из 5 человек. Также депутаты 
сейчас рассматривают варианты формата работы новой группы 
(От Тигипко уходят депутаты // ГЛАВКОМ (http://glavcom.ua/
news/76434.html). – 2012. – 12.04).

Київська область

На Київщині завершився перший етап благодійної акції «Допо-
можіть малозабезпеченим дітям!», яка проходить під патронатом 
Білоцерківської міської організації політичної партії «УДАР Віталія 
Кличка». Більше місяця активісти «УДАРу» на добровільних засадах 
збирали серед мешканців Білої Церкви одяг, взуття, м’які іграшки та 
інші побутові речі, аби напередодні Великодня передати їх малозабез-
печеним родинам.

За словами представників партії «УДАР», вже перший збір речей 
показав, що люди позитивно ставляться до ідеї допомогти тим роди-
нам, які цього справді потребують, і не шкодували віддавати їм свої 
речі. В результаті проведеної благодійної акції 16 малозабезпечених 
сімей отримали довгоочікувану та необхідну допомогу.

Присутня на офіційному заході голова виконавчого комітету Київ-
ської обласної організації партії «УДАР», депутат Київської обласної 
ради Мирослава Смірнова наголосила на великому соціальному зна-
ченні таких ініціатив. «Протягом місяця ми мали можливість переко-
натися у тому, що ті речі, які для більшості людей вже є непотрібними 
у гардеробі, малозабезпечені родини сприймають як безцінний пода-
рунок. Було надзвичайно приємно бачити щиру посмішку на облич-
чях дітей і вдячність їхніх батьків. Це найкраща винагорода за наші 
старання», – зауважила вона.
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Як повідомив голова Білоцерківської міської організації пар-
тії «УДАР» Ярослав Яременко, протягом року білоцерківці й надалі 
матимуть змогу віддавати свої речі малозабезпеченим родинам. 
«Досить болісно сприймається той факт, що велика кількість людей 
не має змоги купувати нові речі. Багатьом грошей вистачає лише на 
першонеобхідні потреби. Тому ми розуміємо, що дана соціальна іні-
ціатива потребує безперервного продовження. Успішний старт взято, 
тепер сподіваємося, що акція набиратиме все більших масштабів», 
– зазначив представник «УДАРу» (У Білій Церкві партія «УДАР» 
провела акцію «Допоможіть малозабезпеченим дітям!» // Пар-
тія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/u-biliy-
tserkvi-partiya-udar-provela-aktsiyu-dopomozhit-malozabezpechenim-
dityam). – 2012. – 11.04).

***
У місті Ірпінь Київської області відбулося пікетування 28-ї сесії 

міської ради, під час якого люди вимагали відставки чинного мера 
міста Володимира Скаржинського. Єдиною політичною силою, чиї 
представники прийшли підтримати громадськість, була партія «УДАР 
Віталія Кличка».

Обурені люди вимагали від місцевої влади відмінити незаконні 
рішення щодо роздачі землі та незаконного будівництва, припинити 
вирубку лісопаркових зон. Також до акції протесту долучилися влас-
ники гаражних кооперативів, в яких влада забирає власність, жителі 
мікрорайону, де заплановано будівництво заводу по переробці мас-
тил, представники громадських організацій міста.

Учасники акції тримали в руках плакати «Мера у відставку», 
«Припиніть рубати ліс», «Ганьба». Окрім цього, під час імпровізова-
ного мітингу було зруйновано символічну «стіну корупції», яка розді-
ляє владу і мешканців Ірпеня, а також спалено опудало мера. Невдала 
спроба міського голови Володимира Скаржинського втихомирити 
людей закінчилася для нього втечею під вигуки «Ганьба!» і «Банду 
геть!».

За словами представників «УДАРу», одразу після мітингу мала 
відбутися сесія Ірпінської міської ради, на якій згідно порядку ден-
ного депутати повинні були розглянути протести прокурора щодо 
незаконної роздачі лісопаркових зон. Однак, депутати з провладної 
більшості вирішили проігнорувати засідання міськради і через від-
сутність кворуму воно не відбулося.



101

Регіональні партійні організації...

«Безчинства і тотальне беззаконня, які влаштували в Ірпені мер і 
його команда, остаточно обурило людей. У місті масово розпродаються 
земельні ділянки, вирубуються лісопаркові зони, нищаться міські 
парки і сквери. Протести місцевих мешканців з вимогою відставки 
мера стали регулярними, люди ходять під стіни міськради як до себе 
на роботу. Переконаний, що після такої ганьби і повної втрати довіри з 
боку місцевої громади Володимир Скаржинський зобов’язаний добро-
вільно подати у відставку», – зазначив депутат Ірпінської міської ради 
від партії «УДАР» Ярослав Місяць (В Ірпені «УДАР» разом з громад-
ськістю вимагав відставки міського голови // Партія «Удар» Віта-
лія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/v-irpeni-udar-razom-z-
gromadskistyu-vimagav-vidstavki-miskogo-golovi). – 2012. – 12.04).

Кіровоградська область

9 квітня 2012 р. кіровоградські активісти Всеукраїнського 
об’єднання «Свобода» разом із небайдужими кіровоградцями зірвали 
презентацію книжки затятого українофоба і кремлівського пропаган-
диста Владіміра Корнілова «Донецько-Криворізька республіка: роз-
стріляна мрія». Організована місцевою владою презентація мала від-
бутися у приміщенні обласної бібліотеки ім. Чижевського.

Опус, який збирався презентувати Корнілов, відверто пропагує 
сепаратизм та розпалює міжнаціональну ворожнечу, за що україн-
ське законодавство передбачає кримінальну відповідальність. Також 
книжка перекручує історичні факти та паплюжить пам’ять про бор-
ців за незалежність України. Свободівці вирішили не допустити пору-
шення закону і не дозволили кремлівському агенту провадити антиу-
країнську пропаганду в Кіровограді.

Захід виявився наскільки маргінальним і нецікавим, що свободів-
ців та журналістів зібралося більше, ніж охочих послухати маячню 
Корнілова. Зайшовши до зали, де мала відбутись презентація, націо-
налісти почали скандувати гасла: «Геть московських окупантів, геть 
московських холуїв!», «Геть фашистів, геть сепаратистів!», «Україна – 
єдина!», «Кіровоград – українське місто!».

Через скандування патріотів Корнілов не зміг презентувати свою 
брехливу українофобську книжку; навіть потужні колонки не допомо-
гли – його голосу не було чутно. А коли кремлівський агент запропо-
нував присутнім підійти й поставити питання, не знайшлося жодного 
охочого дискутувати з українофобом.
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З приводу проведеної акції голова Кіровоградського обласного 
виборчого штабу ВО «Свобода» Руслан Андрійко зауважив: «Кіро-
воградщина завжди славилася своєю гостинністю, але коли до нас 
приїздять особи, які відверто пропагують сепаратизм, міжнаціо-
нальну ворожнечу, заперечують існування держави Україна, запе-
речують існування української мови – таких суб’єктів ми будемо 
приймати вороже. Сьогодні ми довели, що Кіровоградщина – це 
козацький, повстанський та патріотичний край. Антиукраїнську 
презентацію було зірвано, і це буде знак усім іншим українофо-
бам, які захочуть завітати до Кіровограда. Кожен із них отримає 
гідну відсіч».

Після акції співробітниця бібліотеки подякувала голові облас-
ної організації ВО «Свобода» Олександрові Ромащенку і кіровоград-
ським патріотам за гідну протидію кремлівським агітаторам (У Кіро-
вограді свободівці зірвали презентацію українофобського опусу Кор-
нілова // Сайт ВО «СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/
novyny/029196/). – 2012. – 9.04).

Луганська область

Вернуть ООО «Лугансквода» в коммунальную собственность 
потребовали коммунисты в Алчевске (Луганская область) на митинге 
против повышения тарифов. Об этом сообщила первый секретарь 
Алчевского городского комитета Компартии Украины Ольга Лещенко.

По ее словам, изначально концессионер брал обязательство в тече-
ние 5 лет выполнить программу развития компании «Лугансквода». 
Срок истекает в октябре 2012 г., а инвестиционная программа не реа-
лизована даже на треть.

«За это время на предприятии сменилось три руководителя, но 
ситуация не улучшилась, напротив, ухудшается с каждым днем. В 
некоторые районы Алчевска воду продолжают поставлять по гра-
фику. Ее качество соответствует лишь норме вода техническая, хотя 
деньги платим, как за питьевую», – поделилась коммунист.

Поддержать алчевских жителей на митинге приехали коммунисты 
из Брянки и Перевальского района. Они уверяют: чем дальше от реги-
онального центра населенный пункт, тем хуже ситуация с водоснаб-
жением. (Алчевские коммунисты потребовали вернуть «Луган-
скводу» народу // Компартія України (http://www.kpu.ua/alchevskie-
kommunisty-potrebovali-vernut-luganskvodu-narodu/). – 2012. – 9.04).
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***
Ни одна луганская политическая сила не согласились с предло-

жением коммунистов разработать систему проведения субботников в 
областном центре. 

Об этом сообщил 1-й секретарь Луганского городского комитета 
Коммунистической партии Украины Максим Чаленко.

По его словам, городское совещание политических партий и 
общественных организаций по обсуждению вопросов благоустрой-
ства и уборки мусора в Луганске состоялось 11 апреля 2012 г.

«Кроме коммунистов на совещание не явилась ни одна политсила, 
хотя в известность поставили каждую. Все прекрасно понимали, что 
речь пойдет о конкретных делах – о тяжелом физическом труде. А 
работать, выходит, никто не хочет», – прокомментировал коммунист.

Максим Чаленко также отметил, что данное совещание оказалось 
самым непопулярным среди политиков города.

«Я уверен, что если бы сегодня рассматривали необходимость 
второго государственного языка или давали оценку деятельности 
НАТО, то желающих выступить было бы много. В этих ситуациях 
ничего делать не нужно, главное поговорить – показать собствен-
ную важность окружающим. Когда же дело доходит до реальных дел, 
никого не найдешь», – сказал Чаленко.

Он добавил, что коммунисты организовали субботники в 
Луганске, а также во всех городах и районах области (Коммунис-
тов никто не поддержал в тяжелом физическом труде // Наша 
газета (http://nashagazeta.com.ua/4744-kommunistov-nikto-ne-
podderzhal-v-tyazhelom-fizicheskom-trude-luganskcommentsua.
html). – 2012. – 11.04).

***
Зимогорьевские «регионалы» (Славяносербский район Луганской 

области) в 2 раза повысили тариф на коммунальные услуги. Об этом 
сообщил 1-й секретарь Славяносербского райкома Коммунистичес-
кой партии Украины Владимир Быков.  

По его словам, такое решение приняли большинством депутаты 
от Партии регионов во время сессии районного совета.

«Власть приняла проект для того, чтобы сначала обсудить с 
общественностью города тарифы и через месяц их утвердить. Но 
он так и не был опубликован и скрывался от народа», – утверждает 
Владимир Быков.
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Коммунисты озвучили намерение власти населению города. 
Местные жители вышли на акцию протеста к зданию горсовета. В 
митинге против повышения тарифов на услуги ЖКХ приняло участие 
около 100 человек. Люди требовали провести открытую дискуссию с 
руководством райгосадминистрации.

«Зрительный зал был полон. В нем собралось около 700 человек. 
Главе райгосадминистрации и голове горсовета пришлось тяжело. 
Жители не соглашались с аргументами власти о необходимости 
повышения тарифов. Было принято решение: власть должна провести 
встречи с инициативными группами от каждого дома в отдельности, 
согласовать тариф и только потом выносить на утверждение сессии 
горсовета», – рассказал коммунист.

Кроме того, жители поселка Славяносербск пикетировали поссо-
вет и приняли резолюцию, в которой заявили власти, что не намерены 
платить за не предоставленные услуги (В Славяносербске жители 
отказались платить за коммунальные услуги // City News (http://
www.citynews.net.ua/news/18739-v-slavyanoserbske-zhiteli-otkazalis-
platit-za-kommunalnye-uslugi.html). – 2012. – 12.04).

Львівська область

Голова фракції Народного Руху України у Львівській обласній 
раді Андрій Корнат внесе в порядок денний наступної сесії питання 
щодо безвідповідальної діяльності керівництва шахти «Надія»в місті 
Соснівка.

Громада Соснівки занепокоєна позицією керівництва шахти, 
яка є в оренді у депутата обласної ради Миколи Криштопи. Адже, 
незважаючи на всі звернення місцевих мешканців та рішення 
Соснівської міської ради, шахта продовжує тероризувати громаду 
вирубкою вугільних пластів під територією міста. Вже сьогодні 
приватний сектор міської забудови потерпає від наслідків вироб-
ничої діяльності.

Саме тому Андрій Корнат ініціюватиме розгляд цього питання 
на сесії обласної ради, зокрема вимагатиме пояснень керівника шахти 
щодо можливих шляхів вирішення проблеми (Громада Соснівки зане-
покоєна видобутком вугілля під територією міста // Oфіційний 
сайт Народного Руху України (http://www.nru.org.ua/news/single/
article/gromada-sosnivki-zanepokojena-vidobutkom-vugillja-pid-t.
html). – 2012. – 9.04).
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***
Фракція Всеукраїнського об’єднання «Свобода» у Львівській 

обласній раді наполягає на негайному укладенні договорів між селя-
нами і заготівельниками з обов’язковим пунктом про мінімальну ціну, 
а також вимагає жорсткого контролю за закупівельними цінами на 
молоко з боку виконавчої влади та Антимонопольного комітету. Про 
це заявив 10 квітня 2012 р. на сесії Львівської обласної ради депутат 
від ВО «Свобода» Степан Ханас.

«За повної бездіяльності влади закупівельники на власний розсуд 
встановлюють занадто низькі ціни на молоко, – йдеться в заяві. – Вони 
повністю ігнорують інтереси селян. Щомісяця ціна для селян знижу-
ється, тоді як у магазинах молоко вже коштує 7–8 грн. за літр».

Влада бездіяльна, вона не захищає селян, не впливає на ситуацію, 
чим фактично стала на бік заготівельників.

«У такій ситуації необхідне втручання обласної ради як представ-
ницького органу. Ми повинні змусити заготівельників встановити 
належні ринкові ціни на молоко.

Наполягаємо на негайному укладенні договорів між селянами і 
заготівельниками з обов’язковим пунктом про мінімальну ціну. Вима-
гаємо жорсткого контролю за закупівельними цінами на молоко з 
боку виконавчої влади та Антимонопольного комітету.

Ми наголошуємо про необхідності запровадження відкритих аук-
ціонів із закупівлі молока у населення. Саме таким чином можна уник-
нути остаточного зубожіння селян та занепаду молочного скотарства 
не тільки в області, але й по всій Україні», – зазначив депутат (Сво-
бодівці у Львівській обласній раді вимагають жорсткого контролю 
за закупівельними цінами на молоко // Сайт ВО «СВОБОДА» (http://
www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/029201/). – 2012. – 10.04).

***
У Львові учасники акції «У Чистий четвер – без брудного режиму» 

нагадали Януковичу, що репресії не врятували ще жоден режим
Учасники акції протесту «У Чистий четвер – без брудного 

режиму» оприлюднили звернення до Президента Віктора Януковича, 
в якому наголосили, що репресії і терор не врятували жоден авто-
ритарний режим, не допоможуть вони і кримінально-олігархічному 
режимові в Україні.

Звернення від КОДу Львівщини зачитала голова Львівської облас-
ної організації Всеукраїнського об’єднання «Свобода» Ірина Сех .
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У документі, зокрема, йдеться: «На Львівщині тривають політичні 
репресії проти опозиційних сил. Особливої брутальності вони набули 
після того, як Львівська обласна рада висловила недовіру голові ОДА 
М. Костюку.

Крім систематичних поліцейських провокацій, організованих 
кампаній шельмування у ЗМІ, регулярних спроб розколоти єдність 
опозиційних сил, здійснюються системні репресії проти підприємців, 
які підтримують опозиційні сили.

Масовим явищем стало прослуховування телефонів, стеження за 
помешканнями, незаконне зовнішнє спостереження, цілеспрямова-
ний пошук компромату проти діячів опозиції. Безперервні незаконні 
перевірки податкової, пожежників, санепідемстанції, СБУ, прокура-
тури охопили не лише підприємства, комерційні структури, фонди, 
але й громадські організації, якщо вони хоч якось причетні до опо-
зиції. Всі ці заходи є складовими здійснюваної владою операції 
«Супутник». Про розмах цієї операції свідчать цифри – її жертвою 
стали понад 400 підприємств і понад 600 підприємців. Особливо 
ницим аспектом операції «Супутник» є провокації проти родин опо-
зиційних політиків та бізнесменів, а також незаконні проникнення 
до помешкань.

Хочемо вас запевнити, що закручування гайок, репресії і терор 
не врятували жоден авторитарний режим, не допоможуть вони і 
кримінально-олігархічному режиму в Україні. Минулого року на пла-
неті відчутно поменшало авторитарних режимів. Ми впевнені, що 
цього року їх стане ще менше».

Учасники акції тримали прапори та плакати з гаслами «Ні – репре-
сіям!», «Гроші на «соціальні ініціативи» є, а де гроші чорнобильцям, 
афганцям та багатодітним матерям?», «Президенте, ваш голова Львів-
ської ОДА – нелегітимний!», «Хто замовник репресій проти 600 під-
приємців та 400 підприємств?», «Ні – каральній операції «Супутник»! 
«Ні – переслідуванню опозиціонерів!», «Геть руки від опозиційних 
депутатів та підприємців!». Деякі учасники одягли маски на обличчя 
в знак того, що пікет мовчазний.

Ірина Сех зачитала звернення КОДу Львівщини до інтелігенції, 
яким закликала не брати участі в «добровільно-примусовій» зустрічі 
з Президентом.

Далі учасники акції вирішили провести пікетування Палацу 
Потоцьких, де, за попередньою інформацією, планується зустріч Пре-
зидента з інтелігенцією Львівщини. Однак на вулиці Коперника їх 
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зупинили правоохоронці (Акція «У Чистий четвер – без брудного 
режиму» // Сайт ВО «СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyal-
nist/novyny/029262/). – 2012. – 12.04).

***
Близько чотирьохсот львів’ян зібралися сьогодні на вулиці Любін-

ській у Львові поблизу Міжнародного аеропорту «Львів», аби при-
вітати Президента України Віктора Януковича та президента УЄФА 
Мішеля Платіні з відкриттям нового терміналу львівського аеропорту. 

Зокрема, привітати високоповажних гостей, завдяки яким Львів 
отримав нові «небесні ворота», зібралися члени та симпатики Львів-
ської обласної та Львівської міської організації Партії регіонів, а також 
активісти Львівської обласної організації ВМГО «Молоді регіони». У 
руках вони тримали українські прапори, символіку Партії регіонів та 
«Молодих регіонів», а також транспоранти із написами «Львівщина 
вітає Президента!» та «Молоді регіони вітають Президента».

За словами голови Львівської обласної організації Партії регі-
онів Петра Писарчука, саме Президентові України Віктору Яну-
ковичу Львівщина завдячує відкриттям нових інфраструктурних 
об’єктів європейського рівня. Адже, за роки правління попереднього 
Президента та Прем’єр-міністра, у розбудову об’єктів до Євро-2012 
у Львові було вкладено лише близько 10 % необхідних коштів. Від-
так новій владі довелося надолужувати недоробки попередньої, 
аби Україна не втратила почесне право приймати матчі Чемпіонату 
Європи з футболу 2012 р.

«Якщо говорити про Україну, то вперше за роки незалежності дер-
жава збудувала чотири аеропорти європейського рівня. Якщо подиви-
тися на новий аеропорт, то нам вже не треба йти до Європи, бо тепер 
Європа буде йти до нас через ці повітряні ворота. Україні висловили 
велику довіру – приймати Євро-2012, і Україна, попри кризу, таки 
оправдала цю довіру і належно підготувалася до чемпіонату», – пере-
конаний Петро Писарчук.

Водночас, активісти «Молодих регіонів» наголошують, що від-
криття нового терміналу львівського аеропорту значно покращить 
його роботу і дозволить Львову приймати більше гостей з-за кордону.

«Новий термінал львівського аеропорту збудовано за дійсно євро-
пейськими стандартами. Старий термінал аеропорту «Львів» відляку-
вав від Львова багатьох туристів через свою непристосованість. Тепер 
ситуація кардинально зміниться, адже коли іноземці прилітатимуть 
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до Львова, то перше їхнє враження про наше місто буде позитив-
ним. Для молодих людей відкриття нового терміналу означає, що 
тепер у них буде більше можливостей вилетіти зі Львова в обрану 
країну, адже суттєво розшириться географія польотів. Водночас 
львів’яни зможуть запрошувати гостей та бізнес-партнерів з-за кор-
дону і таким чином більше популяризувати Львів», – наголошує 
голова ЛОО ВМГО «Молоді регіони» Богдан Хруставчук (Близько 
400 львів’ян зібралися на вул. Любінській у Львові, аби приві-
тати Віктора Януковича // Гал-инфо (http://www.galinfo.com.ua/
news/108232.html). – 2012. – 12.04).

Миколаївська область

Николаевские «фронтовики» уверяют, что ради объединения они 
готовы временно приостановить членство в партии. Об этом сооб-
щил 9 апреля глава областной партийной организации «Фронту Змін» 
Вадим Мериков.

По его словам, если необходимо будет сложить билеты членов 
партии, то они это сделают. Однако при этом, главный «фронтовик» 
области подчеркнул, что на такой шаг они пойдут только на период 
избирательной компании, восстановившись после нее.

«Я уверен, что мы как сотрудничали в рамках КСД (Комитет 
сопротивления диктатуре. – НикВести), так и будем продолжать 
сотрудничать. И в этом проблемы я не вижу. Даже в техническом 
плане. Если будет необходимость сложить членские билеты и полно-
мочия членов партии «Фронта Змін», то мы это сделаем. Но на период 
избирательного процесса. Мы временно приостановим членство в 
партии, для того, чтобы выполнить, естественно, все законодательные 
нормы, – говорит Вадим Мериков.

Он отметил также, что речь о том, чтобы кто-либо выходил из 
партии «Фронт Змін» не идет вовсе. Речь идет только о временном 
выходе.

«Наш исполнительный комитет партии четко изучит закон можно 
ли приостанавливать (членство в партии. – НикВести), либо необхо-
димо сложить полномочия и потом заново вступить. Это будет даже 
четко прописанная исполкомом норма, которой мы будем руковод-
ствоваться. На сегодняшний день две недели даны исполкому пар-
тии для того, чтобы отработать все технические вопросы, связанные с 
объединением», – отметил главный «фронтовик» области.
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По его словам, главная задача для «Фронта Змін» – получить 
226 депутатских мандатов в будущем Парламенте Украины, которые 
бы входили в КСД и представляли оппозиционные силы.

«У нас нет политических амбиций. Мы готовы к объединению 
со всеми оппозиционными силами, которые готовы работать для 
Украины на выборах для того, чтобы получить в Раде оппозицион-
ное большинство», – резюмировал Вадим Мериков (Николаевские 
«фронтовики» уверяют, что ради объединения они готовы вре-
менно приостановить членство в партии // «Николаевские Вести» 
(http://nikvesti.com/news/politics/29840). – 2012. – 9.04).

***
Член Николаевского областного бюро партии «Батьківщина», 

председатель Доманевской районной партийной организации Васи-
лий Иванченко вышел из партии. 

Об этом говорится в его официальном заявлении. Как отмечается 
в документе, к такому решению привели действия руководства поли-
тической силы, начиная с момента ареста Юлии Тимошенко и до дня 
проведения первого этапа ХІ съезда «Батьківщини».

«Я не хочу, чтобы при моем участии проходил процесс развала 
БЮТ, включение в кандидаты на выборах в Верховную Раду от «Бать-
ківщини» тех людей, которые преследовали Юлию Тимошенко во вре-
мена Кучмы. Учитывая все эти события, я принял решение о выходе 
из членов «Батьківщини», – говорится в заявлении. Василий Иван-
ченко подчеркнул, что был членом партии с 2000 года, а потому ему 
очень обидно видеть несоответствие отдельных решений руководства 
политической силы тем принципам, которым соответствовала дея-
тельность партии непосредственно под руководством Юлии Тимо-
шенко до ее заключения.

В частности, возмущение вызвало исключение УСДП из БЮТ, в 
то время как руководство оппозиционных сил везде заявляет о необ-
ходимости объединения.

«Что же такое сделала УСДП, что ее исключили из Блока, когда 
Тимошенко просит всех объединиться и консолидироваться? Я лично 
на межпартийном съезде голосовал за образование Блока, а вот вывел 
партию из блока фактически один Александр Турчинов. Он сделал 
это без решений съездов партий, входящих в блок, без межпартий-
ного съезда и даже без решения Совета Блока, который, кстати, воз-
главляет Юлия Тимошенко», – сказал он.
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Кроме этого, Василий Иванченко отметил, что озвученное во 
время последнего съезда решение об объединении с партией «Фронт 
Змін» не обсуждалось внутри «Батьківщини», а потому обычные 
партийцы не имели возможности высказать свою позицию по этому 
вопросу.

«Считаю, что руководство партии оторвалось от первичных 
партийных организаций, поэтому вопрос дальнейшей судьбы «Бать-
ківщини» решается кулуарно. Призыв Юлии Тимошенко о том, чтобы 
список на выборах в Верховную Раду возглавил не партийный функ-
ционер, а известный и уважаемый человек, даже не рассматривается», 
– сказал он.

Василий Иванченко подчеркнул, что «руководство партии сде-
лало все, чтобы народ Украины, и в первую очередь полумиллион-
ная армия членов партии, не поднялись на защиту Юлии Тимошенко».

По его словам, руководство БЮТ ограничилось палаточным 
«пятачком» на Крещатике в Киеве, т.е. имитацией борьбы с режимом 
вместо реального давления на него.

Это продемонстрировало, что соратники Юлии Тимошенко не 
готовы бороться за освобождение своего лидера, а следовательно, не 
смогут отстаивать свободу простых украинцев (Член Николаевского 
областного бюро «Батькiвщини» Василий Иванченко пояснил, 
почему он вышел из рядов этой партии // Николаевские новости 
(http://www.niknews.mk.ua/2012/04/10/chlen-nikolaevskogo-oblast-
nogo-bjuro-batkivschini-vasilij-ivanchenko-pojasnil-pochemu-on-
vyshel-iz-rjadov-etoj-partii/). – 2012. – 10.04).

***
Минимум один из шести избирательных округов по мажори-

тарке в Николаеве будет за ВО «Свобода». Об этом заявил 11 апреля 
лидер ВО «Свобода» Олег Тягнибок в ходе своей пресс-конференции 
в Николаеве. 

По его словам, пока говорить, какие именно это будут округа 
нельзя. Потому как ЦИК еще не закрепил территориально все округи. 
К тому же, как отмечает Олег Тягнибок, его политическая сила не 
может сейчас назвать имена и фамилии своих кандидатов не только 
по Николаеву, но и по Украине. «Ведь на них оказывается давление 
со стороны власти. Как только мы называем имена и фамилии, пред-
ставители власти, милиция, заводят на наших людей криминальные 
дела. Поэтому я не буду называть их имена», – заявил Олег Тягнибок.
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Однако Олег Тягнибок подтвердил информацию, что у них ведутся 
переговоры с другими участниками КСД (Код Сопротивления Дикта-
туре) по поводу формирования единого оппозиционного списка кан-
дидатов в депутаты. И как только эти списки будут согласованы, все 
СМИ получат к ним доступ. Назвать точную дату он не смог. Сказал 
только, что это произойдет до конца этого месяца (Минимум один из 
шести избирательных округов по мажоритарке в Николаеве будет 
за ВО «Свобода» // «Николаевские Вести» (http://nikvesti.com/news/
politics/29910). – 2012. – 11.04).

***
11 апреля Николаев осквернил своим визитом лидер ВО «Сво-

бода» Олег Тягнибок.
Пропаганда межнациональной вражды может устраивать дей-

ствующую власть, но никак не николаевцев. Около двухсот местных 
жителей пришли в этот день под стены Дома культуры «Строителей», 
чтобы выразить свое возмущение приездом в Николаев Тягнибока.

Николаевцы выражали свое отношение к неофашистской орга-
низации на плакатах: «Фашизм не пройдет!», «Котомка-Телега-
Карпаты!», «Тягнибок – убирайся из Николаева», «НЕТ фашизму в 
Украине!», «Гордимся советским прошлым!», «Прогони фашиста!» 
и т.д, а также в своих речевках – «Позор!», «Фашизм не пройдет!», 
«Тягнибок – убирайся из Николаева!», «Позор потомкам Бандеры!», 
«Фашизм в Николаеве не пройдет!» и прочие.

Общественный порядок на месте возможных стычек охраняли 
десятки правоохранителей – между «свободовцами» и полными гнева 
антифашистами они выстроились в ряд, чтобы не дать им возмож-
ности контактировать друг с другом.

Между тем, такая готовность милиции не стала помехой 
словесным перепалкам между представителями обоих лагерей – 
они охотно обменивались обвинениями и оскорблениями в адрес 
друг друга.

По словам очевидцев, в не полностью заполненном зале были, в 
основном, пенсионеры. Молодых людей в масках удалось насчитать 
не более 10–20 человек. Зато со стороны коммунистов у ДК «Строи-
телей» оказалось более сотни молодых николаевцев. Так что расста-
новка и перспектива этих политических сил говорит сама за себя. А 
Николаев уже в который раз доказал, что он – город борцов против 
фашистской оккупации, город великих, истинных Героев, славных 
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подвигов: боевых и трудовых (Трудовой Николаев возмутился визи-
том Тягнибока // Компартія України (http://www.kpu.ua/trudovoj-
nikolaev-vozmutilsya-vizitom-tyagniboka/). – 2012. – 12.04).

Одеська область

Общаясь с журналистами, Алексей Костусев заявил, что не 
будет обнародовать свою декларацию, так как против этого якобы 
выступают его родственники.

Глава Одесской областной организации партии «Демократичес-
кий альянс» Алексей Черный уверен, что одесский городской голова 
Алексей Костусев обязан обнародовать свою декларацию о доходах, 
и любые ссылки Костусева на мнение родственников – пустые слова.

«Согласно Закону Украины «О принципах предотвращения и про-
тиводействия коррупции» Алексей Костусев должен был до 1 апреля 
подать декларацию, и в течение месяца она должна быть опубликована 
в «Одесском вестнике». Это не является предметом размышлений мэра 
о морали и этике. Это закон, и он вынужден будет его выполнять».

«Что касается конфиденциальных данных, на которые он 
ссылается, например, адрес, то, согласно законодательству, эти сведе-
ния должны быть скрыты, закрашены. Но все его доходы мы увидим». 
«Я уверен, что там не все чисто, иначе Костусев не пытался бы что-то 
скрыть. Не удивлюсь, если в декларации вновь появится «материаль-
ная помощь» или «наследство», – считает представитель «Демократи-
ческого альянса».

Обнародование декларации Костусева в прошлом году стало 
началом крупного скандала: оказалось, что он получил материаль-
ную помощь в размере миллиона гривень. Позже Костусев заявил, 
что львиная доля матпомощи – это наследство, полученное от друга 
его отца, и подал в суд на телекомпании «Новая Одесса» и «Круг» и 
Алексея Черного за якобы неверную трактовку его декларации. Раз-
бирательство тянется до сих пор – судья постоянно болеет (Закон не 
писан: Костусев слушает родственников // Юг (http://yug.odessa.ua/
index.php/home/arc/2239.html). – 2012. – 7.04).

Рівненська область

7 квітня Олександр Мороз, перший секретар Соціалістичної партії 
України, побував на Рівненщині.
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В обласному центрі він виступив перед активістами партійних 
організацій міста і районів. Лідер соціалістів запевнив, що партія 
зуміє використати ситуацію, що склалася в суспільстві.

«Небачена з часів Кучми апатія до політичних сил, владних і опо-
зиційних, дає соціалістам шанси знову вийти в перші ряди політич-
ного процесу в Україні, – заявив він. – Результати виборів-2012 зале-
жатимуть ще й від того, наскільки ми готові до захисту наших голо-
сів при підрахунку».

Олександр Мороз також відвідав Млинів і Мирогощу. У поїздці 
його супроводжували перший секретар Рівненського обкому соцпар-
тії Валентина Петрук і очільник Рівненського міськкому Володи-
мир Воловодік (Снісаренко С. Нас відвідав Мороз // 7 днів (http://7d.
rv.ua/2012/04/12/нас-відвідав-мороз/). – 2012. – 12.04). 

Сумська область

На Сумщині розпочинає роботу проект «За чесні вибори», в межах 
якого місцеві активісти моніторитимуть виборчий процес.

Про це під час прес-конференції повідомив координатор коаліції 
виборчих ініціатив «Дзвін» Олександр Калмиков.

«Ми є виборцями до виборів, під час виборів і після них. Від нашої 
активності й відповідальності, як виборців, залежить якість життя», – 
зазначив О.Калмиков.

За його словами, коаліція має намір працювати на території 
області в трьох напрямках: перевіряти якість списків виборців, моні-
торити передвиборчу діяльність окремих кандидатів у депутати і про-
водити навчання членів виборчих комісій.

Ближче до 28 жовтня всім партіям і кандидатам-
мажоритарникам, які в них братимуть участь, буде запропоновано 
підписати меморандум про проведення чесних виборів. (На Сум-
щині почали реалізовувати проект «За чесні вибори» // Інформа-
ційне агентство «Регіональні Новини» (http://regionews.com.ua/
node/39231). – 2012. – 9.04).

***
Экс-председатель Сумского областного совета, экс-представитель 

партии «Батьківщина» Вячеслав Шапошник возглавит областной 
избирательный штаб партии «Вперед – Україна!» Натальи Королев-
ской (бывшая Украинская социал-демократическая партия). Об этом 
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11 апреля на пресс-конференции в Сумах заявил заместитель пред-
седателя партии, народный депутат Евгений Суслов, прибывший на 
Сумщину с рабочим визитом.

«Он будет отвечать за технические вопросы как руководитель 
штаба. Знаю из-за чего он пострадал. Эти обвинения рассыпались, 
как и в моем случае. Ко мне и моим родителям в дом тоже прибе-
гали 200 вооруженных людей со снайперами. Инкриминировали 
уголовные дела. Но все это сразу рассыпалось в суде», – заявил Евге-
ний Суслов.

Он добавил, что пока не готов назвать имена кандидатов от 
партии, которые будут баллотироваться по мажоритарным окру-
гам на Сумщине, поскольку сейчас продолжается формирование 
местной команды (Литовченко Д. Шапошник возглавит област-
ной избирательный штаб партии «Україна – вперед!» // Пано-
рама (http://rama.com.ua/modules/news/article.php?storyid=12029). 
– 2012. – 11.04).

Харківська область

Экс-губернатор Харьковской области, глава Харьковской облор-
ганизации партии «Батьківщина» Арсен Аваков собирается пройти в 
Верховную Раду по партийному списку.

«Я буду принимать участие в выборном процессе. Никаких про-
блем баллотироваться в составе, скажем, партийного списка, у меня 
на сегодняшний день нет», – сказал Аваков.

«Потому что я на сегодня гражданин Украины без всяких огра-
ничений и изъятий. Я не имею никакого политического убежища, я 
не имею никаких иных позиций. Я нахожусь за рубежом в команди-
ровке», – добавил он.

При этом Аваков отметил, что в решении итальянского суда осво-
бодить его из-под стражи «очень ясно описана мотивация такого 
решения, и она опирается на констатацию факта политического пре-
следования, процесса политических преследований в Украине, и в том 
числе и в этом случае».

Аваков сомневается, что итальянский суд в дальнейшем при-
мет решение о его повторном аресте и экстрадиции в Украину, как 
того требуют украинские власти (Аваков решил стать нардепом // 
Левый берег (http://lb.ua/news/2012/04/16/146367_avakov_reshil_stat_
nardepom.html). – 2012. – 16.04).
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Херсонська область

Тягнибок в Херсоне: продажа земли – это уничтожение херсон-
ского села. Об этом руководитель ВО «Свобода» заявил на встрече с 
жителями города Херсона. Отвечая на вопрос херсонцев о возможном 
принятии закона, который превратит землю в товар и разрешит ею 
торговать, О. Тягнибок ответил следующим образом:

«Против этого законопроекта категорически выступает «Сво-
бода». Этот вопрос особенно актуален для Херсонщины – края земле-
дельцев: здесь свободная продажа земли означает фактически уничто-
жение херсонского села (Тягнибок в Херсоне: продажа земли – это 
уничтожение херсонского села // Херсонская правда (http://pravda.
ks.ua/kherson_ks/important/15320-o-tyagnibok-v-xersone-prodazha-
zemli-yeto.html). – 2012. – 12.04).

***
12 квітня на площі Свободи у Херсоні жителі обласного центру 

вийшли на акцію протесту. Пікет стосувався питання відміни дея-
ких потягів на херсонській залізниці та майбутньої відміни примісь-
кого поїзду «Херсон-Вадим». Прийшли на площу Свободи і праців-
ники ХБК, які хотіли почути від регіональних чиновників, коли ж всі, 
хто працює (або колись працював) на бавовняному комбінаті, отри-
мають зарплати та пенсії. Планувалося провести цю акцію до при-
їзду в регіон Прем’єр-міністра України Миколи Азарова. Проте, пан 
Азаров вирішив завітати до області дещо пізніше (мабуть вирішив не 
псувати собі Страсний тиждень). Жителів Херсонщини у їх справед-
ливих вимогах до влади підтримала єдина політична сила – Комуніс-
тична партія України.

Учасники пікету вирішили у будь-який спосіб «достукатись» 
хоча би до місцевої влади, і написали звернення, яке направили до 
облдержадміністрації та до обласної ради. Воно стосується дуже важ-
ливого для тисяч мешканців області питання – відміни «народного» 
потягу «Херсон-Вадим», чи не єдиного доступного виду транспорту в 
області, який ще регулярно працює. Люди звернулися до влади з вимо-
гою зупинити недолугі експерименти над власним народом, зокрема у 
зверненні до керівників області учасників акції протесту говориться : 
«Обращаемся к Вам с требованием вернуть поезда «Херсон-Москва», 
«Севастополь-Киев» через станцию Херсон, а также не лоббировать 
вопрос об отмене поезда «Херсон-Вадим». Данный пригородный 
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поезд помогает решать социальные вопросы, так как на нем сельские 
жители привозят в город продукцию по доступной цене, которая впо-
лне устраивает горожан. Благодаря пригородным поездам в районе 
железнодорожного вокзала образовался «Коммунальный рынок», 
цены на котором ниже рыночных, и поэтому со всего города туда 
съезжаются покупатели, в основном пенсионеры и малоимущие».

Це звернення учасники пікету віднесли до будівлі Херсонської ОДА, і 
вкинули до спеціальної скриньки. Акція протесту продовжувалась, люди 
стояли, але ніхто з представників влади до них не поспішав виходити.

Активно підтримує херсонців у справі захисту їх прав Комуніс-
тична партія України. Депутат міської ради, перший секретар місь-
кому КПУ Алла Беліченко говорить, що подібні пікети не мають жод-
ного політичного забарвлення, це просто відгук на соціальне  та еко-
номічне гноблення громадян.

Досить серйозні претензії до регіональної влади і у працівників 
бавовняного комбінату. Адже одну з непрацюючих фабрик ХБК мож-
новладці вже продали під торгівельний центр, а єдина фабрика, яка 
до недавнього часу працювала, нині простоює більше року. За весь 
цей час працівники ХБК лише одного разу таки дочекалися виплати 
зарплатні, на цю добру справу обласні чиновники виділили аж 3 млн 
грн. З цієї суми достатній процент пішов на податки, а в результаті 
люди отримали зарплатню лише за 2 місяці. Згодом, влада як і завжди 
забула про обіцянки, тож зараз працівники ХБК вийшли на площу 
перед ОДА, щоб відстоювати своє право на достойну оплату праці. 
Люди були обурені тим, що чиновники їх просто проігнорували 
(Компартія підтримує справедливі вимоги жителів Херсонщини // 
Компартія України (http://www.kpu.ua/kompartiya-pidtrimuye-
spravedlivi-vimogi-zhiteliv-xersonshhini/). – 2012. – 12.04).

Хмельницька область

6 квітня відбулась позачергова 40 конференція Хмельницької 
обласної організації Компартії України з висунення кандидата в депу-
тати на проміжних виборах до Хмельницької обласної ради.

Конференція одноголосно прийняла рішення затвердити кандида-
туру Бурлака Миколи Євгеновича.

Одразу по закінченню конференції була проведена нарада пер-
ших секретарів районних та міських комітетів, випускників Партій-
ної школи Хмельницького обласного комітету Компартії України.
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На нараді була проаналізована робота партійних комітетів та 
поставлені завдання на наступний місяць.

Перший секретар Хмельницького обкому КПУ Ігор Корнійчук 
вкотре зупинився на реалізації проектів програми «Стратегія-2012».

Учасники наради обговорили питання про агітаційно-
пропагандистську роботу, результати передплати партійних 
видань тощо.

Після закінчення наради секретар по ідеології Дмитро Мельник 
провів з випускниками Партійної школи семінар, який стосувався 
агітаційної роботи серед молоді (Відбулась позачергова конферен-
ція Хмельницької обласної організації КПУ // Компартія України 
(http://www.kpu.ua/vidbulas-pozachergova-konferenciya-xmelnickoї-
oblasnoї-organizaciї-kpu/). – 2012. – 10.04).

***
Депутату Хмельницької районної ради від «Фронту Змін» Дми-

тру Беспалову разом із громадою села Кудринці вдалося врятувати від 
закриття сільську школу, функціонування якої районна влада плану-
вала «призупинити» на невизначений термін.

Мешканці села Кудринці звернулися до депутата Хмельницької 
райради Дмитра Беспалова із проханням втрутитися у ситуацію і не 
дати провести так звану «реорганізацію» Кудринецької загальноосвіт-
ньої школи І-ІІ ступенів. Реорганізація, як зазначили жителі села, зво-
дилася до закриття єдиної в селі школи.

«Влада через ліквідацію школи намагалася зберегти бюджетні 
кошти, але така економія громаді не потрібна, – зазначив депутат від 
«Фронту Змін». – Батьки учнів справедливо виступили проти того, 
аби їхні діти їздили за 11 кілометрів до найближчої школи, маючи у 
своєму селі навчальний заклад».

Під час зустрічі жителів села Кудринці із представниками Хмель-
ницької ОДА та районного відділу освіти, Дмитро Беспалов наполіг 
на тому що, без згоди селищної громади влада не має права ліквідо-
вувати чи «реорганізовувати» навчальний заклад. Мешканці села, в 
свою чергу, підтвердили категоричну незгоду із закриттям учбового 
закладу. В результаті, представники влади були змушені відмовитися 
від планів призупинити функціонування Кудринецької загальноосвіт-
ньої школи.

«1 вересня 2012 р. учні знову підуть у рідну школу, а вчителя 
збережуть робочі місця, – зазначив депутат від «Фронту Змін» 
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Дмитро Беспалов. – Сподіваюсь, що представники районного відділу 
освіти будуть думати не над тим, як ліквідувати школу, а допомогати-
муть освітянам, працюватимуть над вирішенням проблем сільського 
учбового закладу» (Хмельницький «Фронт Змін» разом із громадою 
відстояв сільську школу // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яце-
нюка (http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9713-deputat-frontu-
zmin-znovu-vidstojav-shkolu.html). – 2012. – 10.04).

***
10 квітня у місті Волочиську відбулася нарада-семінар з 

активом районної партійної організації. Нараду проводив пер-
ший секретар Хмельницького обкому КПУ Ігор Корнійчук, який 
на початку заходу вручив партійні квитки новоприйнятим чле-
нам партії: Дмитерку Дмитру, Бринзовій Світлані та Тимощук 
Світлані.

Іор Володимирович розповів секретарям первинних пар-
тійних організацій про реалізацію програми «Стратегія-2012», 
детально зупинився на проектах «Робота. Зарплата. Захист», 
«Народний референдум», «Контроль. Порядок. Справедливість» 
тощо. Перший секретар обкому проінформував присутніх про 
намічені завдання на квітень місяць та про підготовку до вибор-
чої кампанії.

Під час обговорення поставлених завдань виступили перший 
секретар Волочиського РК КПУ Волинець А. Д., член Хмельниць-
кого обласного виборчого штабу КПУ Сутий С. В., секретар партій-
ної організації Форисюк В. О., голова Волочиської районної організа-
ції ВСЖТ «За майбутнє дітей України» Гончарова Г. В., голова міської 
ветеранської організації Маначенський В. С.

По закінченню наради троє жителів району забажали поповнити 
лави Компартії України (На Хмельниччині відбулася нарада з пар-
тійним активом Волочиського району // Компартія України (http://
www.kpu.ua/na-xmelnichchini-vidbulasya-narada-z-partijnim-aktivom-
volochiskogo-rajonu/). – 2012. – 12.04).

Черкаська область

У 6 квітня було переобрано керівника міського комітету Соціа-
лістичної партії України в Черкасах. Очолив осередок брат головного 
соціаліста області Олексія Малиновського Сергій. 
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Брати Малиновські керуватимуть і обласним, і міським осеред-
ками СПУ. Сергій Петрович – головний редактор партійної газети 
«Народна правда».

Досі першим секретарем міського комітету був депутат Черкаської 
міської ради, директор КП «Дирекція парків» Олександр Радуцький.

«Ми планували такі зміни, оскільки Олександр Радуцький пра-
цює в структурі міськвиконкому, очолює комунальне підприємство. 
Однак він залишається активістом партії і буде працювати на іншій 
посаді, буде одним з керівників у обласній організації, – прокоменту-
вав Олексій Малиновський. – Щодо Сергія Петровича, то, можливо, 
йому буде трохи важко поєднувати роботу в газеті і першого секре-
таря, але люди так вирішили і підтримали його кандидатуру».

Як сказав Олександр Радуцький, нині в нього дуже багато роботи 
як у керівника «Дирекції парків» та в окрузі як у депутата. Тому він 
не може активно опікуватися заходами, котрі проводить Соцпартія.

«Я керую міським осередком ще з 2006 р., вважаю, що така рота-
ція необхідна, аби був якийсь ріст у партійній організації. Щодо 
моєї подальшої роботи, то тут уже визначатиметься обласне керів-
ництво партії, – зауважив він (Міським осередком Соцпартії керу-
ватиме брат Малиновського // ПРОЧЕРК (http://procherk.info/
news/7-cherkassy/7312-miskim-oseredkom-sotspartiyi-keruvatime-brat-
malinovskogo). – 2012. – 9.04).

***
Партія Вільних Демократів самостійно братиме участь у майбут-

ніх парламентських виборах. Про це «Вільні Демократи» домовилися 
на партійних зборах. Також вони обговорили можливих кандидатів по 
виборчих округах. 

«По округу, до якого ввiйде Приднiпровський район м. Чер-
каси, можливим кандидатом визначили Андрiя Бiльду. По округу, до 
якого ввiйде Дахнiвка, Казбет, можливим кандидатом запропоновано 
Миколу Мирзу. По округу, до якого ввiйде Пiвденно-Захiдний район, 
запропоновано можливим кандидатом Сергiя Одарича. Крiм того, 
бажання балотуватися висловив Олександр Радуцький», – «відпи-
сався» лідер фракції «Вільних Демократів» у Черкаській міській раді 
Олег Ліходькін на своїй сторінці в інтернет-мережі «Фейсбук». 

Ліходькін додав, що остаточне рiшення по кандидатах «Вільні 
Демократи» прийматимуть пiсля затвердження Центральною вибор-
чою комiсiєю кiлькостi та меж округiв. 
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У свою чергу, Сергій Одарич каже, що досі не визначився – бало-
туватися йому в депутати Верховної Ради чи ні. Теж чекає конкретики 
від ЦВК.

Натомість опозиція пророкує Одаричу і його однопартійцям 
подальше загострення стосунків із обласною владою.

«Проголошенням участі у виборах на Черкаських міських окру-
гах команда Одарича фактично кинула виклик Партії регіонів і губер-
натору Сергію Тулубу, – коментує координатор об’єднаної опози-
ції Леонід Даценко. – Це виборче протистояння між командами Ода-
рича і «донецьких» наростатиме. Цілком можливо, воно перейде в 
гарячі форми, як це було під час виборчої кампанії міського голови, 
коли проти Одарича і членів його команди порушувалися кримінальні 
справи, а з вуст правоохоронців звучали відповідні заяви» (Черкасова 
В. «Вільні демократи» йдуть у самостійне плавання Черкасами 
з чотирма кандидатами на борту // Прес-центр (http://www.pres-
centr.ck.ua/politics/25366/). – 2012. – 11.04).

***
11 квітня близько півтисячі черкащан вийшли на мітинг до 

реабілітаційно-оздоровчого центру «Астра» із вимогами до міської 
влади продовжити фінансування медичного закладу за бюджетний 
кошт, а також підписати контракт із його головним лікарем Іриною 
Волощенко.

На підтримку до пацієнтів «Астри» – ветеранів Афганістану та 
воїнів-інтернаціоналістів, мам із дітьми, хворих на ДЦП, інвалідів-
візочників, ветеранів війни приєдналися соціалісти міської організа-
ції СПУ із гаслами: «Одарич! Руки геть від «Астри», «Астру» не від-
дамо у приватні руки!», «Одарич, припини рейдерське захоплення!».

Головний лікар закладу Ірина Волощенко повідомила, що в 
«Астрі» проходять лікування та реабілітацію близько 70 тис. черка-
щан, серед яких переважна більшість малозабезпечених людей, що на 
підтримку «Астри» вже зібрано 6678 підписів. 

«Якщо «Астру» переведуть на госпрозрахунок, ми залишимось 
за бортом, бо не маємо коштів на лікування. А нам – це як потреба у 
їжі», – говорить Наталія Лут, мати хворої на ДЦП 30-річної Вікторії.

Як повідомила Дар’я Чепурна з Черкаської прес-служби СПУ, на 
мітингу також виступив перший секретар Черкаського міському СПУ 
Сергій Малиновський, який зазначив, що вже майже 5 років черкась-
кий мер С. Одарич у різні способи намагається перевести «Астру» на 
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госпрозрахунок, а на разі не хоче підписувати контракт з головним ліка-
рем цього закладу Іриною Волощенко, мотивуючи це тим, що вона не 
з його команди. Натомість, за його словами, він має ефективного мене-
джера, який за короткий термін зробить заклад самоокупним.

«Проте це означає, що у закладі всі послуги будуть платними. 
Роботу таких «ефективних менеджерів» черкащани за часів «мерства» 
Одарича бачили багато. Це і вирізаний на металобрухт один з найбіль-
ших машинобудівних заводів України ВАТ «Темп», Черкаський ДОК, 
руйнування системи коммунального господарства та створення СУБів 
замість РЕУ, які за два роки вже стали, за словами міського голови, не 
ефективними та збитковими», – розповів С. Малиновський.

Він також звернув увагу присутніх на мітингу на те, чого варті 
постійні спроби мера проведення так званої оптимізації закладів 
освіти, медецини, культури. «Мета ціх діянь одна – забрати примі-
щення, земельні ділянки, продати їх, обо перерозподілити серед 
своїх», – наголосив перший секретар Черкаського МК СПУ.

На мітингу було одноголосно прийнято звернення до голови Чер-
каської облдержадміністрації на захист реабілітаційно-оздоровчого 
центру «Астра», коллективу та пацієнтів цього закладу (Черкаські 
соціалісти підтримали на мітингу пацієнтів реабілітаційно-
оздоровчого центру «Астра» // Соціалістична партія України 
(http://www.spu.in.ua/ua/news/29205). – 2012. – 13.04).

***
Більше 4 тис. пасхальних рушників, освячених у Києво-Печерській 

лаврі, вручив працівникам соціальної сфери та ветеранам Лівобе-
режжя і Канівщини народний депутат, член фракції «Блок Юлії Тим-
ошенко» Богдан Губський.

Лише за перший день робочої поїздки Чорнобаївщиною, Дра-
бівщиною та Золотоношею нардеп відвідав дев’ять закладів соціаль-
ної сфери, вивчив проблеми установ та зустрівся з сотнями людей. 
Зокрема, нардеп зустрівся з колективами та пацієнтами Гельмязів-
ської (Золотоніський район), Іркліївської (Чорнобаївський район) і 
Шрамківської (Драбівський район) лікарень, взяв участь у засіданні 
президії та зібранні активу ветеранів міста Золотоноша.

«Спілкування з ветеранськими організаціями дає мені можли-
вість вивчити проблеми цих людей. Серед ключових – виплати дітям 
війни. Свого часу Верховна Рада ухвалила відповідний Закон, але, як 
засвідчило спілкування з людьми, наразі він дотримується неповною 
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мірою. Як народний депутат буду добиватися, щоб усі люди, які нале-
жать до цієї категорії, отримували гарантовані державою гроші», – 
коментує народний депутат України Богдан Губський. 

Другий день роботи на окрузі розпочався з села Степанці на 
Канівщині. Тут Богдан Губський зустрівся з представниками місце-
вого самоврядування та відвідав територіальний центр обслугову-
вання одиноких престарілих громадян. За словами голови Степанець-
кої сільської ради Віри Ласкавої, народний депутат системно опіку-
ється жителями сільської місцевості та їхнім селом зокрема. «Під час 
нашої розмови з нардепом ми озвучили йому низку нагальних про-
блем – це питання бюджету села, ремонту доріг, вивозу сміття, рестав-
рації сільської церкви. Проблем достатньо, як і в кожному селі. Спо-
діваємось і в подальшому на підтримку цього депутата», – говорить 
Віра Петрівна. 

Богдан Губський зустрівся також з керівниками структурних 
підрозділів міськвиконкому, ліквідаторами Чорнобильської аварії (в 
Каневі проживає 900 ліквідаторів та 22 тис. постраждалих від ава-
рії на ЧАЕС), ветеранами Великої Вітчизняної війни, інвалідами та 
дітьми війни. Під час зустрічей почесний гість презентував запро-
ваджені ним соціальні програми, знайомився та шукав шляхи вирі-
шення проблем місцевого характеру.

Продуктивною виявилася зустріч з освітянами – вчителі канів-
ських шкіл та вихователі дитсадків спільно з нардепом обгово-
рили його освітні програми – «Розумна дитина», «Школа майбут-
нього», «Освіта і духовність» – і внесли кілька пропозицій щодо їх 
змістового наповнення та шляхів реалізації. До порад освітян народ-
ний депутат прислухався й пообіцяв активніше їх долучати до цих 
та інших освітніх проектів, які він планує реалізувати найближчим 
часом (Загребельний А. Перед Великоднем нардеп вітав жителів 
Лівобережжя та Канівщини // Черкаський край (http://kray.ck.ua/
index.php?option=com_content&view=article&id=2071:2012-04-13-07-
51-18&catid=9:suspilstvo&Itemid=54). – 2012. – 13.04).

Чернігівська область

Українська народна партія вимагає зупинити податкові репресії 
проти компаній, які дублюють іноземні фільми українською мовою. 
«В умовах кризи галузь дублювання стала одним з основних засобів 
виживання для працівників українського кінематографу», – наголо-
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сив член Правління Української Народної партії, голова Чернігівської 
обласної організації Володимир Ступак. 

Так він прокоментував заяву організації добровольців «Простір 
свободи», що податкова міліція паралізувала роботу студії кіноду-
бляжу «Ле Доен» (дочірнє підприємство кінопрокатної компанії B&H), 
яка здійснює 60 % усього дубляжу іноземних фільмів в Україні. 

«Зважаючи на те, що 1 лютого 2012 р. уряд скасував вимогу про 
обов’язковість дублювання або озвучення фільму українською мовою 
на території України, після закриття студії «Ле Доен» буде знищено 
останню перепону на шляху повного завоювання українського ринку 
російськими студіями дубляжу», – вважає член Правління УНП. 

Ступак наголосив, що «знищення галузі українського кіно дубляжу 
завдасть багатомільйонні економічні збитки, оскільки, за даними 
Міжнародної асоціації виробників і дистриб’юторів фільмів Motion 
Picture Association, після запровадження українського дубляжу, кіль-
кість глядачів українських кінотеатрів зросла на 28 % або на 9 млн., а 
сума надходжень – на 62 %», – підсумував політик (Володимир Сту-
пак: податківці мають зупинити репресії проти компаній дубляжу 
// Сіверщина (http://siver.com.ua/news/volodimir_stupak_podatkivci_
majut_zupiniti_represiji_proti_kompanij _dubljazhu/2012-04-09-9812). 
– 2012. – 9.04).

***
Хто ж є в команді партії «Україно – Вперед» в Чернігівській 

області пані Королевська пояснила під час останнього візиту в 
Чернігів.

Як заявила Королевська, організовував її останній візит Ігор 
Романенко – колишній очільник партії «Фронт Змін» в Чернігівській 
області.

Також лідер партії сказала, що зараз відбувається партійний 
«праймеріз» на визначення ключових посад.

Сам Ігор Романенко коротко проінформував, що керівником пар-
тії в Чернігові формально залишається екс-голова Чернігівської облас-
ної ради Наталія Романова, яка довгий час очолює Українську соціал-
демократичну партію (яка перейменувалася в Україну – Вперед) 
(Партію Королевської в Чернігові організовує Романенко, а Рома-
нова – фіктивна голова? // Події і коментарі (http://pik.cn.ua/vybory-
2010/7547-partiju-korolevskoji-v-chernigovi-organizovuje-romanenko-
a-romanova-fi ktyvna-golova-). – 2012. – 10.04).
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***
8 квітня 2012 р. на центральному стадіоні м. Бобровиця, що на 

Чернігівщині, відбулося урочисте вручення форми юним футболістам 
місцевої команди ДЮСШ «Бобровиця» активістами Всеукраїнського 
об’єднання «Свобода». Ініціатором заходу став голова Бобровицької 
районної організації ВО «Свобода» Сергій Андреєв. Саме він вручав 
юнакам 2000-2001 р. н. новенькі форми жовтого кольору з національ-
ною символікою, логотипом ВО «Свобода» та надписом назви рідного 
міста, відповідно – іменем команди.

Тренер команди Олександр Павліченко у вступному слові зазна-
чив присутнім, серед яких були і батьки юних спортсменів, що саме 
завдяки свободівцям команда оновила свій «гардероб». І, між іншим, 
саме в цій формі влітку цього року хлопці будуть захищати честь свого 
міста і країни на футбольних змаганнях серед юніорів у Франції. Ще 
раз подякувавши націоналістам за матеріальну підтримку, він передав 
слово голові Бобровицької районної організації ВО «Свобода».

Сергій Андреєв привітав юнаків з такою приємною подією в 
їхньому спортивному житті, побажав нових досягнень, нових висот 
і особисто вручив кожному з них по комплекту новенької форми від 
«Свободи». Вітаючи вихованців Бобровицької ДЮСШ, свободівець 
зокрема зазначив: «Радість на обличчях дітей та їхніх батьків додає 
націоналістам наснаги і бажання і надалі віддано працювати для 
людей, свідомих громадян молодої країни і виховувати її майбутню 
гордість – молодих спортсменів, патріотів України!» (Бобровицькі 
свободівці вручили футбольній команді нову форму // Чиста полі-
тика (http://politika.cn.ua/list/ua/news/0/8715.html). – 2012. – 10.04).

***
На зборах 8 квітня члени менської організації УНП прийняли 

рішення про вступ до партії «Фронт Змін». Активісти на чолі з Вале-
рієм Магулою вважають цей крок необхідним для подальшої ефектив-
ної діяльності опозиційних сил регіону.

На Чернігівщині продовжується об’єднання опозиційних сил. На 
зборах 8 квітня у Мені представники Української народної партії та 
Фронту Змін обговорили політичну ситуацію в регіоні та Україні. 
Присутні зійшлися на думці, що діюча влада не здатна забезпечити 
ефективний розвиток країни.

На зборах виступив голова обласного Фронту Змін Олександр 
Нерета. Він наголосив на необхідності об’єднання опозиційних сил. 
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«Влада зосередила у своїх руках адміністративний та фінансовий 
ресурси. І зараз ми повинні спільними зусиллями завадити їм обкра-
дати країну», – зазначив Олександр Нерета.

Голова міської організації УНП Валерій Магула закликав одно-
партійців приєднатися до команди Фронту Змін та спільно захищати 
інтереси народу. Переважна більшість присутніх підтримали цю іні-
ціативу та написали заяву на вступ до Фронту Змін. «Основною метою 
для нас зараз є створення сильної опозиції та недопущення фальси-
фікацій під час виборів», – зазначив Валерій Магула. Керівник Мен-
ського районного Фронту Змін Олександр Карпенко схвально оцінив 
рішення зборів та пообіцяв налагодити спільну ефективну роботу 
(Члени Менської організації УНП приєдналася до Фронту Змін // 
Чиста політика (http://politika.cn.ua/list/ua/news/0/8714.html). – 
2012. – 10.04). 

Чернівецька область

Голова Чернівецької обласної організації партії «Фронт Змін», 
депутат облради Максим Бурбак звернувся до начальника Головного 
управління охорони здоров’я Чернівецької облдержадміністрації із 
офіційним запитом щодо дефіциту лікарських засобів в медичних 
закладах області.

В зв’язку з несвоєчасним внесенням доповнень до Реєстру оптово-
відпускних цін на лікарські засоби та вироби медичного призначення, 
передбаченого постановою Кабміну України (від 08.08.2011 р. № 932), з 
квітня 2012 р. медичні заклади області не можуть закуповувати за кошти 
державного та місцевого бюджетів окремі лікарські засоби та ліки.

За інформацією медичних працівників, в лікарнях виник дефі-
цит такої групи лікарських засобів як міорелаксанти, які використо-
вуються для проведення контрольованої механічної вентиляції леге-
нів. Внаслідок цього відмінені планові операції, що може загрожувати 
життю хворих.

Враховуючи зазначене, депутат обласної ради Максим Бурбак 
просить прозвітувати Головне управління охорони здоров’я Черні-
вецької облдержадміністрації щодо фактів відстрочення термінів 
проведення операцій у зв’язку з відсутністю міорелаксантів, відтер-
мінування запланованих операцій, пов’язних з цією ситуацією, та про 
наявність в медичних закладах області запасів міорелаксантів, необ-
хідних для створення умов роботи хірургічних бригад.
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Також депутат обласної ради Максим Бурбак вважає доцільним 
на черговій сесії обласної ради ініціювати звернення до Кабінету 
Міністрів України щодо недопущення в подальшому подібних ситу-
ацій із несвоєчасним забезпеченням лікарськими засобами комуналь-
них медичних установ області (Чернівецький «Фронт Змін» вима-
гає від ОДА прозвітувати щодо дефіциту медикаментів в лікарнях 
області // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка (http://frontz-
min.ua/ua/media/region-news/9706-deputata-turbue-zdorovja-ta-zhit-
tja-bukovintsiv.html). – 2012. – 10.04).

***
Депутати Чернівецької міської ради від Всеукраїнського 

об’єднання «Свобода», члени та прихильники партії провели Вели-
кодню толоку, під час якої прибрали від сміття та посадили дерева у 
сквері по вулиці Воробкевича й прилеглих вулицях.

«Традиційно буковинські ґазди прибирають до Великодня свої 
садиби. Чернівці – наша спільна домівка, тому ми, місцеві мешканці, 
як справжні ґазди до свята Христового Воскресіння подбали про те, 
аби очистити не лише наші душі, але й місто», – зазначила депутат 
міської ради Олена Калмикова.

За словами депутата-свободівця Віктора Крохмаля, нині укра-
їнці заздрять чистоті та охайності європейських міст. «Ми ж, націона-
лісти, переконані – усе залежить від українців. Зробити Україну євро-
пейською повинні ми самі. І ми це робимо».

Особливе зацікавлення толока викликала у чернівецької малечі; 
дітлахи допомагали свободівцям садити дерева. Націоналісти жар-
тували, що одночасно провели й вишкіл екологічного виховання для 
дітей (У Чернівцях свободівці провели Великодню толоку // Сайт 
ВО «СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/029293/). 
– 2012. – 13.04).

Партійні акції, заходи

10 квітня під стінами Ворошиловського райсуду Донецька від-
бувся мітинг «проти судового та міліційного свавілля», в якому взяли 
участь Донецькі обласні організації Народного Руху України та Моло-
дого Народного Руху.

Акція проходила на підтримку депутата Ленінської райради м. Доне-
цька, члена «Фронту Змін» Дмитра Вєрзілова, якого влада звинувачує в 
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побитті співробітників міліції та спротиву представникам влади під час 
мітингу за права пільгових категорій громадян 28 листопада 2011 р.

Всього під стінами суду зібралось близько 80 осіб, які тримали 
прапори політичних партій «Фронт Змін», Народний Рух України, 
«Батьківщина», «Свобода», прапори Молодого Народного Руху, а 
також України та Євросоюзу. Протестувальники виступали проти 
політичних репресій, скандуючи «Банду геть!» та «Донбас нє зона, 
хотім закона!».

Після виступу депутата присутні одноголосно проголосували за 
недовіру прокурору Донецької області В. Вишинському та суддям 
Ворошиловського райсуду. 

Опісля мітингу голова Донецької ОО НРУ Віталій Гатченко 
разом з більшістю присутніх взяв участь в судовому засіданні з роз-
гляду сфабрикованої «справи Вєрзілова» (Донецька влада бореться 
з незгодними напередодні ЄВРО-2012 // Oфіційний сайт Народ-
ного Руху України (http://www.nru.org.ua/news/single/article/donecka-
vlada-boretsja-z-nezgodnimi-naperedodni-jevro.html). – 2012. – 11.04).

***
10 квітня 2012 р. в місті Прилуки Чернігівської області представ-

ники Всеукраїнського об’єднання «Свобода» провели пікетування 
міської ради. До акції також долучились активісти інших партій чле-
нів КОДу, громадських організацій та мешканці Прилуки. 

Мітингувальники протестували проти необґрунтованого підви-
щення тарифів на комунальні послуги та бездіяльності міської влади. 
Активісти вимагали від керманичів міста належним чином вирішити 
нагальні міські проблеми, адже бездіяльність прилуцької влади, а 
зокрема міського голови Юрія Беркута, просто обурлива і набрала 
вражаючих масштабів.

У пікетуванні міської ради взяли участь кількасот прилучан, пові-
домляють організатори. 

Висловлюючи своє глибоке обурення бездарним владарюванням 
міського голови та його поплічників, мешканці Прилук вимагали від 
влади навести лад із господарюванням в місті.

Текст Резолюції зборів громади м. Прилуки від 10.04.2012 р., у 
якій, зокрема, йдеться: «Громада міста Прилуки постановляє:

1. Скасувати рішення виконкому Прилуцької міської ради від 
06.03.2012 р. стосовно підвищення комунальних тарифів, які є необ-
ґрунтованими і грабіжницькими відносно громади міста.
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2. Висловити недовіру виконкому, депутатам міської ради на чолі 
з міським головою.

3. Розпустити Громадську раду, штучно створену при міськвикон-
комі, яка постійно ухвалює антинародні рішення.

4. Зобов’язати міського голову вжити всі необхідні заходи з пога-
шення заборгованості заробітної плати в бюджетній сфері та недопу-
щення в майбутньому такої ситуації.

5. Зобов’язати виконком міської ради упорядити рух великован-
тажного транспорту по вулицях міста.

6. Зобов’язати міського голову й депутатів міської ради створити 
комісію з-поміж депутатів фракцій Всеукраїнського об’єднання «Сво-
бода», ВО «Батьківщина», «УСДП», «Фронт Змін» з перевірки закон-
ності використання бюджетних коштів на об’єктах будівництва та 
реконструкції міста.

Ми, учасники зборів, даємо владі місячний термін для виконання 
пунктів ухваленої резолюції та, зокрема, вирішення питання повер-
нення тарифів до старих розцінок.

Якщо через 1 місяць і 1 день вимоги учасників зборів не будуть 
виконані, ми, жителі м. Прилуки, залишаємо за собою право почати 
процедуру недовіри міському голові шляхом проведення загально-
міського референдуму.

На основі цієї резолюції доручити присутнім депутатам роз-
робити та направити звернення до Президента України, Прем’єр-
міністра України, до Генпрокуратури України, до Антимонопольного 
комітету, голові Чернігівської обласної адміністрації, міськрайонному 
прокуророві, міському голові Ю.В. Беркуту».

Самі ж мешканці Прилук, які прийшли на пікет були радикально 
налаштовані, висловлюючи свою готовність протистояти знахаб-
нілій антинародній діяльності міського голови і виконкому місь-
кої ради. Менше, ніж за годину, протягом якої тривало пікетування 
свої підписи під резолюцією поставили понад 400 прилучан (Опо-
зиція пікетувала Прилуцьку міську раду проти підвищення тари-
фів // Події і коментарі (http://pik.cn.ua/novini-chernigova-novosti-
chernigova/7561-opozycija-piketuvala-prylucku-misku-radu-proty-
pidvyshchennja-taryfi v-). – 2012. – 11.04).

***
12 квітня 2012 р. Київська міська організація Всеукраїнського 

об’єднання «Свобода» провела пікетування Верховної Ради України з 
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метою висловити протест проти законопроекту № 2450, який обмежує 
права українців на мирні зібрання.

Націоналісти тримали плакати з написами «Забороняєте мирні 
акції? Отримаєте немирні!», «Заборонами революцію не зупинити!», 
«Сьогодні забороняють акції протесту, завтра заборонять збиратись 
більше трьох?» та інші.

Голова Київської міської організації ВО «Свобода» Андрій 
Іллєнко наголосив: подібними рішеннями уряд сам кидає громадян на 
акції проти себе. «Це влада ідіотів. Вони не розуміють, що законами 
нічого не заборонять. Українці не бидло і не будуть терпіти їх вічно. 
Скоро на цих Печерських пагорбах відбудуться радісні події, які раз і 
назавжди усунуть цих бандитів від влади!»

На заході також виступили заступник голови КМО із загальних 
питань Олександр Семененко, голова Дніпровської районної організа-
ції Анатолій Кравець, заступник голови КМО з питань політичної освіти 
Юрій Ноєвий. Олександр Семененко підкреслив: чинну владу марно про-
сити про будь-що; єдині, хто змінить стан речей у державі на краще й зме-
туть «біло-блакитну» банду, – це справжні українці. Анатолій Кравець 
нагадав присутнім приклад Віталія Запорожця, який не мирився зі сва-
віллям режиму, а взяв долю у свої руки, застреливши бандита-міліціянта 
(«Свобода» провела пікетування Верховної Ради проти ухвалення 
закону «Про мирні зібрання» // Сайт ВО «СВОБОДА» (http://www.svo-
boda.org.ua/diyalnist/novyny/029256/). – 2012. – 12.04).

***
Півтори сотні івано-франківських школярів із малозабезпечених 

сімей отримали від міського осередку «УДАРу» подарунок – квитки у 
кінотеатр. Юні франківці отримали змогу переглянути документаль-
ний фільм «Кличко».

Голова Івано-Франківської міської організації «УДАРу» Юрій 
Соловей вважає, що школярам перегляд фільму піде на користь, 
адже у ньому «закладеною потужну життєствердну ідею, яка вкрай 
потрібна цим дітям».

«Сюжет про досягнення на рингу утверджує віру в себе та переко-
нує, що людина здатна долати будь-які життєві незгоди. Упертість та 
наполегливість – ось ті якості, які стануть у пригоді молодому поко-
лінню в нашій країні. Адже Віталій та Володимир Клички – взірець 
людей, які готові прийняти найсильніші удари долі і при цьому не 
впасти, а стати ще сильнішими», – зазначив Юрій Соловей.
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На його переконання, перегляд картини про найсильніших 
боксерів сучасності, якими пишається кожен українець, покаже 
хороший приклад дітям та допоможе їм обрати правильні орі-
єнтири в житті (Івано-Франківські школярі побачили фільм 
«Кличко» // Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/
ua/news/news/ivano-frankivski-shkolyari-pobachili-film-klichko). 
– 2012. – 12.04).

***
Напередодні Великодня Дніпропетровський «Фронт Змін» вла-

штував для школярів поїздку до Петриківщини, де зародився автен-
тичний розпис. Учні 35-ї середньої школи Дніпропетровська дізна-
лися про особливості святкування православними християнами Вели-
кодня та отримали майстер-клас з розпису писанок.

«Петриківський розпис є візитною карткою Дніпропетровщини. 
Напередодні світлого свята Великодня ми запросили дітей саме сюди, 
де збереглися українські традиції розпису. Наша мета – аби вони отри-
мали знання від майстрів петриківського розпису, людей, які з поко-
ління в покоління передають це вміння», – зазначив голова обласної 
організації «Фронту Змін» Андрій Павелко.

Священнослужитель розповів дітям про історію та особли-
вості святкування Великодня християнами, про виникнення тради-
ції розписування писанок. А майстри розповіли про історію виник-
нення петриківського розпису та влаштували для дітей майстер-клас 
з писанкарства. Кожен учень мав змогу власноруч розмалювати 
писанку петриківським розписом.

Діти також відвідали музей, де представлені предмети україн-
ського сільського побуту – рушники, посуд, скрині та інші предмети, 
а також побачили макет козацького укріплення «Січ».

«Діти змогли сьогодні доторкнутися до цінностей нашого 
народу, долучиться до того, чим спрадавна славиться наша земля. 
Саме це може стати запорукою їх гармонійного розвитку, а ми 
будемо всіляко цьому сприяти», – зазначила керівник жіночого 
департаменту обласної організації «Фронту Змін» Анастасія Ста-
роскольцева (Дніпропетровський «Фронт Змін» влаштував шко-
лярам майстер-клас з писанкарства // Фронт Змін. Ініціатива 
Арсенія Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9764-
dnipropetrovskij-frontu-zmin-vlashtuvav-dlja-shkoljariv-majster-
klas-z-pisankarstva-v-petrikivtsi-foto.html). – 2012. – 12.04).
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***
Активісти молодіжки «Фронту Змін» Житомирщини в рамках 

проекту «Понеділок, що надихає» відвідали з дружнім візитом вихо-
ванців Тетерівського будинку-інтернату.

«В тетерівському інтернаті виховується 87 дітей віком від 5 років. 
Це діти з обмеженими можливостями – вони навчаються за особли-
вою програмою, де велика увага приділяється творчій реабілітації. 
Ці діти особливо раді гостям», – розповіла координатор молодіжного 
крила «Фронту Змін» Житомирщини Ольга Фаріон.

Волонтери завітали до Тетерівки з подарунками. Команда з 
26 дівчат та хлопців подарувала дітям розвиваючі іграшки та канце-
лярські приладдя, фарби, пензлі, кольоровий папір, альбоми для твор-
чості, а головне – свою увагу та тепло. Важливо, що всі подарунки при-
дбано на 1160 грн, які було зібрано від першого показу фільмів в кіноте-
атрі «Україна» в рамках проекту «Понеділок, що надихає», який запо-
чатковано у Житомирі. Використовуючи нове приладдя, молодь разом з 
вихованцями школи малювали, робили аплікації, спілкувалися.

«Творчість – це неймовірно могутня єднаюча сила, – ділиться 
враженнями Ольга Фаріон. – Надихає завзятість та оптимістичний 
настрій дітей, їх бажання бути задіяними у творчих справах».

Новостворені волонтерами та дітьми роботи вже передано на 
виставку в кінотеатр «Україна». Ці роботи візьмуть участь в благодій-
ному аукціоні «Фронту Змін» для Тетерівського дитячого будинку-
інтерната, який відбудеться 14 квітня, під патронатом депутатів 
Житомирської обласної ради від «Фронту Змін» Геннадія Зубка та 
Сергія Сухомлина (Молодіжка Житомирського «Фронту Змін» про-
вела благодійну акцію для вихованців будинку-інтернату // Фронт 
Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/
region-news/9777-zhitomirska-molodizhka-frontu-zmin-vlashtuvala-
tvorchij-majster-klas-dlja-vihovantsiv-teterivskogo-budinku-internatu.
html). – 2012. – 13.04).

***
Багатодітні сім’ї, будинки-інтернати, малозабезпечені в усіх 

куточках Закарпаття зустрілися з представницями жіночого крила 
політичної партії «УДАР» і отримали чимало подарунків.

В останній передпасхальний тиждень жінки із закарпатського 
«УДАРу» організували масштабну благодійну акцію, яку провели під 
гаслом «Свобода – це Європа».
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«Вже кілька століть тому вікно в Європу було відчинено, але 
двері, на жаль, для нас досі залишаються зачиненими, – заявила кура-
тор акції, заступник голови Закарпатської обласної партійної орга-
нізації Лариса Алєнтьєва. – Тому ми впевнено заявляємо, що змо-
жемо відчинити ці двері. Демократичні цінності, європейський рівень 
життя, соціальний захист, закони для всіх рівні – ось пріоритети пар-
тії «УДАР Віталія Кличка».

До передвеликодньої акції готувалися кілька тижнів – збирали 
одяг, іграшки, продукти. Акцентували увагу на тому, щоб все було 
хорошої якості і справді знадобилося адресатам. Приємно, що відгук-
нулося чимало людей. Хтось допомагав матеріально, хтось зібрав речі, 
іграшки, взуття, хтось закупив пасочки.

Розпочався маршрут з географічного центру Європи, що на Рахів-
щині. Це символічно, адже саме тенденцію до благодійності та меце-
натства хочуть прищепити українцям активістки «УДАРу».

В рамках акції відбулася зустріч з двома багатодітними сім’ями 
з далекого гірського села Костилівка, мікроавтобус з ящиками фрук-
тів, солодощів, іграшок та одягу з Ужгорода завітав у Вільшанський 
будинок-інтернат. Сюди традиційно навідується з подарунками член 
ради Ужгородського «УДАРу» Ольга Ярема. Вона допомагає жителям 
цього будинку вже шість років і надихнула решту жінок партії розгор-
нути таку масштабну акцію.

«За ці роки тут вже багато що змінилося, тому я дуже пова-
жаю директора закладу Богдана Кікіна. У вільшанському дитячому 
будинку живуть 176 дітей з особливо важкими фізичними та розу-
мовими вадами. Для них дуже важливі навіть не самі речі, одяг, 
фрукти, а ті хвилини турботи і уваги, які ми привозимо разом з 
цими речами.

В Батьовський дитячий притулок приїхали з солодощами берегів-
чанки Вікторія Левицька, Вікторія Товт та Руслана Плахотнікова.

«Я сповнений гордості за жіноче крило партії. Я бачив, з яким 
натхненням вони готувалися до поїздок, як заряджали своєю енергією 
всіх навколо. Хотілося поділитися добром з усіма, хто цього потре-
бує, але мусимо розуміти, що таке вже життя в Україні – тут занадто 
багато людей, які живуть за межею бідності. Від себе ми намагаємось 
зробити максимум. Це чудово, що до нас все активніше долучаються 
люди, які не мають відношення до політики, а просто хочуть допо-
могти. Всі ці люди потребують нашої уваги і підтримки кожного дня, 
а не лише напередодні свят», – розповів голова закарпатського УДАРу 
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Валерій Пацкан (Закарпатський УДАР провів масштабну Велико-
дню акцію // Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/
news/news/zakarpatskiy-udar-proviv-masshtabnu-velikodnyu-aktsiyu). 
– 2012. – 13.04).

***
12 апреля в г. Бердянске Запорожской области, перед началом сес-

сии городского совета, состоялась акция протеста против повышения 
тарифов на жилищно-коммунальные услуги и цен на товары первой 
необходимости.

Под знаменами Коммунистической партии Украины собралось 
более трехсот жителей г. Бердянска. Городские власти настолько 
испугались организованного коммунистами митинга-протеста, 
что к моменту его начала, ровно в 9.30 отключили электропитание 
городского Дворца культуры, от которого была подключена аппара-
тура озвучивания митинга. Но коммунисты заранее подготовились 
к возможным провокациям и использовали автономные источники 
питания для микрофона.

Участники акции держали плакаты: «Нет грабительским тари-
фам!», «Реформы для народа, а не за счет народа», «Новые тарифы: 
зубы на полку», «Выход из кризиса – социализм», «Тарифы ЖКХ – не 
более 10 % от семейного бюджета!», «Тарифы ЖКХ – террор против 
народа».

Первый секретарь Бердянского ГК КПУ, руководитель фрак-
ции коммунистов в городском совете Людмила Шаповал в своем 
выступлении перед участниками митинга отметила: «С 1 апреля, 
согласно решению Национальной комиссии регулирования 
электроэнергетики, поднят тариф на электроэнергию, бытовой газ 
для населения. Это повышение нанесло серьезный удар по семейному 
бюджету бердянцев, которые при довольно низких зарплатах, да еще 
и в условиях, когда работодатель и эти копейки платить не желает, 
с трудом справляются с коммунальной нагрузкой. И, к сожалению, 
власть это не останавливает. Блага цивилизации стали такими, что 
подрывают семейный бюджет. И здесь нетрудно спрогнозировать, 
что желающих, а главное – имеющих возможность регулярно и сво-
евременно оплачивать навязчивый сервис будет немного. 12 тыс. бер-
дянцев живет на доходы меньше прожиточного минимума, т.е. нахо-
дятся за чертой бедности. Как они будут справляться с ежегодным 
повышением цен на жилищно-коммунальные услуги? Особенно, если 
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учесть, что систематического повышения заработной платы, пенсий и 
стипендий в ближайшее время не предвидится».

Участники митинга выражали решительный протест против 
антинародного курса, проводимого Президентом и правительством, 
против политики перекладывания проблем государства, региона, в 
частности, ЖКХ – на плечи граждан. Мизерные прибавки к пенсиям, 
о которых так много говорили руководители страны, не улучшили 
жизнь и положение народа. Резкое повышение цен на продукты пита-
ния, товары первой необходимости, лекарства, тарифов на ЖКХ ото-
брали у нас в несколько раз больше, чем прибавки к пенсии и заработ-
ной плате.

По словам участников митинга, руководство коммунальных 
предприятий не отчитывается перед населением об использовании 
средств, собираемых за услуги ЖКХ, выполнения капитального и 
текущего ремонта. Жилищно-коммунальная сфера требует допо-
лнительной финансовой поддержки, но это надо делать не за счет 
нищего населения, а изыскивать другие источники, в том числе и за 
счет сверхдоходов украинских олигархов. Митингующие требовали, 
чтобы местная власть улучшила работу коммунальных предприятий 
по очистке города от мусора и благоустройству города. Выступали 
против слияния двух коммунальных предприятий: «Житлосервіс – 7» 
и «Житлосервіс – 2а», что неминуемо приведет к ухудшению качества 
предоставляемых услуг.

По итогам митинга была принята резолюция с требованиями от 
Президента Украины В. Ф. Януковича (Бердянские коммунисты 
провели акцию протеста // Компартія України (http://www.kpu.ua/
berdyanskie-kommunisty-proveli-akciyu-protesta/). – 2012. – 13.04).

Громадські організації у підтримці партій

Львівська обласна громадська організація «Комітет виборців 
України», врахувавши пропозиції громадськості, звернулася до Цен-
тральної виборчої комісії зі своїм варіантом формування виборчих 
округів в області. Зокрема, до виборів народних депутатів 2012 р. на 
Львівщині за доцільне вважають  створити 12 виборчих округів

В обговорені взяли участь понад 30 представників органів дер-
жавної влади та місцевого самоврядування, територіальних вибор-
чих комісій, засобів масової інформації, політичних партій, депута-
тів, громадськості. Учасники заходу домовилися опрацювати варіанти 
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утворення виборчих округів та в місячний термін надати свої пропо-
зиції організаторам. 

Врахувавши побажання учасників обговорення, ЛОГО «Комітет 
виборців України» у відкритому листі до Центральної виборчої комі-
сії пропонує:

1. Відповідно до законодавства про вибори народних депута-
тів України, а також чисельності виборців на Львівщині, утворити у 
Львівській області 12 виборчих округів.

2. Для забезпечення мінімізації витрат при підготовці і проведенні 
виборів врахувати наступні критерії формування виборчих округів: 

a) максимальну наближеність до середньої кількості виборців на 
округ (станом на 31.01.2012 р. – 163393 виборці на округ); 

b) географічну нероздільність виборчих округів (відсутність 
анклавів);

c) максимально можливу мінімізацію розподілу одного району 
між різними округами; 

d) історично-складену виборчу традицію (взяти за основу виборчі 
округи виборів 2002 р.) (На Львівщині до виборів-2012 пропонують 
створити 12 виборчих округів // Західна інформаційна корпорація 
(http://zik.ua/ua/news/2012/04/09/343218). – 2012. – 9.04).

***
7 апреля прошла отчётно-выборная конференция Волынского 

областного комитета ЛКСМ Украины.
Из 28 делегатов на конференцию прибыли и приняли участие в ее 

работе 25 комсомольцев.
С докладом за отчётный период выступил первый секретарь 

Волынского обкома ЛКСМУ Александр Кононович.
Делегаты единогласно признали работу обкома за отчётный 

период удовлетворительной.
Конференцией перед секретариатом области была постав-

лена сложная, но однозначно выполнимая задача, а именно – завер-
шить юридическую легализацию городских и районных комитетов 
в области. Тем самым уже до 1 июня отрапортовать о проведённой 
работе и укрепить позиции комсомола в области. Имея полную сеть 
своих представительств на Волыни, оказать внушительную помощь 
Компартии на предстоящих выборах.

Первым секретарём на очередной период был избран Алек-
сандр Кононович, вторым – Сергей Вашкодар. Председателем КРК 
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Волынского обкома ЛКСМУ был избран Дмитрий Власюк. В члены 
ЦК ЛКСМУ от Волыни конференция рекомендовала две кандидатуры: 
Александра и Михаила Кононовичей.

Также были избраны и утверждены делегаты на предстоящий 
VII (ХХХVII) съезд ЛКСМУ.

Отрадно, что, не смотря на большую палитру мнений и 
дискуссионных тем, все без исключения решения конференции были 
приняты делегатами единогласно. Это показательно, ибо несмотря ни 
на что у комсомольцев одно видение проблем и путей их решений. А 
значит, комсомол Волыни является  единым кулаком, единой боевой 
командой, идущей по намеченному пути, по пути борьбы за социа-
лизм и справедливость! (Комсомольцы Волыни готовятся к съезду 
ЛКСМУ // Компартія України (http://www.kpu.ua/komsomolcy-
volyni-gotovyatsya-k-sezdu-lksmu/). – 2012. – 10.04).

***
Молодежная общественная организация «Молодые регионы» при 

поддержке Луганского городского головы Сергея Кравченко реали-
зует проект «Интернет на свежем воздухе», в рамках которого пла-
нируется организовать бесплатный доступ к Интернету для луганчан 
и гостей города на территории городских парков и скверов. В первую 
очередь планируется создать зону Wi-Fi в Сквере Памяти.

«Мы сейчас завершаем согласования по технической и юриди-
ческой стороне проекта на территории Сквера Памяти. Ведем сбор 
средств для приобретения необходимого оборудования, которое в 
последующем будет передано в коммунальную собственность.

Наш проект – это создание возможности для молодых луганчан, 
деловых людей, гостей нашего города пользоваться Интернетом на 
свежем воздухе, на территории отреставрированных городских пар-
ков и скверов, а не в кафе или баре, где, так или иначе, нужно запла-
тить заведению», – прокомментировал инициативу лидер молодых 
регионалов Виталий Охмат.

Напомним, кандидат в мэры Луганска от политической партии 
«Фронт Змін» Игорь Лиски обещал в случае победы на выборах 
обеспечит жителей областного центра бесплатным доступом в 
Интернет (В Луганске Партия регионов решила воплотить идею 
Фронта Змін // City News (http://www.citynews.net.ua/news/18694-v-
luganske-partiya-regionov-reshila-voplotit-ideyu-fronta-zmn.html). – 
2012. – 11.04).
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***
Объединение оппозиционных партий «Комитет сопротивле-

ния диктатуре» призывает европейское сообщество не верить заяв-
лениям первого заместителя генерального прокурора Рената Кузь-
мина о бывшем премьер-министре, лидере партии «Всеукраинское 
объединение «Батьківщина» Юлии Тимошенко.

Об этом говорится в обращении комитета к европейским органи-
зациям, текст которого распространила пресс-служба партии «Всеу-
краинское объединение «Батьківщина».

«Призываем демократическую Европу не верить той лжи относи-
тельно Юлии Тимошенко, которая распространяется в европейских столи-
цах первым заместителем Генерального прокурора Украины Кузьминым», 
– сказано в обращении партии, направленном Европейскому парламенту, 
Парламентской ассамблее Совета Европы и Парламентской ассамблее 
Организации по безопасности и сотрудничеству в Европе.

По данным комитета, Кузьмин осуществляет свои визиты в страны 
Европы за средства Партии регионов. «Этот факт коррумпированных 
поездок государственного служащего за средства провластной поли-
тической партии, что было доказано журналистскими расследова-
ниями, свидетельствует о прямой связи и заинтересованности Пар-
тии регионов в нейтрализации и дискредитации своих политических 
оппонентов», – отмечается в обращении.

«Комитет сопротивления диктатуре» считает, что нынешняя 
власть Украины готова на все, чтобы избавиться от конкурентов 
на политической арене, устраивает для них жесткие политические 
репрессии, в частности обвиняет Тимошенко во всех резонансных 
делах, которые произошли в стране за последние 20 лет, что, по мне-
нию комитета, абсурдно.

Исполнителями же политических репрессий комитет называет 
генерального прокурора Виктора Пшонка и его первого зама Кузь-
мина («Комитет сопротивления диктатуре» сообщает Европе, 
что Кузьмин – лживый наймит Партии регионов // Обком (http://
obkom.net.ua/news/2012-04-11/1344.shtml). – 2012. – 11.04).

***
Понад 150 громадських організацій-учасників руху ЧЕСНО звер-

нулися до провідних політичних сил України з пропозицією співп-
раці в рамках кампанії громадського аудиту кандидатів у депутати – 
«Фільтруй Раду!».
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Громадські активісти пропонують політикам «провести консуль-
тації щодо формування майбутніх політичних списків та висування 
кандидатів у мажоритарних округах».

У зверненні йдеться, що у ході консультацій активісти руху 
ЧЕСНО мають намір ознайомити представників політичних сил із 
цілями, завданнями та методологією кампанії. Результатом таких 
переговорів має стати вироблення дієвих механізмів, за допомогою 
яких виборці зможуть впливати на формування політичної пропози-
ції, а політичні сили зможуть убезпечитися від появи корупціонерів 
та шахраїв у своїх списках, та, відповідно, у наступному складі Вер-
ховної Ради. Зокрема, серед перших результатів діалогу активісти очі-
кують на публічне зобов’язання представників політичних сил засто-
сувати громадські критерії до кандидатів і виключити зі списків та не 
висувати на мажоритарку тих, хто не відповідатиме критеріям.

Представники громадських організацій переконані, що за ниніш-
ніх умов тотальної недовіри в суспільстві, самі політики є макси-
мально зацікавленими у демонстрації відкритості, а відтак, у кон-
структивному діалозі з громадянським суспільством. «Це сприя-
тиме створенню максимально прозорих принципів формування май-
бутнього парламенту. Учасники руху ЧЕСНО серед таких принципів 
пропонують партіям розглянути, обговорити та прийняти 6 критеріїв 
доброчесності, вироблених громадськістю» – зазначено в документі.

Відповідно до загальнонаціонального опитування, проведеного 
Фондом Демократичні ініціативи, від 70 до 80 % українців підтриму-
ють ці вимоги до політиків.

Рух ЧЕСНО упродовж квітня і травня планує персонально звер-
нутися до лідерів провідних політичних сил з пропозицією провести 
зустрічі для відповідних обговорень.

У зверненні зазначено, що рух ЧЕСНО є позапартійною та полі-
тично незаангажованою ініціативою, а його фінансування є абсо-
лютно прозорим та висвітлюється на офіційному сайті кампанії 
(Володимир Піньковський: Партії повинні погодитися на громад-
ський аудит їхніх кандидатів // Рупор Житомира» (http://ruporzt.
com.ua/topnews/38474-volodimir-pnkovskiy-partyi-povinn-pogoditisya-
na-gromadskiy-audit-yihnh-kandidatv.html). – 2012. – 11.04).

***
У Житомирі «Фронт Змін» започаткував просвітницький благо-

дійний молодіжний проект «Понеділок, що надихає». У рамках про-
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екту молодь зможе щопонеділка в кінотеатрі «Україна» переглядати 
два фільми: один знятий житомирянами, інший – зі світової класики 
кіно. Вартість квитка символічна – 5 грн. Гроші від продажу квитків 
будуть спрямовувати на проведення благодійних заходів.

Перша зустріч відбулась за переглядом документального фільму 
талановитого житомирського режисера Дмитра Голумбевського 
«Натхненні Житомиром» та фільму зі скарбниці світового кінемато-
графа «У погоні за щастям». Вечір кіно для молоді зібрав у кінотеатрі 
«Україна» майже 250 житомирян.

Організаторами акції є молодіжне крило Житомирського «Фронту 
Змін», громадська організація «Наш дім», студія «Ц-ТВ» й активна 
молодь Житомирщини.

«Ми з радістю будемо надихати вас на нові звершення та напо-
внюватимемо ваші серця любов’ю та повагою до нашого міста і його 
мешканців!» – говорять у зверненні до житомирян організатори акції.

«Суть проекту в тому, щоб за переглядами фільмів зібрати для 
спілкування молодь. Дати можливість молодим житомирянам зміс-
товно проводити свій вільний час, знайомитися з цікавими житоми-
рянами і на прикладі таких же молодих, але вже відомих і успішних 
житомирян, набувати впевненості в собі і вибудовувати свій успіх 
у житті», – говорить про проект його ініціатор та ідейний натхнен-
ник, депутат Житомирської обласної ради від «Фронту Змін» Сергій 
Сухомлин (У Житомирі «Фронт Змін» започаткував проект для 
молоді «Понеділок, що надихає» // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія 
Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9734-u-zhitomiri-
front-zmin-zapochatkuvav-proekt-dlja-molodi-ponedilok-scho-nadihae.
html). – 2012. – 11.04).

***
Продолжаются отчетно-выборные собрания Ленинского Комму-

нистического Союза Молодежи Украины в городах и районах Киев-
ской области.

Состоялись они в Тетиевской районной и Белоцерковской город-
ской организациях.

Тетиевские комсомольцы вновь избрали первым секретарем  рай-
кома ЛКСМУ Лесю Астахову, был избран новый состав бюро, куда 
вошли секретари первичных организаций района. В работе собра-
ния принял участие первый секретарь Тетиевского райкома КПУ 
Станислав Кучерук.
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В Белоцерковской городской организации отчетное собрание про-
шло содержательно. Сначала торжественно вручили комсомольские 
билеты. Затем обсудили вопросы предстоящих мероприятий. Первым 
секретарем избрали Александра Варнягу. Был избран новый состав 
секретариата, бюро, выдвинуты делегаты на областную конферен-
цию. В работе собрания приняли участие – первый секретарь Бело-
церковского ГК КПУ – Ирина Удовена и куратор комсомольской орга-
низации от КПУ Александр Соколов.

Первый секретарь обкома комсомола Ольга Горелик, комменти-
руя отчетно-выборную кампанию, отметила, что нынешний год для 
областной организации очень насыщен в связи с выборами в парла-
мент, и требует от каждого члена ЛКСМУ максимального участия в 
жизни организации (Отчетно-выборная кампания в комсомольских 
организациях Киевщины // Компартія України – http://www.kpu.ua 
– (http://www.kpu.ua/otchetno-vybornaya-kampaniya-v-komsomolskix-
organizaciyax-kievshhiny/). – 2012. – 12.04).

***
Всеукраїнське об’єднання «Свобода» закликає українців Севасто-

поля вийти на акції протесту задля порятунку останнього осередку 
української освіти. Так «Свобода» разом зі Спілкою національно-
патріотичних об’єднань громадян «Українська громада Києва» від-
реагували на рішення Севастопольської міської ради про закриття 
загальноосвітньої школи-iнтернату 1–3 ступенiв № 7 – єдиного 
навчального закладу Севастополя, де викладання провадили держав-
ною українською мовою.

«За нинішньої влади сподіватися, що вона захистить право 
українців на національну культуру і освіту рідною державною 
мовою, безглуздо. Приміром, я важко собі уявляю, як «тонкий зна-
вець української мови» Азаров стане на захист української школи 
і «журитиме» за її закриття іншого «ненаситного українофіла» 
Табачніка. Тому ми закликаємо українську громаду Севастополя 
всіляко чинити опір рішенню місцевої влади і виходити на акції 
протесту, як це було минулого року в Донецьку. Ми підтримуємо 
Вас, побратими!

Грошей на утримання єдиної української школи у влади нібито 
немає, а для підтримки російської мови, яка й так тотально панує у 
Севастополі, кошти знайшлися», – заявив свободівець, лідер «Україн-
ської громади Києва» Сергій Рудик.
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Як відомо, Севастопольська міська рада ухвалила рішення про 
закриття україномовної школи № 7 в рамках програми «економії та 
оптимізації». У той же час рада затвердила розроблену міською дер-
жавною адміністрацією регіональну програму розвитку російської 
мови і російської культури на 2012–2016 рр., на яку готова витратити 
понад 1 млн грн («Свобода» закликає українську громаду Севасто-
поля зберегти українську школу // Сайт ВО «СВОБОДА» (http://
www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/029271/). – 2012. – 12.04).

***
11 квітня молодорухівці Києва взяли участь в акції на захист укра-

їнського дубляжу, яка відбулася біля Кабміну. Окрім громадських 
активістів до акції приєдналися і відомі українські музиканти, пись-
менники, видавці, народні депутати та навіть представники білорусь-
кої опозиції: Ірена Карпа, Брати Капранови, казкар Сашко Лірник, 
музикант Сергій Фоменко, вокаліст гурту ТНМК Фагот, актор Євген 
Нищук, музикантка Галя Тельнюк та інші.

Серед вимог – скасування урядової постанови № 168. Під час акції 
розгорнули під Кабміном величезну плівку з кадрами з фільмів, дуб-
льованих українською мовою.

На думку голови Київської міської організації Молодого Народ-
ного Руху Олексія Захарченка влада всіма доступними способами ста-
рається знищити український дубляж, а відтак і кінематограф.

«Вони хочуть перекладати фільми за кордоном. Це може при-
звести до того, що в Україні пропадуть якісні україномовні переклади 
фільмів. Тому ми сьогодні прийшли на акцію, щоб підтримати і від-
стояти український дубляж» – сказав він (Молодий Народний Рух 
взяв участь в акції на захист українського дубляжу // Oфіційний 
сайт Народного Руху України (http://www.nru.org.ua/news/single/
article/molodii-narodnii-rukh-vzjav-uchast-v-akciji-na-zakhist-ukr.
html). – 2012. – 12.04).

***
Комітет опору диктатурі розробив план заходів щодо проведення 

масових акцій протесту наприкінці квітня – на початку травня.
Про це сьогодні під час засідання опозиційного уряду повідомив 

прем’єр-міністр ОУ Сергій Соболєв.
За його словами, зокрема, 26 квітня КОД підтримає акцію чор-

нобильців; 27 квітня опозиція проведе акцію до річниці підписання 
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злочинних харківських угод; 1 травня активісти КОД проведуть акцію 
на захист соціальних прав громадян.

У свою чергу присутні на засіданні опозиційного уряду представ-
ники Всеукраїнського об'єднання ветеранів Чорнобиля повідомили 
про підготовку пікетування парламенту та уряду в день річниці ава-
рії на ЧАЕС 26 квітня та закликали народних депутатів долучитися до 
координації дій (Сергій Соболєв: КОД підтримає проведення масо-
вих акцій протесту громадян // Сайт Політичної Партіїї «Всеу-
країнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/10568.
html). – 2012. – 12.04).

***
12 квітня в Сумському обласному прес-клубі відбувся круглий 

стіл за участі керівників обласних осередків політичних партій, іні-
ційований рухом ЧЕСНО. Метою руху ЧЕСНО є забезпечити нову 
якість української політики шляхом активізації суспільства та очи-
щення майбутнього парламенту від недостойних кандидатів.

Представники політичних партій на Сумщині публічно задекла-
рували підтримку основних критеріїв, які висуває громадянський 
рух ЧЕСНО до кандидатів у депутати Верховної Ради України. Під-
писавши «Меморандум політичних партій Сумської області», вони 
зобов’язалися висувати кандидатів, які відповідають таким вимогам: 
непричетність до корупційних дій, прозорість задекларованих дохо-
дів і майна та їх відповідність способу життя, незмінність політичної 
позиції тощо.

Меморандум підписали: Олександр Лисенко (ВО «Батьківщина»), 
Микола Клочко («Фронт Змін»), Сергій Бутенко (Народний Рух Укра-
їни), Олександр Петренко (ВО «Свобода»), Сергій Хомутинник (Пар-
тія регіонів), Володимир Гусєв (Громадянська позиція).

Голова Сумської ОО Народного Руху України Сергій Бутенко 
відзначив виключно позитивну роль проекту ЧЕСНО, зазначивши, 
що наполеглива робота організаторів дозволить оновити парламент, 
унеможливити проходження до нього  скомпрометованих  та одіоз-
них осіб, що безперечно сприятиме оздоровленню політичної ситу-
ації в країні.

«Завдання руху ЧЕСНО зовсім не амбітні – вони прості, зрозу-
мілі, і цілком реалістичні. Сьогодні в політику мають прийти люди, 
які усвідомлюють свою причетність до творення історії і відпові-
дальність перед українським народом за кожен свій крок», – вважає 
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Сергій Бутенко (Cергій Бутенко: «В політику мають прийти люди, 
які готові відповідати за кожен свій крок» // Oфіційний сайт Народ-
ного Руху України (http://www.nru.org.ua/news/single/article/cergii-
butenko-v-politiku-majut-priiti-ljudi-jaki-gotov.html). – 2012. – 13.04).

Оперативні прогнози

Експерти кажуть, що кар’єра Наталі Королевської, після виклю-
чення із БЮТу, «нагадує незавершене будівництво». Яка доля чекає на 
Королевську та чи зможе вона замінити Тимошенко на політичному 
олімпі розповів український політолог Володимир Цибулько.

За словами політолога, «у Королевської є те, чого не було в Тимо-
шенко». Юля не могла зібрати ту частину електорату Сходу, який роз-
чаровується в Партії регіонів. А Наталія Королевська, на його думку, 
може цих виборців «підібрати».

«Королевська за своїм стилем і за вектором політичних заці-
кавлень, а це малий і середній бізнес, нагадує молоду Кужель. Ось 
у цьому сенсі вона знайшла свою окрему нішу і ця ніша, я думаю, 
буде продуктивною. По перше, в Королевської молодша команда і, 
наприклад, Суслов – лідер «Молодої Батьківщини», він був най-
молодшим мером в Україні, він людина із позитивною політичною 
спадщиною», – розповів Володимир Цибулько.

Як вважає політолог, Королевську виключили із лав БЮТу, тому 
що вона самодостатня економічно та вона може утримувати частину 
партії сама. 

«Функціонерам «Батьківщини» це здалось загрозливим, але для 
самозбереження вони зробили все правильно. Плюс, не виключено, 
що відмова від Королевської була однією з умов співпраці із Яце-
нюком», – зазначив експерт (Політолог: У Королевської є те, чого не 
було в Тимошенко // Інформаційне агентство «Регіональні Новини» 
(http://regionews.com.ua/node/39246). – 2012. – 9.04).

***
Главной проблемой для политических сил во время выборов ста-

нет работа в избирательных округах. Об этом сказал социолог Евге-
ний Копатько.

«Проблема для всех – и для «красных», и для «белах» – заклю-
чается в работе на мажоритарных округах. Здесь проблем гораздо 
больше, и они связаны с тем, что конфликт интересов может 
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повлиять на решение избирателей поддержать того или иного 
кандидата, или нет», – отметил Копатько (У политиков будут 
проблемы с «мажоритаркой» – эксперт // Главком: Новости поли-
тики и экономики (http://glavcom.ua/news/76074.html). – 2012. – 9.04).

***
Відомий український соціолог Володимир Паніото повідомив, що 

за останніми замірами солідного й авторитетного Київського міжна-
родного інституту соціології рейтинг Віталія Кличка та його політич-
ної сили вперше обігнав рейтинг Арсенія Яценюка та «Фронт Змін» 
(може, саме тому Арсеній так швидко погодився на спільний із «Бать-
ківщиною» виборчий список?).

Щомісячне зростання рейтингу партії останнім часом на 0,5–1 %. І 
це при тому, що не сформована ні ідеологія, ні впізнавана програма, ні 
солідна команда. Та й останні перемоги Віталія на рингу не настільки 
переконливі як бувало. 

Цей рейтинг ще зовсім невеликий – близько 7 % – і геть недо-
статній для серйозного втручання в боротьбу за загальнонаціо-
нальну булаву. Але ці відсотки можуть бути вирішальними в фор-
муванні більшості в майбутньому парламенті. Тим більше, що 
до виборів ще півроку. І якщо так і далі справа піде, то «УДАР» 
може отримати в новому парламенті до 10 % по спискам і сер-
йозно вплинути на подальший розвиток країни. Адже варто лише 
Партії регіонів втратити владу в парламенті, як у них все поси-
плеться. Вся ретельно вибудувана вертикаль дасть збій і заклинить 
прийняття будь-яких серйозних рішень. Навіть при тому, що Прези-
денту вдасться зберегти після виборів свій уряд на чолі з незабутнім 
Миколою Яновичем Азаровим.

Так у чому все-таки причина політичного ефекту Віталія 
Кличка? Не маючи політичного досвіду, не маючи ні команди, ні 
загальнонаціональної мережі, досить рідко з̀ являючись у ЗМІ, він 
стає політичною фігурою, що найдинамічніше розвивається. І зда-
тен у найближчій перспективі виступити найсерйознішим конку-
рентом політичним зубрам.

Так, Віталій не має досвіду політичної діяльності. Треба думати, 
що не має він і відповідних знань з економіки, державного управ-
ління, гуманітарної сфери. Але ці недоліки в очах розчарованого укра-
їнського виборця можуть легко стати й перевагами. Адже український 
політичний досвід, як і українські політики, мають вкрай негативну 
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оцінку в очах власного виборця, який змушений обирати менше зло, 
але не втомився виглядати добро.

Але навіть не знання й досвід державницької роботи є визначаль-
ними в очах виборця при оцінці нинішніх політичних персоналій. Як 
не дивно, але Кличко для багатьох українців є моральним авторите-
том. Він виправдовував їхню довіру на рингу й не зловживав їхньою 
довірою у владі. Він не крав, прикриваючись гучною фразою про тур-
боту й любов до батьківщини, не дурив їх пустопорожніми обіцян-
ками. Так, цих переваг в умовах цікавої української дійсності можна 
легко позбутися. Але ж Віталій, перебуваючи скільки років у Київ-
ській міськраді не позбувся своєї моральної цноти та не здався команді 
Черновецького. Навпаки, протистояв їй з купкою однодумців.

Чесність і порядність дорого коштують. Оце вам і 7 %! І реальна 
перспектива зростання. При умові, що Кличко перестане бігати за 
двома зайцями й професіонально візьметься за нову справу.

Ідеологія, як він стверджує, у нього ніби є. Та найперше виборець 
має знати, що Віталій Кличко збирається конкретно робити, коли при-
йде до влади? Навіть трохи не так: що він взагалі вважає треба зро-
бити в Україні, щоб позбавити її жителів убогого стану? Чи має про-
ривні ідеї? Які конкретні засади має пропонувати в парламенті? Що 
це може принести країні й кожному виборцю зокрема. В наближеній і 
віддаленій перспективі.

Чи побачить Віталій Кличко за деревами ліс – побачимо най-
ближчим часом, коли оголосять вибори Київради. Це й визначить 
чи претендуватиме Віталій Кличко на загальноукраїнський масш-
таб і на звання лідера нації, чи обмежиться регіональним, нехай і 
столичним. Отже, синиця в руці чи журавель у небі, пане Віталію? 
(Загадковий політичний ефект Віталія Кличка // Корреспондент.
net (http://blogs.korrespondent.net/journalists/blog/moroz4/a62492). – 
2012. – 10.04)

***
«Ради первенства в оппозиции Арсений Яценюк пожертвует 

своим «Фронтом Змін», – заявил 10 апреля украинский политолог 
Тарас Березовец.

«Объединяться под выборы будут только две круп-
нейшие оппозиционные партии: «Батьківщина» и «Фронт 
Змін», а остальные останутся за бортом. Привлечение дру-
гих оппозиционных сил не выгодно главному менеджеру 
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«Батьківщини» Александру Турчинову, поскольку в таком случае 
объединенная оппозиция сможет рассчитывать максимум на 100–
110 парламентских мандатов, фактически, повторяя опыт партии 
«Наша Украина» на выборах в 2002 г.», – отметил Березовец. 

«Такие политические силы, как «Свобода», «Удар», и прочие 
проекты не будут допущены в общий список. С одной стороны, между 
ними есть конфликты интересов, и право вето, которое деклариру-
ется объединенной оппозицией, будет использоваться, как минимум, 
в каждом втором случае. Например, у лидера «Удара» Кличко личный 
конфликт с Турчиновым, лидер «Фронта Змін» Яценюк не допустит 
появления в списке Анатолия Гриценко («Гражданская позиция»), с 
которым у него отношения хуже, чем с Президентом Украины Яну-
ковичем. «Свобода» – партия, которую Яценюк и Турчинов на дух 
не переносят из-за подозрений в ксенофобской риторике и подо-
плеке. Они боятся повторения случая с лидером «Свободы» Тягнибо-
ком, который еще, будучи членом «Нашей Украины», позволил себе 
неполиткорректные высказывания в адрес ряда национальностей», – 
продолжил политолог.

«Безусловно, единый список на выборах будет создан между 
«Батьківщиной» и «Фронтом Змін». Не исключаю создания аналогич-
ного списка между «Ударом» и «Гражданской позицией», куда теоре-
тически может войти и Наталья Королевская со своей партией. Само-
стоятельно попасть в парламент шансов у нее нет, но у Кличко к ней 
особенное отношение, поэтому не исключено такое «удочерение», – 
сказал Березовец. 

«Но проблема Яценюка в том, что в рядах его партии практически 
нет ярких личностей. Основных спикеров у него меньше десяти. И 
да – объединение с «Батьківщиной», фактически, уничтожит «Фронт 
Змін». Партия, конечно, не будет распущена, но после выборов, 
практически, пойдет под откос. Но Яценюк борется не за «Фронт 
Змін», а за первенство в оппозиции, и ради этой игры он готов 
пожертвовать даже собственной партией», – заявил Тарас Березо-
вец (Эксперт: Объединение с «Батьківщиной» уничтожит пар-
тию Яценюка // REGNUM (http://www.regnum.ru/news/1519367.html). 
– 2012. – 10.04).

***
Центризбирком Украины сформировал избирательные округа для 

проведения запланированных на октябрь парламентских выборов. 
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Украинская оппозиция собирается выиграть выборы и получить боль-
шинство в Верховной раде.

Центральная избирательная комиссия (ЦИК) Украины завершила 
формирование избирательных округов для проведения парламент-
ских выборов, которые состоятся в октябре. Согласно новому закону 
о выборах, половина депутатов Верховной рады будет избрана в 
одномандатных округах, а вторая половина – по партийным спискам.

Лидер крупнейшей оппозиционной партии «Батьківщина» Юлия 
Тимошенко оказалась за год до выборов за решеткой. В этой ситуа-
ции украинская оппозиция пытается объединиться, ставя перед собой 
цель одержать победу над теряющей популярность властью.

Украинская оппозиция пойдет на парламентские выборы 
тремя колоннами, заявил эксперт киевского Института социальных 
технологий «Социополис» Ярослав Макитра. По его словам, крайне 
правый фланг займет националистическая партия «Всеукраин-
ское объединение «Свобода», в центре будет «Батьківщина», а 
слева – партия «УДАР» во главе с чемпионом мира по боксу Вита-
лием Кличко.

Макитра отметил, что, по данным большинства социологичес-
ких исследований последнего времени, оппозиция может полу-
чить поддержку до 30 % избирателей, «что равносильно победе на 
выборах».

В соответствии с результатами мартовского опроса обществен-
ного мнения, проведенного социологической группой «Рейтинг», 
«Батьківщину», так же как и правящую Партию регионов, поддержи-
вают до 22 % избирателей. Партию «УДАР» – 6–8 %, а «Свобода» 
балансирует на грани пятипроцентного барьера, преодолеть который 
необходимо для попадания в парламент.

«Батьківщине» прогнозируют и более высокий результат, 
если к ней присоединяться другие политические силы. На послед-
нем съезде партии 30 марта было официально объявлено о слиянии с 
«Батьківщиной» движения «Народная самооборона» во главе с нахо-
дящимся за решеткой экс-главой МВД Юрием Луценко.

7 апреля лидер партии «Фронт Змін» Арсений Яценюк объявил о 
решение сформировать единый с «Батьківщиной» партийный список 
и единый список кандидатов в депутаты по одномандатным округам.

Ожидается, что решения о слиянии с «Батьківщиной» при-
мут большинство из 10 партий, входящих в созданный летом 
2011 г. Комитет сопротивления диктатуре. Исключением могут 
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стать лишь партии «Свобода» и «УДАР». Эксперты называют пар-
тию Виталия Кличко чисто вождистской и не имеющенй никакой 
идеологии. Самостоятельное участие в выборах «УДАРа», как не 
исключил Ярослав Макитра, может повысить популярность пар-
тии за счет русскоязычных избирателей юга и востока Украины, 
недовольных нынешней властью, но не готовых поддержать ни 
националистов, ни национал-демократов.

С другой стороны, как объяснил киевский политолог Виктор 
Небоженко, «сейчас время смуты, растерянности и недоверия, когда 
партии с такими названиями как «УДАР» не могут стать центром при-
тяжения для всех недовольных властью, кто еще не готов к активным 
массовым протестам». Однако, указывает Небоженко, если Виталию 
Кличко удастся не только пройти со своей партией в парламент, 
но и стать мэром Киева, «это может стать маленькой сенсацией, 
которая изменит расклад сил в оппозиционном лагере».

Со своей стороны, Ярослав Макитра отметил, что Кличко в 
последнее время «быстро растет как политик». Сам чемпион мира 
по боксу уже пообещал, что скоро завершит спортивную карьеру и 
полностью посвятит себя политике. Лидер «УДАРа» считает себя 
безальтернативным оппозиционным кандидатом в мэры Киева. «Если 
есть один рейтинговый кандидат, остальные должны отдать ему 
голоса, чтобы он победил», – подчеркнул Кличко и предупредил, что 
если другие оппозиционные силы выставят своих кандидатов, «они 
будут работать на власть» (Украинская оппозиция объединяется 
перед выборами в Верховную Раду // ГЛАВКОМ (http://glavcom.ua/
articles/6763.html). – 2012. – 10.04).

***
Лидер Всеукраинского объединения «Свобода» Олег Тягнибок про-

гнозирует еще не одну попытку власти изменить избирательный закон.
Об этом он сказал, комментируя решение Конституционного Суда 

о невозможности одновременно баллотироваться в Верховную Раду 
по партийным спискам и в мажоритарных округах.

«...Решение Конституционного Суда от 5 апреля 2012 г. о невоз-
можности одновременно баллотироваться в общегосударствен-
ном многомандатном и одномандатном избирательных округах на 
выборах в Верховную Раду стало еще одним красноречивым уроком 
для тех, кто верил, что с Партией регионов можно о чем-то договари-
ваться», – подчеркнул О. Тягнибок.
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Конечно, отметил он, это решение лежит не в конституционной и 
правовой плоскости, а в морально-политической. «Партия регионов, 
воспользовавшись помощью парламентской оппозиции в фактичес-
кой легализации фальсификаций на выборах-2012, откровенно нару-
шила свои же обещания», – заявил лидер ВО «Свобода».

Также, по его словам, «для всех очевидно, что Конституционный 
Суд в настоящее время превратился в «универсальное оружие» в 
руках режима Януковича. Это решение, как и другие вердикты этого 
состава КС, провозглашают от имени Украины, но пишут и прини-
мают вне границ суда».

«Так же понятно, что это – не последнее изменение правил изби-
рательной гонки и не последняя махинация от режима Януковича», – 
заявил О. Тягнибок, добавив, что менять правила игры во время самой 
игры уже стало «грязным фирменным стилем» этой власти.

Как отметил О. Тягнибок, как только власть поняла, что 
объединенные оппозиционные силы способны победить даже в тех 
неблагоприятных условиях, которые сложились, – она прибегла к 
переписыванию избирательного закона. «И таких избирательных 
«сюрпризов» от власти можно ожидать и в дальнейшем», – убеж-
ден лидер «Свободы» (Тягнибок: власть поняла, что объединенная 
оппозиция способна победить // «Завтра» (http://www.zavtra.com.ua/
news/1/256202/). – 2012. – 11.04).

***
Цены в Раду резко взлетели. А избирательные округа переделали 

под партию власти – политолог.
Парламентские выборы в Украине все-таки пройдут без подстра-

ховки для кандидатов в депутаты. Конституционный Суд обнаро-
довал свое решение о признании неконституционной норму закона 
о выборах, которая разрешала претендентам на места в парламенте 
одновременно баллотироваться по партийному списку и мажоритар-
ному округу.

В свою очередь политолог Виктор Небоженко считает, что лоб-
бируя принятие решения о запрете двойного баллотирования, власть 
тем самым создала себе не меньше проблем.

«В первую очередь, увеличивается внутриклановый кон-
фликт. Сейчас, когда единственный способ сохранить от рей-
дерства или прокуратуры свой бизнес, – это быть депутатом от 
Партии регионов, большое количество людей захотят пойти в 
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надежный партийный список. Соответственно, резко возрастет 
цена за проходное место в списке», – отметил эксперт.

Кроме того Небоженко считает, что предвыборные округа пере-
кроили в пользу партии власти. По его словам, такие действия 
приведут лишь к тому, что у стран Европейского союза поя-
вится больше оснований усомниться в легитимности выборов и 
их результате (Цены в Раду резко взлетели // «Рresident.com.ua» 
(http://www.president.com.ua/modules.php?name=News&fi le=article&
sid=46908). – 2012. – 11.04).

***
ВО «Свобода» планирует ступить на революционный путь в 

случае фальсификаций на осенних выборах в Раду. Об этом заявил 
лидер партии Олег Тягнибок.

«Мы уже начали обсуждать очень важную тему – как мы будем 
действовать в ночь с 28 на 29 октября и после. Если будут фальси-
фикации, а они точно будут, то люди выйдут на улицы протесто-
вать. Власть Януковича захочет реализовать силовой сценарий про-
тив людей. Значит, нам нужно брать на себя политическую ответ-
ственность», – сказал он.

«Это уже не игры в песочнице, это уже серьезные дела, потому что 
власть они так просто не отдадут, даже если и проигрывают. И это мы 
понимаем. Поэтому здесь нам нужно готовиться и к парламентскому 
пути, и к революционному пути защиты своих идеалов, прав, защиты 
возможности голосовать за того, кого хотим, и выбирать того, кого 
хотим», – добавил он (Тягнибок обещает революцию после выборов // 
Левый берег (http://lb.ua/news/2012/04/11/145700_tyagnibok_.html). – 
2012. – 11.04).

***
Решение Конституционного Суда Украины относительно 

запрета депутатам одновременно участвовать в парламентских 
выборах по партийным спискам и мажоритарным округам, может 
привести к объединению малых партий. Такое мнение в ходе пресс-
конференции высказал президент аналитического центра «Открытая 
политика» Игорь Жданов.

«Это будет стимулировать небольшие партии объединяться. Сей-
час лидеры этих партий стоят перед дилеммой: идти по мажоритарке 
или по партийным спискам», – сказал эксперт.
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Г-н Жданов сообщил, что возможным развитием событий 
может быть объединение политических сил Наталии Королевской 
(«Украина – вперед!») и Виталия Кличко («УДАР»).

«Были слухи, что Кличко и Королевская объединяются. Такое реше-
ние КСУ простимулирует данное объединение», – сказал специалист.

Также Игорь Жданов сообщил, что в данном аспекте неизвестна 
позиция лидера «Гражданской позиции» Анатолия Гриценко (Реше-
ние КСУ может заставить Королевскую и Кличко объединиться 
– эксперт // Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/
news/36318/). – 2012. – 11.04).

***
Наступною зміною в Законі «Про вибори народних депутатів» 

може стати зниження прохідного бар’єру в парламент.
Таку думку висловив директор Центру прикладних політичних 

досліджень «Пента» Володимир Фесенко.
За його словами, перш, ніж змінювати далі виборче законодав-

ство, владі необхідно замислитися: якщо вони хочуть зберегти легі-
тимність виборів, можливо, подальші зміни проводити не можна.

«Зараз є рішення КСУ і воно не б’є по легітимності виборів, однак 
від подальших змін все ж варто відмовитися, щоб не підривати основи 
компромісу, який був досягнутий раніше. Зокрема, не слід чіпати про-
цедурні питання, за які тоді проголосували депутати», – підкреслив 
В. Фесенко.

У той же час, політолог не виключив, що надалі може виникнути 
ще одна тема для змін законодавства.

За його словами, хоча чутки про це ходять, їх не підтверджують 
навіть у Партії регіонів. Мова йде про зниження виборчого бар’єру, 
зазначив В. Фесенко.

«Вимога про зниження виборчого бар’єру прописана в резолюції 
ПАРЄ і на цьому може зіграти як частина опозиціонерів, так і влада», 
– додав він.

Однак, за його словами, це не прогноз, а тільки припущення.
«Тема може «заграти», але не факт, що «заграє». Мені здається, 

що в самій Партії регіонів поки не вирішили, що робити», – додав він 
(Проценко О. Перед виборами парламент може знизити прохід-
ний бар’єр? // GolosUA.com (http://www.golosua.com/ua/main/article/
politika/20120411_pered-vyiborami-parlament-mojet-snizit-prohodnoy-
barer). – 2012. – 11.04).
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***
Влада не стане ризикувати легітимністю виборів, тому, 

швидше за все, змінювати Закон «Про вибори народних депута-
тів» більше не буде.

Таку думку висловив директор Центру прикладних політичних 
досліджень «Пента» Володимир Фесенко. 

За його словами, влада зараз не зацікавлена в тому, щоб хоч яки-
мось чином ризикувати легітимністю виборів.

«Тому припускаю, що вони не будуть ризикувати змінами у вибор-
чому законодавстві, щоб не давати приводу комусь стверджувати, що 
вибори пройшли маніпулятивно, і партія влади мала преференції», – 
підкреслив він.

У той же час, за його словами, якщо влада піде на зниження прохід-
ного бар’єру, це зіграє на руку Партії регіонів. В. Фесенко підкреслив, 
що, в першу чергу, зниження бар’єру поділить недавно об’єдналися 
опозиціонерів і дасть козирі владі (Проценко О. Подальших змін 
Закону «Про вибори» не буде – політолог // GolosUA.com (http://www.
golosua.com/ua/main/article/politika/20120411_dalneyshih-izmeneniy-
zakona-o-vyiborov-ne-posleduet-politolog). – 2012. – 11.04).

***
Комуністична партія України, очевидно, подолає 

п’ятивідсотковий бар’єр і потрапить до Верховної Ради.
Таку думку висловив президент аналітичного центру «Відкрита 

політика» Ігор Жданов.
«З комуністами – проблем не буде, вони проходять п’ятивідсотковий 

бар’єр», – зазначив він.
За словами І. Жданова, очевидно, що за списками від КПУ під-

уть «перевірені бійці», а менш відомі політики спробують свої сили 
на мажоритарці.

У той же час, як відзначив політолог, іншій партії – Блоку Лит-
вина – не позаздриш, оскільки її нічого, окрім зниження прохід-
ного бар’єру до 1 %, не врятує. Він також упевнений, що ниніш-
ній спікер Володимир Литвин балотуватиметься в Житомирській 
області.

«Інші його колеги будуть йти по мажоритарці, або ж приєдна-
ються до Партії регіонів», – резюмував І. Жданов.

У свою чергу, директор Центру прикладних політичних дослі-
джень «Пента» Володимир Фесенко підтвердив, що, очевидно, В. Лит-
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вин балотуватиметься в Новоград-Волинському окрузі (Проценко 
О. Комуністи потраплять до парламенту, а ось Блоку Литвина 
не допоможе вже нічого – політолог // GolosUA.com (http://www.
golosua.com/ua/main/article/politika/20120411_kommunistyi-popadut-
v-parlament-a-vot-bloku-litvina-ne-pomojet-uje-nichego-politolog). – 
2012. – 11.04).

***
Украинские избиратели дезориентированы политическими 

силами. Такое мнение выразил политический консультант Владимир 
Грановски. 

По его словам, дезориентирование произошло после того, как 
Партия регионов объявила курс на евроинтеграцию и не проявила 
жесткость по таким вопросам, как движение в сторону Евразийского 
союза, защиты русского языка и избиратель оказался в ситуации заме-
шательства.

В таком случает, убежден В. Грановски, Компартия может этим 
шансом воспользоваться.

По словам В. Грановски, хотя избирательная кампания факти-
чески уже началась, но избиратели еще не начали выбирать. «Они 
пока движутся по инерции», – подчеркнул он.

По мнению эксперта, таким образом появился шанс у партий, 
которые не преодолевают проходной барьер, в будущем показать 
достаточно высокий результат.

«Они бы забрали голоса определившихся избирателей», – 
добавил он (Эксперт: Политические силы дезориентировали 
своего избирателя // «ФЛОТ2017» (http://fl ot2017.com/posts/new/
ekspert__28). – 2012. – 12.04).

***
После выборов народных депутатов состав Верховной Рады 

существенно не изменится.
Такое мнение выразил народный депутат Украины (фракция 

КПУ) Спиридон Килинкаров на пресс-конференции в Киеве.
По его мнению, разрозненность не позволит оппозиционным 

силам создать большинство в следующем составе парламента. 
Так, по мнению С. Килинкарова, часть партий не пройдет в пар-
ламент, и голоса избирателей распределятся между теми силами, 
которые туда попадут.
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Парламентское большинство, по мнению парламентария, 
будет также сформировано Партией регионов и КПУ, однако пока 
не известно соотношение этих политических сил в следующем 
созыве Верховной Рады.

При этом коммунист отметил, что «прорыв» в политике 
Украины будет возможен, когда политические силы будут созда-
ваться не по лидерскому, а по идеологическому принципу (Выборы 
существенно не изменят Верховную Раду – коммунист // ГолосUA 
(ht tp://www.golosua .com/ru/main/ar t icle /pol i t ika /20120412_
vyiboryi-suschestvenno-ne-izmenyat-verhovnuyu-radu-kommunist). 
– 2012. – 12.04).

***
Самые большие потери во время парламентских выборов Пар-

тия регионов понесет на востоке Украины. Такое мнение выразил 
народный депутат Украины (фракция КПУ) Спиридон Килинкаров на 
пресс-конференции в Киеве.

По его словам, «очарование» Партией регионов в восточном реги-
оне страны сменилось колоссальным «разочарованием», поэтому 
поддержка избирателей провластной партии там будет крайне низкой.

Тем более, по мнению парламентария, нет шансов там и у 
«БЮТ–Батьківщини», и у «Свободы».

По его словам, ни одна из этих партий не сможет преодолеть даже 
3 %-ый барьер.

Причем, по убеждению коммуниста, именно в восточных 
областях возможны самые большие фальсификации результатов 
выборов («Очарование» Партией регионов на востоке Украины 
прошло – Килинкаров // ГолосUA (http://www.golosua.com/ru/main/
article/politika/20120412_ocharovanie-partiey-regionov-na-vostoke-
ukrainyi-proshlo-kilinkarov). – 2012. – 12.04).

***
Коммунистическая партия Украины не наберет проходного количе-

ства голосов на выборах в Верховную Раду, заявляет бывший член КПУ, 
лидер Компартии рабочих и селян, народный депутат Леонид Грач. 

«Они не получат там то, что хотят получить. Конечно, сегодня им 
Партия регионов обещает, что они получат 5 %. Вначале их, дураков, 
как и бютовцев, «развели» на законе о выборах, пообещав двойное 
баллотирование, а решение КС отрезало возможность маневра тем, 
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кто возглавляет любую политическую силу. Коммунисты не наберут 
по всем раскладам 5 %, если Янукович, как он пообещал в 2007-м году 
Александру Морозу, не поможет. Мороз тогда остановился на 2,75 %», 
– считает депутат.

По словам Грача, действующей власти коммунисты в Верховной 
раде будут не нужны. «В формирующейся двухпартийной системе 
третий будет просто лишний. То есть, Януковичу нужно будет 
от Партии регионов, которая и так наберет немного, отобрать и 
отдать Симоненко. А зачем? И самое главное – мы же видим воз-
рождение национал-фашизма через партию «Свобода», у которой, 
к сожалению, высокие позиции. То есть, Янукович будет идти к 
тому, что Западную и в значительной степени Центральную Укра-
ину пусть забирает Тягнибок и, может, найдут там нишу для 
управляемого Яценюка, а остальное – мое», – утверждает политик.

«Вы же не забывайте, что если Регионы захотят помочь коммунис-
там, то им придется свои голоса отдавать, то есть вбрасывать и идти 
на все эти нарушения. Так что схема эта не такая простая для испол-
нения, как некоторым кажется», – подытожил Грач (Коммунисты не 
наберут 5 % – Грач // ГЛАВКОМ (http://glavcom.ua/news/76432.html). 
– 2012. – 12.04).

***
В первую десятку избирательного списка Партии регионов 

могут попасть женщины. Об этом говорят опрошенные регионалы 
и политологи.

Нардеп от ПР Максим Луцкий видит в первой пятерке Елену Бон-
даренко: «Она грамотная, умная, молодая, перспективная».

«Она, что называется, своя в доску», – подтверждает слова регио-
нала политолог Владимир Фесенко. – Для традиционных избирателей 
Партии регионов она своя. Плюс, она может не только лицо партии 
представлять, но и поработать на нее во время избирательной кампа-
нии, тем более что она специалист по медиатехнологиям».

Из «женского населения» ПР в десятку нардеп Владимир Зубанов 
пророчит еще и советника Президента Анну Герман. «С ней все слож-
нее, – размышляет эксперт. – У нее много недоброжелателей в партии, 
она сейчас оказалась и в некоторой опале Администрации. В список 
она, может, и попадет, а вот вопрос по ее участию в десятке открыт».

«Не исключено, что в десятку попадет Инна Богословская, – счи-
тает политолог Вадим Карасев. – Тем более, с учетом ее последней 
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«войны» с Тимошенко». Однако Владимир Фесенко оценивает шансы 
регионалки достаточно низко: «Богословская очень хочет в десятку. 
И некоторые группы будут ее продвигать. Но вопрос будут решать 
путем политтехнологических замеров, оценивать плюсы и минусы. 
Многие сейчас называют ее одним из лидеров антирейтинга. У нее 
только один шанс – если вдруг замеры покажут, что твердые сторон-
ники ПР очень положительно ее воспринимают, что нет отторже-
ния. Но если вдруг замеры покажут, что ее воспринимают критично 
даже потенциальные сторонники, ее и в десятке не будет, и, боюсь, ей, 
вообще, могут предложить баллотироваться по мажоритарке».

Регионал Василий Грицак предполагает, что «мы можем увидеть 
в списке Елену Лукаш» – неофициального главного юриста Партии 
регионов. В отношении ее кандидатуры мнения политологов рас-
ходятся. «Плюс, там еще и молодая поросль. Активно себя прояв-
ляет Ирина Бережная, Юлия Левочкина – выбор есть», – отмечает 
Фесенко. А возможно, что в ПР будут искать «женское лицо», напря-
мую не связанное с партией» (Регионам пророчат первую десятку 
из женщин. Вспомнили всех, от «умной» до «своей в доску» // 
Фраза (http://www.fraza.ua/news/13.04.12/139192/regionam_proro-
chat_pervuyu_desyatku_iz_zhenschin_vspomnili_vseh_ot_umnoy_do_
svoey_v_dosku.html). – 2012. – 13.04).
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